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عملیاتی با حضور حاج قاسم که کمتر درباره آن شنید ه اید

 سردار سلیمانی چگونه سامرا را
 از چنگ داعش درآورد؟

تشدید نظارت بر رعایت شیوه نامه های 
بهداشتی در اماکن گردشگری و اقامتی

2

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:

وجود قوانین سخت 
از مهمترین موانع 

در حوزه تولید است
1

کشف محموله بزرگ 
مواد مخدر صنعتی

 در بندرعباس
5

هرمزگان؛ تحت تأثیر یک موج بارشی 
2نسبتاً فعال

مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان تاکید کرد

ابلاغ الکترونیک اوراق مالیاتی، گامی مؤثر برای رفاه و تسهیل امور مالیاتی

گروه خبــر // مدیرکل امــور مالیاتی 
هرمزگان بابیان اینکه  ابلاغ الکترونیک 
اوراق مالیاتی، گامــی مؤثر برای رفاه و 
مالیاتی است ؛ گفت: یکی  امور  تسهیل 
از مهمترین مراحــل در وصول مالیات، 
مرحله ابلاغ اوراق مالیاتی اســت و بر 
این اساس، تاریخ و نوع ابلاغ این اوراق 
به مؤدی مالیاتــی، مبنای مهمی برای 
انجام سایر تکالیف قانونی است و انجام 
درست آن نقش عمده ای در رعایت هر 

چه بیشتر عدالت مالیاتی دارد.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ شاکررضا مریدی 
افزود: تا پیش از این، ابلاغ اوراق مالیاتی فقط 
به شکل فیزیکی انجام می گرفت، لذا در یکی 
دو سال اخیر و در پی شیوع ویروس کرونا، 
ضروت استفاده بیشتر از خدمات الکترونیکی 
و کاهش مراجعات حضوری تشدید شده و 
بر این اساس سازمان امور مالیاتی کشور نیز 
برنامه هایی را برای ابــلاغ اوراق مالیاتی به 
صورت الکترونیکی اجرا کرده است.مریدی 
اظهار داشت: سازمان امور مالیاتی کشور در 
راستای توسعه خدمات الکترونیک مالیاتی و 
تســهیل امور مربوطه، امکان دریافت اوراق 
مالیاتی به صورت الکترونیکی را برای مؤدیان 
مالیاتی فراهم نموده است. وی گفت: مؤدیان 
مالیاتی برای اســتفاده از ابلاغ الکترونیکی 
اوراق مالیاتی می بایست با مراجعه به درگاه 
www.intamedia. ملی مالیاتی به نشانی

ir گزینه درخواست ابلاغ الکترونیک را تأیید 
و انتخاب کنند که در این صورت آنها خواهند 

توانست از طریق حســاب کاربری خود به 
تمامی اوراق مالیاتی مربوط به پرونده مالیاتی 
خود دسترسی داشــته باشند.مدیر کل امور 
مالیاتی هرمزگان اظهار داشــت: یکی دیگر 
از قابلیت های سامانه ابلاغ الکترونیک اوراق 
مالیاتی این اســت که به محض بارگذاری 
اوراق مالیاتی جدید، مؤدی از طریق پیامک 
از آن مطلــع خواهد شــد.وی گفت: ابلاغ 
الکترونیکی با این روش در حکم ابلاغ واقعی 
خواهد بود و تمامی پیامدهای قانونی ابلاغ 
فیزیکی را به همراه خواهد داشت. نکته مهم 
درخصوص ابلاغ الکترونیکی اوراق این است 
که چنانچه مؤدی ظــرف دو هفته از تاریخ 
بارگذاری اوراق، نســبت به مشاهده اوراق 
به صــورت الکترونیکی اقــدام کند، تاریخ 
مشــاهده به عنوان تاریخ واقعی ابلاغ اوراق 
مالیاتی ثبت خواهد شد و این تاریخ مبنای 
محاسبه مواعد قانونی مرتبط با انجام تکالیف 
قانونی قرار خواهد گرفــت. مریدی افزود: 

ابلاغ اوراق مالیاتی به شیوه الکترونیکی گام 
مهمی در مسیر افزایش اثربخشی نظام مالیاتی 
اســت، چرا که از یک طــرف از هزینه های 
ناشی از ابلاغ فیزیکی اوراق مالیاتی می کاهد 
و از طرف دیگر، کاهش ترددها و مراجعات 
حضوری مؤدیان را در پــی دارد و این امر 
نیز به نوبه خود از احتمال ترافیک، آلودگی 
هوا و ابتلا بــه بیماری های واگیردار به ویژه 
کرونا می کاهد.مریــدی تصریح کرد: مزیت 
مهم دیگر در ابلاغ الکترونیکی اوراق مالیاتی 
این است که مؤدیانی که این شیوه را انتخاب 
می کننــد، به ســابقه اوراق مالیاتی خود نیز 
دسترســی خواهند داشــت و علاوه بر این، 
چــون مؤدیان به صورت آنــی و از طریق 
پیامــک از بارگذاری اوراق مالیاتی خود در 
سامانه مطلع خواهند شد، احتمال عدم آگاهی 
از ابلاغ اوراق از بین خواهد رفت و این امر 
نیز از تضییع حقوق مؤدیان مالیاتی جلوگیری 

خواهد کرد.

امیدواریم با سفر رئیس جمهور به بندرعباس، مشکل ساخت مسکن برای بندرعباسی ها در داخل شهرشان برطرف شود

مسئولان سوزن به دست می خواهیم  

مسکن در بندرعباس حبابی تر شد

گروه خبر // نشست هم اندیشی کارکنان پارک علم و فناوری هرمزگان با حضور علی 
فتی رئیس پارک در محل سالن کنفرانس برج فناوری هرمز برگزار شد. 

 به گزارش خبرنگار دریا ، علی فتی در نشست هم اندیشی کارکنان پارک علم و فناوری، 
گفت:خروجی پارک علم و فناوری کاربرد ملی دارد و منحصر به هرمزگان نمی باشد.

 وی در این نشســت ضمن تشریح برنامه های وزارت علوم در خصوص 0توسعه فناوری 
و همچنین افزایش نقش پارک های علم فناوری، اظهار کرد: منشــا اقتدار ملی کشورمان 

پیشرفت و توسعه حوزه تکنولوژی است.
* ارتباط دانشگاه با صنعت یکی از مطالبات رهبری است

رئیس پارک علم و فناوری هرمزگان، خاطر نشــان کرد: ارتباط دانشگاه به معنای عام با 
صنعت یکی از مطالبات رهبری می باشد و  نقش پارک های علم و فناوری نیز در این زمینه 
کلیدی اســت. فتی در این رابطه بیان کرد: پیشرفت تکنولوژی منشا اقتدار ملی است و باید 
برای شــکل گیری آن برنامه داشته باشیم و به آن بپردازیم. این حرف از این جهت می باشد 
که عواید پاک علم و فناوری محدود و محصور در منطقه ای خاص نمی شود و کل کشور 

را در بر می گیرد. وی،تصریح کرد: برای رفع این معضل باید در ابتدا تغییر نگرش ایجاد کنیم 
که بخشی به کار فرهنگی و بخشی به تبیین مطالبات بستگی دارد و وقتی شاخص های ارتقا 

مبتنی بر آموزش و مقاله شکل می گیرد همه افراد به همان جهت هدایت می شوند.
این مقام مسئول اضافه کرد: باید دانشجویان هرمزگانی را دانا تربیت و زیرساخت های لازم 
را در پارک های علم و فناوری ایجاد کنیم تا دانشجویان بعد از فارغ التحصیلی تنها مدرک به 
دست نباشند، بلکه فناوری جدیدی را ایجاد کنند تا نه تنها برای خود، بلکه برای سایرین هم 
اشتغال ایجاد کنند. وی در پایان با اشاره به نقش حمایتی پارک علم و فناوری گفت: مقدمات 

لازم برای توسعه فرهنگ نوآوری را برای نخبگان فراهم خواهیم کرد.

رئیس پارک علم و فناوری هرمزگان:
خروجی پارک علم و فناوری کارکرد ملی دارد

گروه خبــر // نماینده ولی فقیه در 
هرمزگان و امــام جمعه بندرعباس 
با انتقــاد از وجود برخــی قوانین 
سخت گیرانه درحوزه های مختلف 
، گفت: در حال حاضر در  اقتصادی 
بحث صنعت و تولید شــاهد وجود 
پاگیری  قوانین سخت و دســت و 

هستیم که باید اصلاح شوند. 
حجت الاســلام محمد عبادی زاده در 
نشست با مجتبی توانگر عضو کمیسیون 
اقتصادی مجلس شــورای اســلامی و 

شــاکری رییس مجمع عالی کارآفرینان 
کشور، اظهار داشت: نباید اجازه دهیم که 
ظرفیت های حوزه های مختلف اقتصادی 
که می تواند منجر به رشــد و توسعه و 
اشتغالزایی شــود، به دلیل وجود قوانین 

سخت گیرانه از بین برود.
امام جمعه بندرعبــاس تصریح کرد: با 
رشد اقتصادی و فعال شدن هر چه بیشتر 
چرخ های تولید، می توان در جهت بهتر 
شدن وضعیت زندگی مردم و افزایش رفاه 

اقشار مختلف جامعه گام برداشت.

حجت الاســلام عبادی زاده بیان داشت: 
مــا از نمایندگان مجلس تقاضا داریم که 
قوانین سخت گیرانه را که از موانع مهم بر 
مسیر تولید است، مورد بررسی قرار داده 
و با اقدام کارشناسی نسبت به اصلاح آنها 

گام بردارند.
وی با تاکید بر افزایش نظارت بر عملکرد 
دســتگاه های مختلف ، اظهار داشت: به 
طور یقین با اعمــال نظارت های دقیق 
تر ، دستگاه ها عملکرد بهتری در انجام 
وظایف خود خواهند داشت که تحقق این 

امر نیازمند سازوکارهای ویژه ای است که 
مجلس باید آنها را فراهم نماید.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان:
وجود قوانین سخت از مهمترین موانع در حوزه تولید است

 از رئیس جمهور و وزیر راه دعوت می کنیم به بندرعباس بیایند و مشکلات مسکن 
مردم این شهر را ببینند و زمین را برای ساخت مسکن در بندرعباس اختصاص 
دهند تا مردم خانه دار شوند. چرا تبعیض و بی عدالتی در این بخش وجود دارد؟ 
از دولت سیزدهم انتظار داشتیم در اجرای طرح ها عادلانه برخورد کند که متاسفانه 
گویا مسئولان استانی همچنان می خواهند رویه تبعیض آمیزی که در دولت های قبل 
در حق هرمزگان و بندرعباس روا می شد را ادامه دهند. مگر بندرعباسی ها حق 

ندارند خانه دار شوند؟ امیدواریم با سفر رئیس جمهور به بندرعباس، مشکل ساخت 
مسکن برای بندرعباسی ها در داخل شهرشان برطرف شود؛ وگرنه از این مسئولان 
استانی که آبی برای مردم بی خانه شهر بندرعباس گرم نمی شود و مردم را به 

خانه دار شدن ناامید کرده اند.
 در شرق و شمال بندرعباس زمین خالی هست. مشخص نیست چرا در این 

مناطق طرح جهش مسکن را اجرا نمی کنند؟
صفحه 8 را بخوانید
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گروه خبر // رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان 
هرمزگان گفت: کلیه امتحانات پایان ترم دانشگاه 

آزاداسلامی استان هرمزگان مجازی است. 
احســان کامرانی عنوان کرد: به منظور حفظ ســلامتی 

دانشــجویان، پرســنل و اساتید دانشــگاه و کمک به 
جلوگیری از شیوع سوش جدید ویروس کرونا و جهش 
مجدداین بیماری امتحانات پایانی نیمســال جاری در 
کلیه رشــته ها و مقاطع موجود در دانشگاه آزاد استان 

هرمزگان به صورت مجازی برگزار می شود.
به گزارش ایسنا ؛ وی در پایان گفت: تنها دروس عملی 
بیمارستانی برای رشــته های پزشکی و پیراپزشکی به 

صورت حضوری خواهد بود.

برگزاری امتحان دانشگاه های آزاد هرمزگان به صورت مجازی

و  الاســلام  // حجت  گروه خبــر 
المســلمین موذنی مســئول نهاد 
مقام معظــم رهبری در  نمایندگی 
دانشــگاه هرمزگان از برج فناوری 
بازدید کرد و گفت: ما درنهاد  هرمز 
آمادگی  رهبری  معظــم  نمایندگی 
داریم و اعلام می کنیم هر فعالیتی 
که منجر به ارتباط دانشگاه با صنعت 
باشد  نخبگان  بکارگیری  افزایش  و 
را  تســهیلگر  نقش  و  دهیم   انجام 

ایفا نماییم.
به گزارش خبرنــگار دریا ؛ علی فتی 
رئیــس پارک علم و فنــاوری در این 
بازدیــد ضمن ارائه گــزارش عملکرد 
پارک علم و فناوری و تشریح وظایف 
مجموعه تحــت امر، گفت: بزرگترین و 
مهم ترین اهداف مــا کمک به افزایش 
ثــروت در جامعــه از طریق توســعه 
اقتصــاد دانش محور، تجاری ســازی 
و  جهاددانشــگاهی  تحقیقــات  نتایج 
تحقق ارتباط بخش هــای تحقیقاتی و 
تولیــدی و خدماتی جامعــه، حمایت 
ازایجاد و توسعه شرکت های کوچک و 

متوسط فناور و حمایت از موسسه ها و 
شرکت های تحقیقاتی و مهندسی نوآو،  
با هدف توســعه فناوری و کارآفرینی 

می باشد.
وی در ادامه افــزود: وظایف ما نیز در 
راســتای اهداف تعریف شده است از 
جمله ســازماندهی برای ارائه خدمات 
موثر و مورد نیاز به واحدهای فناوربه 
منظور کمک به رشد آنها، کمک به ایجاد 
شرکت های زایشی درجهاددانشگاهی و 
راه اندازی بنگاه هــای اقتصادی جدید 
از طریق مراکز رشــد واحدهای فناور 
)انکوباتورها( ،  ایجاد فضای مناســب 
فعالیت علمی و مهندســی برای جذب 
دانشمندان و متخصصان داخل و خارج 

از کشور است.
رئیــس پارک علم و فنــاوری ، اظهار 
کرد: بودجه ســالانه پارک که از محل 
اعتبــارات عمومــی کشــور، درآمد 
حاصل از فعالیت ها و خدمات پارک، 
قراردادهای منعقده با سایر دستگاه های 
ســایر  با  منعقده  قراردادهای  اجرایی، 
دســتگاه های اجرایی تامین و تمام این 

منابع نیز در راستای اهداف و و وظایف 
پارک علم و فناوری هزینه می شــود. 
حجت الاســلام و المســلمین موذنی 
مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری 
در دانشگاه هرمزگان نیز در این بازدید 
با بیان اینکه ارتباط صنعت با دانشگاه 
یکی از خواســته های مهم مقام معظم 
رهبری در جهت افزایش رشــد علمی 
کشور می باشد گفت: امیدواریم جوانان 

از ظرفیت پارک علم و فناوری نهایت 
اســتفاده را برده و در راستای منویات 
مقام معظم رهبری گام بردارند. وی در 
ادامه افزود: مــا در نهاد نمایندگی مقام 
معظم رهبری آمادگــی داریم و اعلام 
می کنیم هر فعالیتی که منجر به ارتباط 
دانشگاه با صنعت و افزایش بکارگیری 
نخبــگان باشــد انجام دهیــم و نقش 

تسهیلگر را ایفا نماییم.

مسئول نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه هرمزگان در بازدید از برج فناوری هرمز:

 ارتباط صنعت با دانشگاه از خواسته های مقام معظم رهبری است

گروه خبر // رئیس کل دادگســتری اســتان 
کارت هوشــمند ضابطین  از صدور  هرمزگان 

قضایی در این استان خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریــا ؛ مجتبی قهرمانی اظهار 
داشــت: با پیگیری های بعمل آمده، برای نخستین 
بار در کشور برای ضابطین قضایی استان هرمزگان، 
کارت های شناسایی هوشمند صادر شده است و بر 
این اســاس تاکنون ۶00 نفر از ضابطین عام کارت 

های خود را دریافت نموده اند.
وی در ادامــه افزود: با توجه به ماده ۳0قانون آیین 
دادرســی کیفری، احراز عنوان ضابط دادگستری، 
علاوه بر وثاقــت و مورد اعتماد بــودن منوط به 
فراگیری مهارت هــای لازم با گذراندن دوره های 

آموزشــی زیر نظر مرجع قضایی مربوط و تحصیل 
کارت ویژه ضابطان دادگستری است و  تحقیقات و 
اقدامات صورت گرفته از سوی اشخاص فاقد این 

کارت، ممنوع و از نظر قانونی بدون اعتبار است.
رئیس کل دادگســتری اســتان هرمــزگان با بیان 
اینکه افراد آمــوزش دیده این کارت ها را دریافت 
خواهند کرد، خاطر نشــان کرد: انسجام و شفافیت 
در عملکردها،متحدالشکل بودن، جلوگیری از اطاله 
دادرسی و تخصصی شدن رسیدگی به پرونده های 
قضایی متناســب با پلیس های تخصصی از جمله 

برکات صدور این کارت است.

صدور کارت هوشمند ضابطین قضایی در هرمزگان



پشت پرده سیاست 

و کارهایی که با عجله در حزب صورت گرفت، انتقاد داشــتم. از جمله در همین بحث   
کنگره، من معتقد بودم نباید پیش از آن که وزارت کشــور لیست اعضای کنگره را تأیید 
کند، برای انجام تغییر و تحول در ارکان حزب عجله کنیم.« اما تلاش های کرباســچی 
برای احیای هم میهن در حالی اســت که از ســویی تمام ماجرا نیست و از سوی دیگر 
ارکان حزب کارگزاران بیکار ننشسته اند و آن ها نیز قصد دارند نهاد رسانه ای این حزب 
را در روزهای آینده با ســردبیر جدید، به پیشخوان دکه های شهر بفرستند.در ۳0 سال 
گذشته غلامحسین کرباسچی در سرمایه گذاری و راه اندازی روزنامه ها و مجلات مختلف 
نقش موثری داشته است،  نشریاتی مانند روزنامه هم میهن، روزنامه کارگزاران، هفته نامه و 
روزنامه  آسمان، روزنامه سازندگی، هفته نامه ایران دخت، هفته نامه شهروند امروز، هفته نامه 
صدا، ماهنامه مهرنامه، ماهنامه تجربه، ماهنامه فیلم وسینما، ماهنامه دانش نامه، ماهنامه 
سیاســت نامه و ماهنامه  آگاهی نو که در سال های گذشته ذیل گروه مطبوعاتی هم میهن 
فعالیت می کردند و به تولید محتوا می پرداختند. گفتنی اســت در خصوص هم میهن نیز 
این نکته را باید یادآور شــد که  کرباسچی در سال 79 و بعد از خروج از شهرداری آن 
روزنامه را منتشــر کرد. اما انتشار آن خیلی طولانی نبود و متوقف شد. در سال 8۶ نیز 
دوباره هم میهن برگشت و بعد از چند شماره توقیف شد و او حالا در تلاش است که آن 

را دوباره احیا کند.
ناگفته های سردار کوثری 

مشاور فرمانده کل سپاه در گفت وگویی به سوالاتی درباره موضوعات مختلف پاسخ داده 
اســت؛ از اعتراضات مشهد در سال 9۶ که معتقد است مردمی بود گرفته تا نامه سپاه به 

روحانی درباره گرانی بنزین که ثابت می کند قبل از جمعه خبردار بود 
 ســردار اسماعیل کوثری، عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در 
گفت وگویی با »انصاف نیوز« به موضوعات مختلف پرداخته است. او در این مصاحبه به 
سوالاتی درباره موضوعات مختلف پاسخ داده است؛ از  اعتراضات مشهد در سال 9۶ که 
معتقد است مردمی بود گرفته تا نامه سپاه به روحانی درباره گرانی بنزین که ثابت می کند 
قبل از جمعه خبردار بود . کوثری درباره وقایع آبان 98 گفته است: »سال 98 که رخدادها 
از بحث بنزین شروع شد، آقای سلامی روز یک شنبه که در دبیرخانه شورای امنیت ملی 
جلسه بود، از جلسه که بیرون آمد به من زنگ زد و گفت که این ها به نتیجه رسیده اند شب 
جمعه همه باید آماده باشند تا این طرح پیاده شود. این شد که ما حتی اقدامات خود را 
آغاز کردیم. ناجا در درجه اول گفت من 15-10 نفر می گذارم در پمپ بنزین ها، هر کسی 
می خواهــد بنزین بزند هم بیاید و منظم بنزین بزنند. بعد آقای روحانی می گوید که »من 
اصلا مطلع نبودم!« حالا مثلا از یک  ماه و خرده ای قبل از این ماجراها، سپاه به صورت 
کتبی به آقای روحانی نامه نوشته بود که »اگر می خواهی این کار را انجام دهی ما قبول 
نداریم، مگر این که مردم را توجیه کنید.« او درباره اعتراضات سال 9۶ در مشهد نیز گفته: 
»برخی می گویند سپاه این کار را کرده است و مردم را جمع کرده است، اما این گونه نبود 
و خود مردم بودند. مردم خودشان حرکت کردند. ... در نهایت مملکت ما این نیست که 
بگوییم »مردم را رها کن!« مردم همیشه نقش اساسی داشته اند.«یکی دیگر از موضوعاتی 
که در این مصاحبه از او سوال شده ، نحوه اطلاع رسانی درباره ماجرای هواپیمای اوکراینی 
در ســال 98 است و کوثری گفته: »بلافاصله بچه ها به من اطلاع دادند که چنین اتفاقی 
افتاده اســت. ما گفتیم منطقه را به ویژه نیروی انتظامی پوشش داد که اشخاص دیگری 
نیایند تا متخصصان بتوانند تحقیق کنند که چه اتفاقی رخ داده است. فکر می کنم آن موقع

سلام دوباره کرباسچی به »هم میهن«
کرباسچی دنبال یک جایگزین مناسب برای »سازندگی« است ، از همین رو از معاونت 

مطبوعاتی وزارت ارشاد خواسته که مجوز روزنامه »هم میهن« را احیا کند 
ماه گذشــته و بلافاصله بعد از آن که کارگزارانی ها غلامحسین کرباسچی را از دبیرکلی 
حزب کنار گذاشتند، روزنامه سازندگی که ارگان مطبوعاتی آن ها بود، تعطیل شد. تعطیلی 
که کمی بعد با واکنش غلامحسین کرباسچی مدیر مسئول این روزنامه در فضای مجازی 
همراه شــد و دبیر کل سابق کارگزاران، دلایل این اتفاق را استعفای سردبیر یعنی محمد 
قوچانی، همراهی نکردن و احیاناً مخالفت ارکان حزب با انتشــار روزنامه، نبود کاغذ و 
بدهی سنگین این روزنامه برشمرد. دلایلی که  به طور کلی مطرح شد و زیاد قانع کننده به 
نظر نمی رسید ، از همین رو بعضی محافل سیاسی – خبری مدعی شدند که  اختلافات 
درون حزبــی و  نزدیکی گفتمانی حزب کارگزاران به حزب اتحاد ملت  دلیل اصلی این 
اتفاق است. ادعایی که  نشان می داد  جریان رادیکال در حال قدرت گرفتن در اردوگاه 
سازندگی است و از آن سو چهره های محافظه کاری  از جمله غلامحسین کرباسچی و 
محمد قوچانی میان شــان با کارگزارانی ها شکرآب شده است. تحلیلی که البته حسین 
مرعشــی دبیر کل جدید سازندگی و محمد عطریانفر رئیس کنگره حزب کارگزاران آن 
را رد و تاکید کردند که حضور مرعشــی بر کرسی دبیرکلی سازندگی  یک خانه تکانی 
درون حزبی بوده و  خودکرباسچی نیز پس از 25 سال ریاست بر سازندگی، دیگر تمایل 
چندانی برای عهده داری سمت دبیرکلی نداشته است.این اظهارات مرعشی  اما در حالی 
مطرح شد که طی روزهای اخیر بعضی از رسانه ها اعلام کردند غلامحسین کرباسچی به 
دنبال یک جایگزین مناسب برای »سازندگی« است ، از همین رو از معاونت مطبوعاتی 
وزارت ارشاد خواسته که مجوز روزنامه »هم میهن« را احیا کند. خبری که ابتدا روزنامه 
آفتاب یزد در گزارش چند روز قبلش به آن پرداخت و تصریح کرد که این اقدام کرباسچی 
پاسخی به کناره گیری اش از دبیرکلی کارگزاران است :» غلامحسین کربــاسچی پس 
از تعطیلــــی خودخواسته روزنامه سازندگی، ارکان حزب کارگزاران سازندگی تصمیم 
دارد هم میهن را به سردبیری محمد قوچانی منتشر کند. شنیده ها حاکی از آن است زمانی 
که حزب کارگزاران ســازندگی تصمیم می گیرد حسین مرعشی را به جای غلامحسین 
کرباسچی به عنوان دبیر کل حزب معرفی کند، غلامحسین کرباسچی نیز تصمیم به تعطیلی 
روزنامه ســازندگی، ارکان رسمی این حزب   می گیرد. ولی در آینده نزدیک وی در نظر 
دارد روزنامه هم میهن را که مدتی در توقیف بود ، به جای روزنامه سازندگی، به سردبیری 
محمد قوچانی منتشــر کند.« ادعایی که نشان می داد اوضاع کارگزاران آن طور نیست 
که مرعشــی حکایت می کرد و اختلافات جدی در میان جریان راست و چپ اردوگاه 
سازندگی به وجود آمده است. اما موضوع » احیای هم میهن « در حد یک شایعه باقی 
نماند و غلامحسین کرباسچی در گفت و گو با اعتماد بر آن مهر تایید زد . دبیرکل سابق 
کارگزاران در ادامه سخنانش یکراســت به سراغ اظهارات مرعشی و عطریانفر رفت و 
تصریح کرد که تعطیلی روزنامه ســازندگی و احیای » هــم میهن « به دلیل اختلافات 
درون حزبی بوده است:» اشکال اصلی روزنامه حزبی این است که باید مجموعه افرادی 
که در حزب فعالیت دارند، هم به لحاظ نفس انتشــار و فعالیت روزنامه به طور کلی و هم 
درخصوص بعضی جزئیات و مطالبی که منتشر می شود، نظر مساعد داشته باشند که به هر 
حال در برخی موارد اختلاف نظرهایی به وجود می آید.« او در بخش دیگری از سخنان 
خود تیر خلاص زد و خاطرنشان کرد:»بالاخره این مشکلات در احزاب وجود دارد و ما 
هم با بعضی از اعضای حزب اختلاف نظرهایی داشتیم. درواقع شخصاً به بعضی تصمیمات 

مسئولیتی هم داشتم. بعد از نماز بود که بچه ها خبر دادند این اتفاق افتاده است و من هم 
همان موقع اعلام کردم که چنین اتفاقی رخ داده اســت. الان که چیزی را در این عالم 
نمی شود پنهان کرد که مثلا کسی بگوید »فلان چیز را نگوییم«؛ این گونه نیست. اما این 
که تامل کردند تا اصلا ببینند چه هســت و چه نیست تا خبر را درست و دقیق بدهند، 
باعث شد این مسئله کمی با تاخیر اطلاع رسانی شود.« این نماینده مجلس در پاسخ به 
پرسشی درباره حصر گفته: »الان حصر نیستند. دارند زندگی شان را می کنند و خیلی هم 
خوب دارند کارهایشان را می کنند؛ اما فعالیت سیاسی ندارند. منع شده اند. بالاخره قانون 
است. اگر همان شورای عالی امنیت ملی بیاید و هر تصمیمی بگیرد، همه باید تابع باشیم. 
این تصمیم آن جا گرفته شده است. ما اگر تابع قانون باشیم آن وقت خیلی چیزها درست 
و خیلی از مســائل حل می شود و باعث می شود راحت تر جلو برود.« کوثری همچنین 
گفت : افرادی هستند که با توجه به این که آقای ترامپ خودش گفت »من دستور دادم«، 
بالاخره حتما به دنبال خون خواهی حاج قاســم باشند اما شاید یک روز طول بکشد، 
شاید یک سال و شاید هم طولانی تر شود. سردار کوثری ]با اشاره به ترور شهید محسن 
فخری زاده[نیز گفت: آن هایی که عاملان اصلی بودند در همان چند ساعت اول بیرون 
رفته اند اما این نیســت که بگوییم رها شده اند. بالاخره از برخی آن ها رد هم پیدا شده 

است و دارد دنبال هم می شود.
تقدیر رئیس جمهور از برگزاری موفق رزمایش پیامبراعظم)ص( ۱۷

آیت ا... دکتر ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور با تبریک سالروز میلاد حضرت 
عیسی)ع(، خاطر نشان کرد: حضرت مسیح پیام آور استقامت در برابر ظالمان و سلطه 
گران بود و این درس بزرگی اســت که باید همه آن را فرا بگیرند. رئیس شورای عالی 
امنیت ملی همچنین با تقدیر از تلاش های ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی در پاسداری 
همزمان از امنیت ملت ایران و ملت های منطقه، رزمایش پیامبراعظم)ص( 17 را نشانه ای 
آشکار از اراده و توانمندی جمهوری اسلامی ایران در دفاع از منافع و امنیت ملت ایران 
برشمرد و تصریح کرد: هرگونه تحرک خصمانه از سوی دشمنان با پاسخ فراگیر و قاطع 
نیروهای مسلح جمهوری اســلامی ایران مواجه خواهد شد و معادلات راهبردی را به 

صورت معناداری تغییر خواهد داد./پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری
تازه های مطبوعات

ایران- این روزنامه نوشت: در همه سال هایی که از خودکفایی در تولید گندم مجبور به 
واردات شده ایم، خشکسالی و کاهش بارندگی نقش مهمی دارد. اما عامل مهم تری که 
کارشناسان و فعالان حوزه تولید آن را در ایجاد نابسامانی در تولید و بازار فروش گندم 
مؤثر می دانند، سیاست های اشتباه در قیمت گذاری خرید تضمینی گندم است که باعث شد 
تولیدکنندگان گندم را به دولت نفروشند و گندم تولیدی بیشتر در بازار آزاد یا به صورت 
قاچاق فروخته شد. درحالی که متوسط خرید تضمینی گندم در یک دهه اخیر 8 میلیون 

تن در سال بود اما در سال زراعی 1۴00-99 این میزان به نصف کاهش یافت.
شــرق- محسن هاشمی در یادداشتی در واکنش به اظهارات اخیر قالیباف که گفته بود 
» همــه دولت ها در آن 12 ســال علیه ما بودند و جز تحریم شــهرداری هیچ کاری 
نکردند«نوشــت: نمی توان نقاط مثبت را به حســاب یک نفر و کاستی ها را به حساب 
دیگران گذاشــت، حتی اگر بخواهیم نقش آیت ا... هاشمی رفسنجانی را در فعال کردن 
متروی تهران نادیده بگیریم، نمی توانیم کمک ها و اقدامات مثبت دولت های آقایان خاتمی

 و احمدی نژاد و مدیریت های شهری پیشین تهران را انکار کنیم.
جمهوری اسلامی- این روزنامه نوشت: مالیات گرفتن از دارایی ها با این فرمان که 
در لایحه بودجه 1۴01 در نظر گرفته شده اگر اجرایی شود، علاوه بر این که نوعی 
بدعت در اخذ مالیات است، مشکلات زیادی برای عموم مردم به وجود خواهد آورد 
که چه بســا به یک انفجار اجتماعی بزرگ و غیرقابل کنترل منجر شود. کارمندی 
را در نظر بگیرید که با زحمت زیاد در سال های قبل از بی ارزش شدن پول ملی با 
قناعت و به صورت اقســاطی خانه ای خریده و حالا بر اثر سقوط پول ملی همان 
خانه 20 میلیارد تومان قیمت گذاری می شــود و صاحبخانه با حقوق کارمندی یا 
بازنشستگی با قناعت، روزگار می گذراند.شما چگونه می خواهید از خانه این کارمند 

مالیات بگیرید؟ او این مالیات را از کجا بیاورد؟
 فرهیختگان- این روزنامه با بیان این که اصرار برخی نماینده ها در تعیین مدیران 
دولتی شأن نظارتی بهارســتان را مخدوش می کند، نوشت: دخالت در انتصابات 
دولتی توســط نمایندگان مجلس مانند موضوع اخیر انتخاب فرماندار رباط کریم 
درحالی رخ می دهد که پیش از این در خردادماه امســال رهبر انقلاب در دیدار با 
نمایندگان مجلس یازدهم آن ها را از دخالت در انتخاب استانداران، فرمانداران و 

مسائل اجرایی برحذر داشته بودند. 
ابراهیم محمد الدیلمی: شهید »ایرلو« در تمام غم ها و خوشی ها شریک ملت یمن بود

حضرت آیــت ا... خامنه ای بــا صدور پیامی درگذشــت شــهادت گونه  آقای 
حســن ایرلو سفیر مجاهد و کارامد جمهوری اســلامی ایران در یمن را تبریک و 
تســلیت گفتند و کارنامه افتخار آمیز وی را »مجموعه ای از مجاهدات سیاســی 
 و تلاش های دیپلماســی و تحرک اجتماعــی« خواندند.پایگاه اطلاع رســانی
 KHamenei.ir به همین مناســبت گفــت وگویی با آقای ابراهیم محمد 
الدیلمی، ســفیر یمن در ایران، درباره ویژگی های شخصیتی و کاری مرحوم حسن 
ایرلو داشته است.الدیلمی می گوید:پیش از تعیین آقای حسن ایرلو به عنوان سفیر 
و پس از انتصابش در این جایگاه، من فعالیت های مشــترک زیادی با او داشتم و 
به صورت مســتمر با وی در ارتباط بودم. او بــرادری بزرگ و پدری عزیز بود. او 
شجاع، عملگرا، بخشنده، فداکار و صبور بود. من هیچ گاه او را در حال ناراحتی و 
اعتراض کردن ندیدم، بلکه برعکس در تلاش های مجاهدانه در میادین مختلف -چه 
در میدان سیاســی و دیپلماتیک و چه در میدان کمک رسانی و ...- همواره بسیار 
صبور و پرتلاش بود و تمام زحمات را متحمل می شــد و در عین حال، لبخندی 
عریض بر لب داشت و آسوده خاطر بود.از سوی دیگر، سال 1۳9۴ زمانی که گروهی 
از مجروحان یمنی برای معالجه به پایتخت ایران منتقل شــدند، حاج حسن ایرلو، 
مدت زمان طولانی را با آن ها ســپری کرد، از آن ها مراقبت کرد، به تمام امورشان 
اهتمام ورزید و نیازهایشان را برآورده ساخت. او در طول چندین  ماه تمام این کارها 
را به صورت شبانه روزی و بدون خستگی انجام داد. سفیر یمن در ایران می افزاید: 
در آخرین ملاقاتی که با یکدیگر -یک یا دو روز پیش از سفر او به یمن- داشتم، 
حاج حسن ایرلو، به خانه من آمد و ناهار مهمان من بود. او هنگام خروج از منزل، 
به من گفت: در حال عزیمت به یمن هستم و می خواهم از تو خداحافظی کنم. من 
آن صحنه ای را که به چهره اش خیره شدم هرگز فراموش نمی کنم. در آن لحظات این 

احساس عجیب را داشتم که دیگر او را در این زندگانی فانی در دنیا نخواهم دید.

گروه خبر // عضو کمیسیون اقتصادي 
مجلس با اشاره به افزایش 77 درصدی 
بارگیری کالاهای اساســی  و  تخلیه 
نســبت به مدت مشابه سال قبل آن 
در بندر شــهید رجایی، روند ورودی 
و خروجی کالاها از این بندر را بسیار 
اعلام  امیدوارکننده  و  بخش  رضایت 

کرد .
به گــزارش خبرنگار دریــا ، »مجتبی 
توانگر« در حاشیه بازدید از منطقه ویژه 
اقتصادی بندر شــهید رجایــی هدف از 
بازدید خود از این بندر تجاری را نظارت 
میدانی مجلس بر روند ترخیص کالاهای 
اساسی عنوان کرد و اظهار داشت: در این 
مهم بحث های نظارتی بــر قانون گذاری 
اولویت دارد بر همین اساس کمیسیون های 
مختلف بنا به وظیفه تخصصی خود در این 

حوزه ها ورود پیدا می کنند.

نماینده مردم تهران در مجلس شــورای 
اسلامی با اشاره به اهمیت نظارت مجلس

بر روند کالاهای اساســی تصریح کرد: 
خوشبختانه نمایندگان استان هرمزگان نیز

پیگیــر موضوع هســتند، امــا در کنار 
نمایندگان اســتان به طور تخصصی در 
کمیســیون اقتصاد  ایــن موضوعات را 
پیگیــری می کنیم. توانگــر همچنین به 
نشســت خود با  نماینده اقتصادی استان 
هرمزگان و مدیــرکل بنادر و دریانوردی 
این استان اشــاره کرد و خاطرنشان کرد: 
در زمینــه ورود کالاهای اساســی آنچه 
امروز در بندر شهید رجایی براساس اسناد 
دیدیم، فرآینده ترخیص کالاها در این بندر 
نویدبخش و امیدوارکننده بود. رئیس کمیته 
اسلامی  دیجیتال مجلس شورای  اقتصاد 
با اشاره به رشــد 77 درصدی تخلیه و 
بارگیری کالاهای اساسی و پهلوگیری 57 

فروند کشتی در 9 ماهه سال جاری، افزود: 
این آمارها نشــان می دهد تا پایان سال 
1۴01 کمبودی در تامین کالاهای اساسی 
در کشــور نخواهیم داشت. وی در بخش 
دیگری از سخنان خود در پاسخ به راهبرد 
مجلس دوازدهم در خصوص پروژه های 
اقتصاد »دریامحور«،  تصریح کرد:  اقتصاد 
»دریامحــور« و حمل و نقل دریایی امری 
ضروری برای پویایی اقتصاد کشور است، 
لذا برای فعال شدن ظرفیت های کشور در 
بخش های مختلفی درحال مطالعه هستیم؛ 
اما به طور خــاص پروژه های دریامحور 
در بخش پژوهش هــای مجلس درحال 
بررسی اســت. عضو کمیسیون اقتصادي 
مجلس با بیان اینکه اســتان هرمزگان از 
ظرفیت دریایی و بندری بســیار بالایی 
در حوزه های دریایی و تحقق پروژه های 
اقتصــاد دریامحــور برخوردار اســت، 

اظهارداشــت: این موضوع از سوی آقای 
آرامی عضو کمیســیون عمران مجلس به 
صورت ویژه در فراکسیون بنادر پیگیری 
می شود. توانگر با بیان اینکه رونق اقتصاد 
دریا محور پتانسیل بالای اشتغالزایی را به 
همراه خواهد داشت، خاطرنشان کرد:  با 
وجود ظرفیت های عظیم کارشناســی در 
حوزه های دریایی در اســتان هرمزگان، 
نتایــج خوبــی از پروژه هــای اقتصاد 

دریامحور در آینده شاهد خواهیم بود.
گفتنی است، مجتبی توانگر، عضو کمیسیون 

اقتصادي مجلس در جریان سفر به مرکز

استان هرمزگان از امکانات و قابلیت های 
منطقــه ویــژه اقتصــادی بندر شــهید 
رجائی،کشتی های داخلی و خارجی پهلو 
گرفته در اســکله ها و عملیات تخلیه و 

بارگیری کالا بازدید نمود.
علی رضا محمدی کرجــی ران، مدیرکل 
بنادر و دریانــوردی هرمزگان در جریان 
این بازدید، گزارشــی از آخرین وضعیت 
تخلیه و بارگیری کالاهای اساسی آخرین

اقدامات و دســتاوردهای سازمان بنادر 
طی سال های اخیر برای رونق بخشی به 

تجارت دریایی تشریح نمود.

امور  // سرپرست معاونت هماهنگی  گروه خبر 
اقتصادی استانداری هرمزگان گفت: لیست کامل 
ظرفیت های معطل مانده تولید در استان به زودی 
منتشر می شود و دستگاه ها باید اقدام های لازم 
را برای فعال سازی آن در دستور کار قرار دهند.

به گزارش خبرنگار دریا ، علی فیروزی در نشســت 
کارگروه مشــترک اقتصاد مقاومتی و سرمایه گذاری 
اســتان هرمزگان، با اشــاره به برنامه ابلاغی ایجاد 
۳1هزار شغل در ســال جاری در استان هرمزگان، 
اظهار کرد: در سال آینده نیز باید نزدیک به ۳۳هزار 
فرصت شــغلی در بخش صنعت، معدن، کشاورزی، 
خدمات، بازرگانی و ... ایجاد شــود که سهم هر یک 
از دستگاه ها و به تفکیک حوزه های مختلف به زودی 
ابلاغ می شــود. وی، ایجاد اشتغال برای مددجویان 
کمیته امداد امام خمینــی)ره( و نهادهای حمایتی و 
همچنین ارزش افزوده بالا برای محصولات تولیدی 
به ویژه در بخش صنایع دستی را مورد تأکید قرار داد و 
افزود: ارائه آموزش صحیح به تولیدکنندگان می تواند 

ارزش افزوده به مراتب بالاتری را نصیب آن ها کند.

 سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان، گفــت: صرف تولید یــک محصول تنها 
15درصد ارزش افزوده دارد اما باید به عوامل اثرگذار 
از جمله به دست آوردن نهاده ها، فروش و بازاریابی، 
تحقیق و توســعه و ... که 85 ارزش افزوده را شامل 

می شود نیز توجه کرد.
 فیروزی ادامه داد: بهره برداری از این عوامل نیازمند 
دانش افزایی است که شرکت های دانش بنیان می توانند 
در این زمینه بســیار راهگشا باشــند و دستگاه های 
اجرایی باید از ظرفیت های علمی آنها اســتفاده کنند. 
وی راه اندازی شــرکت های توســعه تجارت برای 
فروش، بازاریابی و بازارسازی محصولات مختلف را 
هم مورد تأکید قرار داد و با اشاره به اینکه بسیاری از 
فعالان کسب وکارها نســبت به حقوق اولیه خود در 
زمینه قانون تأمین اجتماعی، تسهیلات بانکی، قانون 

تجارت و ... آشنایی ندارند، عنوان کرد: باید دوره های 
آموزشی لازم برای کسب و کارها برگزار شود؛ چرا که 
آشنایی آنها با قوانین و حقوق مربوطه، علاوه بر تسهیل 
امور، منجر به طرح دعاوی کمتری در محاکم قضایی 
می شود. سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری هرمزگان همچنین در خصوص تسریع در 
پرداخت تســهیلات بانکی کارآفرینی و اشتغال زایی، 
عنوان کرد: سرعت بخشیدن به روند اعطای تسهیلات، 
کاهش زمان و حذف بروکراســی زائد اداری یکی از 
موضوعات جدی است که باید بانک ها به آن توجه 
کنند. فیروزی، خطــاب به مدیــران حاضر در این 
نشست، گفت: لیست کامل ظرفیت های معطل مانده 
تولید استان به زودی منتشــر می شود و دستگاه ها 
باید اقدام های لازم را برای فعال سازی آن در دستور 
کار قرار دهند. وی با تأکید بر رعایت دقیق مصوبات 

از سوی بانک های عامل برای پرداخت تسهیلات به 
افراد تحت پوشــش نهادهای حمایتی، گفت: تمامی 
بانک ها باید تسهیلات تا سقف 500میلیون ریال را 
تنها با یک ضامن کارمند و بدون دریافت نامه کسر از 
حقوق پرداخت کنند.  فیروزی افزود: با توجه به ارائه 
تسهیلات یک میلیارد ریالی از سوی نهادهای حمایتی، 
پیشنهاد ارائه تسهیلات با دو ضامن شامل یک کارمند 
بدون دریافت نامه کسر ازحقوق و یک بازاری با ارائه 
چک صیادی به دبیرخانه شورای هماهنگی بانک ها 
اعلام شده است که پس از تصویب همه بانک ها باید 
این مصوبه را عملیاتی کنند. همچنین با تأکید سرپرست 
معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان، 
مقرر شــد نشســتی اختصاصی برای تعیین مکان و 
چگونگی عرضه صنایع دستی و تولیدات خاص استان 

برگزار شود.

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان:

سهم دستگاه ها برای ایجاد اشتغال در سال ۱۴۰۱ ابلاغ می شود

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس:

روند ترخیص کالاهای اساسی از بندر شهید رجایی بسیار مطلوب است

معاون استاندارهرمزگان تاکید کرد 
تشدید نظارت بر رعایت شیوه نامه های بهداشتی در اماکن 

گردشگری و اقامتی 
 گروه خبر // معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان گفت: تقویت و 
گسترش واکسیناسیون عمومی برای جلوگیری از گسترش سویه جدید ویروس کرونا 
ضروری اســت. به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر علی رئوفی در جلســه ستاد استانی 
مدیریت بیماری کرونا در هرمزگان، عنوان کرد: با توجه به شرایط مناسب آب و هوایی، 
هرمزگان مقصد بسیاری از مسافران در ماه های پایانی سال است. وی در همین خصوص، 
خاطرنشان کرد: مناطق گردشگر پذیر استان از جمله جزایر با ورود مسافران همراه است 
و این مهم ضرورت نظارت بر اماکن گردشــگری و اقامتی در این مناطق را دو چندان 
کرده است. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان، افزود: رعایت دقیق 
شیوه نامه های بهداشتی در اماکن گردشگری، اقامتی و تفریحی برای جلوگیری از گسترش 
ســویه جدید ویروس کرونا بسیار مهم است. رئوفی، خاطرنشان کرد: تهویه مناسب در 
مراکز تجاری برای جلوگیری از گسترش ویروس کرونا مورد توجه و اهتمام قرار گیرد. 
وی تصریح کرد: مراقبت، رعایت شیوه نامه های بهداشتی، تقویت برنامه واکسیناسیون 
عمومی، تقویت آمادگی نظام سلامت برای پذیرش بیماران و آموزش همگانی و اطلاع 
رســانی گسترده از جمله مهمترین برنامه هایی است که باید برای مقابله با سویه جدید 
ویروس کرونا در دســتور کار قرار گیرد. معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمزگان، گفت: اســتقبال مناسب مردم اســتان از دوز سوم واکسن قابل تقدیر است و 
ضروری است این روند مناسب تا رسیدن استان به ایمنی نسبی و جلوگیری از گسترش 
ویروس تداوم یابد. رئوفی تصریح کرد: با توجه ســرایت گسترده سویه جدید کرونا از 
طریق مبتلایان به سایر افراد، رعایت شیوه نامه های بهداشتی و استقبال از واکسیناسیون 

بهترین راهکارها برای مقابله با آن است.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان اعلام کرد
هرمزگان؛  تحت تأثیر یک موج بارشی نسبتاً فعال

 گروه خبر // مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان گفت: خروجی نقشه ها و 
مدل های هواشناسی برای روزهای آینده بیانگر ناپایداری وضعیت جوی و گذر امواج 
تراز میانی جو در هرمزگان خواهد بود.به گزارش خبرنگار دریا ، مهرداد حسن زاده ضمن 
اعلام این خبر، عنوان کرد: طبق اعلام هواشناســی بارش پراکنده باران گاهی با رعد و 
برق و افزایش سرعت وزش باد را طی روزهای شنبه چهارم دی تا سه شنبه هفتم دی 
ماه خواهیم داشت.وی به منطقه های تحت تاثیر این سامانه جوی اشاره کرد و گفت: این 
سامانه به طور پراکنده سطح استان به ویژه در مناطق شرقی و شمالی و مناطق دریایی 
را تحت تاثیر قرار خواهد داد.مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان به توصیف 
سامانه مورد انتظار پرداخت و بیان کرد: احتمال بالا آمدن آب رودخانه های فصلی در 
برخی نقاط شرقی و شمالی از دیگر وضعیت های مخاطره آمیز این سامانه است.حسن 
زاده خاطرنشان کرد: از روز چهارشنبه  8 دی ماه تا اواسط هفته آینده نیز استان هرمزگان 
تحت تاثیر یک موج بارشی نسبتاً فعال قرار خواهد گرفت.وی خاطرنشان کرد: با توجه 
به احتمال بالا آمدن آب رودخانه های فصلی به ویژه در نقاط شرقی استان از قرارگیری 

در حریم رودخانه های فصلی خودداری شود.
آزمون حضوری مقطع متوسطه اول و دوم در هرمزگان 

 گروه خبر // آزمون حضوری نیمسال تحصیلی اول، مقطع متوسطه اول و دوم امروز 
در هرمزگان برگزار شد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان 
گفت : همه آزمون های نهایــی و داخلی مقاطع هفتم تا دوازدهم به صورت حضوری 
برگزار می شــود.ایرج بیت اللهی افزود : آزمون نیمسال تحصیلی مقطع ابتدایی نیز به 
صورت ارزشیابی توصیفی کیفی است و ضرورتی به برگزاری آزمون حضوری نیست.وی 
گفت : آزمون حضوری متناسب با شیوه آموزشی و تحصیلی دانش آموزان است .مدیر 
کل آموزش و پرورش استان گفت : اگر دانش آموزی نتوانست به صورت حضوری در 
امتحانات شرکت کند و غیبت داشته باشد با تشخیص مدیر مدرسه و دلیل موجه مطابق 
آیین نامه آموزشی تصمیم گیری می شود.بیت اللهی افزود : در زمان برگزاری آزمون همه 
نکات بهداشتی رعایت می شود .وی گفت : از همه امکانات و فضاهای آموزشی برای 
رعایت بیشتر فاصله گذاری بین دانش آموزان استفاده می شود.آزمون نهایی دانش آموزان 
تــا 27 دی و آزمون داخلی دانش آموزان تا 2۳ دی ادامه دارد.حدود 170 هزار دانش 

آموز در مقطع متوسطه اول و دوم در استان مشغول به تحصیل هستند.
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سرمقاله

 دو روز گذشته اعلام شد که 5 مورد ابتلا به ویروس امیکرون در 
اســتان هرمزگان ثبت شد. سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی استان 
هرمزگان از ابتلای 5 مورد قطعی به سویه جدید کرونا امیکرون خبر 
داد .دکتر فاطمه نوروزیان ســخنگوی دانشگاه علوم پزشکی استان 
اظهارداشت: »متاسفانه 5 عدد از نمونه هایی که تحت عنوان نمونه 
مشــکوک به اومیکرون به تهران ارسال شده بود قطعیت امیکرون 
بودنش ثابت شد و هرمزگان نیز به جمع استان هایی که سویه جدید 
کرونا در آن وجود دارد اضافه شد.شناســایی 5 مورد امیکرون در 
هرمزگان حاوی این پیام است که احتمالا با توجه به سرعت بالای 
انتشــار این ویروس افراد بسیار بیشــتری که آلوده به این ویروس 
هستند در استان وجود دارند. توصیه اصلی ما به مردم تکمیل هرچه 
سریعتر واکسیناسیون اســت و آن هایی که واکسن دریافت نکردند 
حتما بایستی نســبت به دریافت واکسن اقدام کنند و اشخاصی که 
فقط دوز اول را دریافت کرده اند نســبت به تزریق دوز دوم اهتمام 
بورزند و کســانی هم که هــر دو دوز را دریافت کردند تزریق دوز 
سوم را در دســتورکار قرار دهند.با توجه به شناسایی امیکرون در 
هرمزگان مردم بایســتی رعایت پروتکل ها را جدی بگیرند و حتی 
الامکان با توجه به سرعت بالای سرایت این ویروس در فضاهای 
باز از یک ماسک و در فضاهای سربسته بدون تهویه از دو ماسک 
استفاده  کنند.« حال که بیماران مبتلا به کرونای امیکرون در استان 
شناسایی شده اند و انتظار می رود در روزهای آینده تعداد مبتلایان 
افزایش یابد و آمار بســتری ها نیز افزایش یابد که نیاز است تدابیر 
پیشگیرانه با جدیت بیشتری در استان مدنظر مسئولان و مردم قرار 
گیرد. در حال حاضر برگزاری مراسمات و تجمعات و دورهمی ها 
و... در حالــت عادی قرار دارد و با تداوم این شــرایط، بطور حتم 
روزهــای آبی مان تغییر رنگ خواهنــد داد و نارنجی و قرمز می 
شوند. در ســاحل بندرعباس صدها قلیان براحتی عرضه می شود 
و بسیار شلوغ اســت و در بازارها و.... هم کمتر به فاصله گذاری 
و اســتفاده از ماسک توجه می شــود و نیاز است متولیان مربوطه 
میزان نظارت ها را افزایش دهند. از طرفی دیگر بایســتی شوراها ، 
دهیاران و بخشداران نظارت کنند برگزاری مراسم عروسی، ختم و... 
بســیار محدود و با رعایت دستورالعمل ها برگزار شوند تا از شیوع 
بیماری جلوگیری شود و تاکنون هم بیشترین شیوع کرونا در همین 
مراسمات اتفاق افتاده است. از آن طرف بایستی تدابیری اندیشیده 
شود تا واکسیناســیون نیز بطور کامل انجام شده تا از افزایش ابتلا 
به این ویروس چســبان جلوگیری شود. متاسفانه در دوسال اخیر 
وبا شــیوع کرونا فشــار زیادی به کادر بهداشت ودرمان وارد شده 
است و در حالت عادی که کمبود پرستار، پزشک،تخت بیمارستانی، 
تجهیزات درمانی و... را در استان داریم، در این دوسال کادر بهداشت 
ودرمان استان سختی مضاعفی را متحمل شدند و نیاز است از یک 
طرف برای رفع کمبودهای حوزه بهداشت ودرمان استان تدابیر لازم 
اندیشیده شود واز آن طرف تلاش شود تا از میزان ابتلاها به بیماری 
کرونا کاسته شود  تا فشار مضاعفی بر کادر سلامت استان وارد نشود.

    علی زارعی 

امُیکرون، رنگ هرمزگان را تغییر می دهد؟ 

گروه خبــر // مدیر عامل نیــروگاه بندرعباس  از 
استقرار ترانســفورماتورهای نسل جدید  در تلمبه 

خانه نیروگاه بندرعباس  خبر داد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛حســین سلیمی عنوان کرد: بر 
اســاس برنامه از پیش تعیین شده جایگزینی ترانسهای 
جدید بجای  ترانس های نســل قدیم با روغن اسکارل 
، و در جهت حفظ محیط زیست ،آخرین ترانس موجود 
از این نسل در قســمت  تلمبه خانه نیروگاه بندرعباس  

نصب  شد.
سلیمی افزود: ترانسفورماتور های 250KVa از دسته 

ترانسفورماتورهای توزیع روغنی سه فاز توان پائین بوده 
و جهت برق رسانی در شبکه توزیع و عمدتاً در محل های 

کم بار یا چگالی بار پائین مورد استفاده قرار می گیرد.
مدیر عامل نیروگاه بندرعباس خاطر نشــان کرد: جهت 
تغذیه الکترو پمپ های مربــوط  به تلمبه خانه نیروگاه 
  250  K.V.a  بندرعباس از ۳ ترانســفور ماتور با توان
استفاده می شد، که این ترانس ها حاوی روغن آسکارل 
بوده و علی رغم ایجاد شرایط بسیار مناسب برای کارکرد 
ترانس ، به علت  نامناسب  بودن روغن حاوی اسکارل 
در این نوع ترانس ها ،  سال هاست که ممنوع شده است. 

سلیمی تصریح کرد:ایران در گذشته ترانسفورماتورهای 
بزرگ نیروگاهی را از دیگر کشــورها وارد می کرد، اما 
اکنون با وجود متخصصان ایرانی در این زمینه نیز بی نیاز 
بوده و تولید ترانسفورماتورهای بزرگ نیروگاهی نمونه 

بارزی از خوداتکایی و خودباوری است. 
مدیرعامل نیــروگاه بندرعباس در پایــان اضافه کرد : 
کارشناسان امور الکترونیک در نهایت اقدام به تعویض این 
ترانس ها در سطح نیروگاه کرده و  در بخش تلمبه خانه، 
آخرین ترانس باقیمانده از نســل قدیم پس از رفع موانع 

موجود تعویض شد.

استقرار 
ترانسفورماتورهای 

نسل جدید 
 در نیروگاه 
بندرعباس



حسن سیلاوی سرویس استان ها // 
و عملیاتی  نظارتی  قرارگاه  فرمانده 
ستاد مدیریت کرونا در خوزستان از 
اعمال محدودیت در مرزهای زمینی 
و دریایی اســتان خوزستان از خبر 

داد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ ولی الله حیاتی 
در نشست ستاد استانی مدیریت کرونا در 
استانداری خوزستان برگزار شد، با اشاره 
به  اعمال محدودیت در مرزهای زمینی 
و دریایی استان خوزستان از اظهار کرد: 
از به مدت 15 روز در مرزهای زمینی و 
دریایی سراسر کشور محدودیت اعمال 
می شــود و تنها گروه هــای هفت گانه 
شــامل دارندگان پروانه هــای اقامت 
معتبر، روادید تحصیلــی، روادید حق 
کار، دانشــجویان، طلاب دانشگاه ها و 
مدارس علوم دینــی، دارندگان روادید 
ســرمایه گذاری و درمانی اجازه تردد 
دارند و به جز این گروه ها کســی حق 

تردد از مرزها را ندارد.

وی افزود: همچنان سرنشینان کشتی های 
خارجی نیز اجــازه ورود به بندرگاه را 
ندارند و پس از تخلیــه و بارگیری به 
مقصد مورد نظر اعزام می شوند. رعایت 
پروتکل های بهداشــتی، تزریق دو دوز 
واکسن و تست PCr منفی نیز شرط 
تردد گروه های هفت گانه از مرزها است. 
فرمانــده قرارگاه نظارتــی و عملیاتی 
ســتاد مدیریت کرونا در خوزستان با 
تاکید بر تشویق مردم برای تزریق دوز 
سوم واکسن، گفت: مراکز واکسیناسیون 
آمادگــی لازم برای تزریق دوز ســوم 
برای مراجعه کنندگان را داشــته باشند.
وی بیان کــرد: فرمانــداران در بحث 
پشتیبانی از طرح شهید سلیمانی نهایت 
اهتمام را داشــته باشند. فرماندارانی که 
در زمینه رعایت پروتکل های بهداشتی 
و بازرسی های مشترک عملکرد مطلوبی 
نداشــته اند نیز باید در این زمینه جهش 
داشته باشــند. حیاتی افزود: در ستاد 
ملــی مقابله با کرونــا مصوبه ای برای 

پرداخت مبالغی به کارکنان بهداشــت 
و درمان داشــتیم که باید این موضوع 
پیگیری شود تا سهم خوزستان اخذ و 
به کارکنان پرداخت شود. قبلا از محل 
اعتبارات استانی مبالغی در این زمینه در 
نظر گرفته شده بود که بخشی اختصاص 
یافت و بخش دیگر نیز تخصیص داده 
و  دستگاه ها  برخی  افزود:  می شود.وی 
شرکت ها مانند فولاد خوزستان در بحث 
مقابله با کرونا بســیار پیشگام بوده اند؛ 
اگر ظرفیتی از دســتگاه ها مغفول مانده 
است باید احصاء شوند تا تکلیفی برای 
دستگاه هایی که تاکنون وارد این عرصه 

خدمت رسانی نشده اند، تعیین کنیم. 
فرمانده قرارگاه نظارتی و عملیاتی ستاد 
مدیریت کرونا در خوزستان با اشاره به 
اقدامات آموزش و پرورش در راستای 
بیان  بهداشــتی،  پروتکل های  رعایت 
کرد: در ایــن خصوص همچنان منتظر 
تصمیمات ســتاد ملی مقابله با کرونا 

هستیم.

مرزهای زمینی و دریایی خوزستان ۱۵ روز بسته شدند 

حسن سیلاوی سرویس استان ها // رئیس بسیج جامعه 
پزشکی خوزستان گفت: مطمئن هستیم که موج جدید 
با ســوش امُیکرون خواهد بود بنابراین باید آمادگی لازم 
را داشته باشــیم و در بخش پیشگیری هزینه شود زیرا 
احتمال افزایش بیماران بستری و مواجهه با کمبود تخت 

وجود دارد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتــر عبدالرضا جانگران نژاد در 
نشست ستاد استانی مدیریت کرونا که در استانداری خوزستان 
برگزار شــد، اظهار کرد: در راســتای اجرای گام ششم طرح 
شهید سلیمانی، آماده باش اعلام شده است تا تیم های عملیاتی، 
رهگیری، نظارتی، حمایتی و واکسیناســیون فعالیت خود را 
افزایش دهند.به گزارش ایســنا، وی افزود: با توجه به کاهش 
مراجعه به مراکز ثابت واکسیناسیون، افزایش فعالیت تیم های 
سیار واکسیناسیون را در دستور کار داریم.جانگران نژاد گفت: 
برای فعالیت تیم های عملیاتی و واکسیناسیون سیار به پشتیبانی 
نیاز داریم. در برخی شهرستان ها پشتیبانی خوب بوده اما در 

شهرهایی مانند خرمشهر، رامشیر، اندیکا و شوشتر باید خودرو 
در اختیار تیم ها قرار بگیرد.وی افزود: مطمئن هستیم که موج 
جدید با سوش امُیکرون خواهد بود بنابراین باید آمادگی لازم 
را داشته باشیم و در بخش پیشگیری هزینه شود زیرا احتمال 
افزایش بیماران بستری و مواجهه با کمبود تخت وجود دارد؛ 
فرصتی کمی داریم و باید از وقوع وضعیت قرمز پیشــگیری 

شود.

رئیس بسیج جامعه پزشکی خوزستان مطرح کرد 

احتمال افزایش بیماران و کمبود تخت 

  

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //استاندار یزد گفت: مسئولان 
در تمامی مناطق تلاش و وقت خود را برای پیگیری اجرای طرح های 
مصوب سفر رییس جمهوری به این استان به خصوص در بخش اقتصادی 

صرف کنند. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، مهران فاطمی در نشســت کارگروه تســهیل 
و رفع موانع تولید اســتان افزود: از مصوبات مهم سفر رییس جمهوری به 
یزد،  شناسایی واحدهای تولیدی تعطیل و یا نیمه تعطیل است که باید طی 
2 ماه شناســایی و برای رفع موانع و مشکلات پیش روی آنها اقدام لازم 
صورت گیرد.وی با قدردانی از همراهی و همکاری مســئولانی که همواره 
پیگیر مسایل مردم استان هستند از تمامی شرکت های تولیدی فعال در یزد 
خواست بر اساس مصوبات سفر رییس جمهوری به جد همه حساب های 
خود را به بانک های استان منتقل کنند.استاندار یزد اظهار کرد: فرمانداران 
شهرستان های اســتان باید در حوزه مسائل اقتصادی فعال تر شوند و همه 
تصمیم ها مرتبط با حوزه اقتصادی باید بر اساس پیوست عدالت اجتماعی 
و توزیع شهرستانی و با نقش آفرینی و نظارت در هر منطقه پیگیری و اقدام 
شود .فاطمی تصریح کرد: کمیته نظارت بر اجرای مصوبه کارگروه تسهیل 
باید با مشارکت دستگاه های مرتبط و بخش خصوصی در استان فعال شود 
تا با ارزیابی عملکرد این کارگروه گزارش آن در کارگروه ارائه شــود که 
رسالتی مهم و اثربخش است که باید جدی صورت گیرد.استاندار بیان کرد: 

مردم منتظر تحول در حوزه اقتصادی هستند و باید با نگاهی نو تحول خواه 
و اقداماتی جهادی با مشارکت دیگر بخش ها از جمله دانشگاهیان نخبگان 
و بخش خصوصی در این راســتا تلاش کنیم و خدمت به مردم بسیار لازم 
و اثربخش است.همچنین محمدرضا علمدار یزدی دبیر کارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید استان یزد گفت: بر اساس ارزیابی صورت گرفته از سوی 
وزارت کشور این استان در بیشــتر حوزه های مرتبط با فعالیت کارگروه 
تسهیل جایگاه برتر کشور را بدست آورده است. در این نشست 5۶ واحد 
تولیدی 277 میلیارد تومان تسهیلات سرمایه در گردش و سرمایه ثابت و 
بازسازی و نوســازی دریافت کردند که منجر به تثبیت و یا ایجاد اشتغال 
برای 277 نفر می شــود.مطابق آمارهای منتشره سازمان صنعت، معدن و 
تجارت)صمت( یزد سه هزار و 700 پروانه صنعتی با سرمایه گذاری اسمی 
80 هزار میلیارد ریال و با حدود 100 هزار نفر اشتغال در استان وجود دارد 
و یزد در حالی که 1.1 درصد جمعیت کشور را داراست ولی به لحاظ تولید 
صنعتی ۴.۴ درصد سهم این بخش را در اختیار دارد.یزد به عنوان چهارمین 
اســتان صنعتی و دومین استان معدنی کشور شناخته می شود که در تولید 
محصول کاشی و سرامیک رتبه نخست، محصول نساجی با 25 درصد تولید 
جایگاه دوم و تولید فولاد در جایگاه سوم قرار دارد. استان یزد یک میلیون 
و 2۳۶ هزار نفر جمعیت دارد که 87 درصد در 2۴ شهر و بقیه در روستاها 

و آبادی ها زندگی می کنند.

استاندار یزد پیگیری مصوبات سفر رییس جمهوری را خواستار شد 

3جنوب کشور
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سال بیست و یکم شماره 3781

تهرون
الو.....های مشتی مظفر
منم...از تهرون ....غظنفر
روستا رو ولش....بزن در

* مگه میشه.....مگه داریم؟ !
بابا اینجا..............پایتخته

کی میگه زندگی.....سخته؟
چش نزن .... بزن به تخته

* مگه میشه.....مگه داریم ؟! 
همه چی ... فت و فراوون 
هم فراوونه ..... هم ارزون 
از ولنجک.......تا خراسون

* مگه میشه.....مگه داریم ؟! 
آره پول ....ریخته خیابون 
کاروکاسبی ...... فراوون

اگه مردی .... بیا میدون 
* مگه میشه.....مگه داریم ؟!
اینجاجای....کسب وکاره 

توی مترو هم.......بازاره
بچه هم......پول درمیاره

* مگه میشه.....مگه داریم ؟!
ما دیگه...بی آر تی داریم 
اتوبوس......کارتی داریم 

هم پول و هم پارتی داریم 
* مگه میشه.....مگه داریم ؟!

اینجا تو.......راحتی داری 
کاربه هیچ کاری...نداری
نه الاغ داری نه....گاری 

* مگه میشه.....مگه داریم ؟!
نداری مشکل.....یونجه
میخوری کباب.....چنجه
میشکفی......مانندغنچه

* مگه میشه.....مگه داریم ؟!
توی پارک.......تر و تمیز
از درشت گرفته تا....ریز
میکشن سیگارو...چیزمیز

* مگه میشه.....مگه داریم ؟!
بعضیا توی.........محله
میفروشن موادو.....فله
مشکل خیلیا........حله!

* مگه میشه.....مگه داریم ؟!
اینجا....گشنه نمی مونی
اگه........راهشو بدونی

نمیشه بگم!.....میدونی ؟!
* مگه میشه.....مگه داریم ؟!

چی بگم دیگه......مظفر؟
قربونت بره........غظنفر 

روستا رو ولش...بیا شهر 
* بیب ، بیب ، بیب ، بیب...؟!

الو....الو... قطع شد !!!
 نعمت الله احسانی 

***
شوخی

طنز پردازیم و گاهی چند شوخی می کنیم
با زن و مادرزن و فرزند شوخی می کنیم
بعد شوخی با برادر زن اگرفرصت شود

با هر آنکس هست خویشاوند شوخی می کنیم
با مرور درس روباه زمان کودکی

با عمو مسعود خالی بند شوخی می کنیم
هر زمان ویروس جا خوش می کند در حلق ما

با کدو یا با چغندر قند شوخی می کنیم
در امور مملکت هستیم چون صاحب نظر
با کش شلوار دانشمند شوخی می کنیم
باوکیلانی که فکر حال و روز مردمند

در بهارستان که می خوابند شوخی می کنیم
چون علاج دردها جزوام بانکی هیچ نیست
با رئیس شعبه با ترفند شوخی می کنیم
چون به امید بهار و فصل شادی کردنیم
با همه تا آخر اسفند شوخی می کنیم

 مهدی سیدحسینی

طنز

کاریکاتور

کاریکاتور

مخاطبان و هم استانی های گرامی 
تصمیم داریم مطالب طنز و کاریکاتور شما را در روزنامه منتشر نماییم 

علاقمندان می توانند آثار خود را به شماره ذیل سروش یا واتساپ نمایند.
 شماره تماس :09039165090

طرح :  بیتا  هوشنگی

طرح :  فاطمه  هوشنگی

گرانی

گرانی پراید

زاده ســرویس  علیرضــا حائری 
//قائم مقام سازمان جمع  استان ها 
آوری و فروش اموال تملیکی کشور 
گفت: بدنبال دستور آیت الله رئیسی 
تعییــن تکلیف کالاهای  بر  مبنی 
انبارهای این ســازمان  موجود در 
شــامل قاچاق، ضبطی و متروکه ، 
مکشوفه،  قاچاق  کالاهای  وضعیت 
مشخص و تعیین تکلیف می شود.   

به گزارش خبرنگار دریا  ، محســن 
محمدی معیــن در مراســم معارفه 
سرپرست جدید مدیریت جمع آوری 
و فروش اموال تملیکی این اســتان 
افزود: با هماهنگی دستگاههای ذیربط 
به ویژه ســازمان تعزیرات حکومتی 
پرونده کالای قاچاق سرعت بیشتری 
به خود می گیــرد. وی با بیان اینکه 

بازدید سران قوا از انبارهای کالاهای 
قاچاق، نقطه عطفی در روند فعالیت ها 
و گامی برای حل موانع و چالش های 
فراروی ســازمان است؛ بر تسریع در 
روند تعییــن تکلیف کالاهای موجود 
در انبارهای این سازمان تاکید کرد و 
گفت: در این زمینه ارگان های مختلفی 
نقش آفرین هســتند و روند کارها از 

فیلترهای متعددی عبور  می کند.
قائم مقام سازمان جمع آوری و فروش 
اموال تملیکی کشور با ابراز امیدواری 
از اینکه شاهد تحولات خوبی به نفع 
مردم و نظام باشــیم افزود: با توجه به 
اینکه هرمزگان، بوشــهر، آذربایجان 
غربی، تهران و خوزســتان بیشترین 
حجــم کاری کالای قاچاق، ضبطی 
و متروکه را دارند اســتان های هدف 

ســازمان اموال تملیکی محســوب 
می شــوند و یزد نیز در کنــار آن به 
جهاتی دیگر مورد توجه ویژه می باشد.

جمشــید ارشادیان مشــاور سازمان 
جمع آوری و فــروش اموال تملیکی 
کشور هم در این مراسم با قدردانی از 
دستگاههای متولی امر تعیین تکلیف 
کالاهای قاچــاق، متروکه و ضبطی، 
تعامل و همراهی این مجموعه ها در 
استان را خوب توصیف کرد و گفت: 
این ســازمان نقش ضابــط اجرایی 
دستگاه قضایی در تعیین تکیلف پرونده 
کالاهای یاد شــده است. علی نمازی 
مدیر کل امور اقتصادی و دارایی استان 
یزد هم در این مراســم با بیان اینکه 
اقدامات خوبی در بخش اموال تملیکی 
استان طی سالهای اخیر صورت گرفته 

از تلاش های این مجموعه در استان 
قدردانی کرد. مدیر سابق جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی استان یزد هم با 
ارائه گزارشی از عملکرد این سازمان 
گفت: در سالجاری 15۶ میلیارد ریال 
کالای قاچــاق به فروش رســید که 
نسبت به مدت مشابه سال قبل 105 

درصد افزایش دارد.
محسن شــهبازی افزود: همچنین 77 
میلیارد ریال کالای قاچاق به صاحبان 
آنها مسترد و 1۳ میلیارد ریال کالای 
غیر استاندارد و غیر بهداشتی نیز منهدم 
شــد. در این مراســم از تلاش های 
محسن شــهبازی سرپرســت قبلی 
قدردانی و علی محمد زمانی علی آباد 
به عنوان سرپرست جدید این سازمان 

معرفی شد.

قائم مقام سازمان اموال تملیکی کشور:

وضعیت کالاهای مکشوفه قاچاق، تعیین تکلیف می شود

حسن سیلاوی سرویس استان ها // استاندار 
خوزســتان بر لزوم توسعه واکسیناسیون 

کرونا به ویژه دوز سوم تاکید کرد. 
بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ صادق خلیلیان 
در نشســت ستاد اســتانی مدیریت کرونا که 
در اســتانداری خوزستان برگزار شد، با اشاره 
به تصادف زنجیــره ای در جاده قدیم اهواز – 
خرمشــهر اظهار کرد: متاسفانه در این حادثه 
10 نفر از کارگران یک شــرکت جان باختند 
و تعدادی مصدوم شــدند که جان باختن این 
هم استانی ها را تسلیت عرض می کنم و برای 
مصدومان این حادثه نیز آرزوی سلامتی دارم.

وی با تاکید بر آمادگی بیشــتر برای مقابله با 
امُیکرون افزود: رعایت پروتکل های بهداشتی 
حتی بیــش از واکسیناســیون در این زمینه 
تاثیرگذار اســت. تزریق دوز ســوم واکسن 
می توانــد تــا 90 درصد در برابــر امُیکرون 
مصونیت ایجاد کند بنابراین باید علاوه بر تداوم 
واکسیناســیون در نوبت اول و دوم، همه افراد 

بالای 18 سال که سه ماه از تزریق نوبت دوم 
واکسن شان گذشته برای تزریق دوز سوم اقدام 
کنند. استاندار خوزستان بیان کرد: فرمانداران 
نیز نباید با صرف ارجاع نامه یا بخش نامه کار 
کنند و باید با جدیت با اقداماتی مانند تشکیل 
ســتاد قرارگاه واکسیناسیون و دیگر اقدامات 
مورد نیاز برای توسعه واکسیناسیون و رعایت 

پروتکل های بهداشــتی در ابعاد مختلف، اقدام 
کنند. وی افزود: همچنــان ورود از مرزهای 
هوایی آزاد اســت و شرط ورود نیز تزریق دو 
دوز واکسن و داشتن تست PCr منفی است. 
به مدت دو هفته در مرزهای زمینی و دریایی 
نیز محدودیت اعمال شده است و تنها گروه های 
هفت گانــه اجازه تردد دارنــد.وی با تاکید بر 

جلوگیری از برگزاری تجمعات، گفت: باید با 
جدیت بیشتری کنترل و محدودیت برگزاری 
مراسم عزا و عروسی انجام شود. پروتکل های 
بهداشــتی و محدودیت ها در مراکز عمومی به 
ویژه رستوران ها و پاساژها نیز باید به خوبی 
رعایت شــود. خلیلیان افــزود: فرمانداران با 
جدیت باید بخش های ضعیف خود را برطرف 

کنند زیرا این موضوع در ارزیابی مدیران لحاظ 
می شود.

استاندار خوزستان مطرح کرد

لزوم جلوگیری جدی از برگزاری مراسمات در خوزستان 

حسن سیلاوی سرویس استان ها // معاون امور 
اقتصادی استانداری خوزستان گفت: با توجه به 
اینکه شرکت های فولادی مختلفی در خوزستان 
وجود دارد بــه دنبال راه انــدازی خانه فولاد 
هستیم تا بتوان مسایل و مشکلات این حوزه را 

با همراهی این خانه پیگیری و مرتفع کرد. 
به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ آقارضا فتوحی در 
پایان جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید که در 
استانداری خوزستان برگزار شد، اظهار کرد: یکی از 
مهمترین موضوعاتی که دنبال کردن آن به صورت 
ویژه ضرورت دارد، طرح ها و پروژه هایی اســت 
که در گذشته تصویب و اجرایی شده اند و اکنون به 

دلایل مختلفی، راکد و یا تعطیل شده اند. 
وی افزود: با توجه به اینکه ســال جاری، ســال 
تولید، پشــتیبانی ها و مانع زدایی ها است به دنبال 
این هســتیم که موانع این پروژه ها و شرکت هایی 

که تولیدی هستند را برداریم. معاون امور اقتصادی 
استانداری خوزســتان گفت: بیشتر مشکلات این 
پروژه ها و شــرکت ها، مالی است و در این راستا، 
شرکت ها، کارگروه های مختلف، استاندار و افرادی 
که با جلسه مرتبط هستند در این جلسه حضور پیدا 

می کنند.
فتوحی ادامــه داد: بر اســاس اظهارنظرهای فنی 
و کارشناســی، موضوعات مصوب می شــوند تا 
بتوان برای طرح های مذکــور، رونق ایجاد کرده 
و اشــتغال موجود در آن ها را پایدار نگه داشت.

وی گفت: وظیفه داریم تا بر اســاس این ستاد و با 
توجه به اهمیت موضوع، بتوانیم موانع را از سر راه 
تولیدکنندگان و واحدهایی که به دنبال اثر گذاری 
بیشــتری در آینده هستند برداشــته و رونق تولید 
را در اســتان داشته باشــیم. معاون امور اقتصادی 
استانداری خوزستان عنوان کرد: امروز مشکلات 

5 شــرکت و پروژه در بخش های مختلف شامل 
فرهنگی ورزشی، فولاد، شرکت های بسته بندی، 
الکل سازی و صنایع تبدیلی بررسی شد و مواردی 
در رابطه با این طرح ها و شــرکت ها را توانستیم 
به تصویب برسانیم. فتوحی با اشاره به خانه فولاد 
اظهار کرد: موضوعی که برای ما ضرورت و اهمیت 
دارد این است که اصناف، تولیدی ها و بخش های 
مختلف، هر کدام یک انجمن تخصصی یا یک خانه 

مانند خانه مطبوعات داشته باشند. 
وی افزود: با توجه به اینکه شــرکت های فولادی 
مختلفی در خوزستان وجود دارد به دنبال راه اندازی 
خانه فولاد هستیم تا بتوان مسایل و مشکلات این 
حوزه را با  همراهی این خانه پیگیری و مرتفع کرد 
و نســبت به رونق تولید فولاد در استان اتفاقات 
بیشتری به وجود بیاید و بتوانیم به صورت فنی تر و 

تخصصی تر کار ها به پیش ببریم.

معاون امور اقتصادی استانداری:
به دنبال راه اندازی خانه فولاد در خوزستان هستیم

آگهي دعوت مجمع عمومي مؤسس
انجمن صنفي کارفرمایی مطبوعات و رسانه های استان هرمزگان

اولین مجمع عمومي انجمن صنفي مذکور، ساعت 16:00 روز  یکشنبه  مورخ 
1400/10/26  در محل  باشــگاه فرهنگیان به نشانی  چهار راه طلوع  برگزار 

مي گردد . 
از کلیه کارفرمایان عضو شاغل در صنف مربوط دعوت مي شود در جلسه مذکور 

شرکت نمایند . 
دستور جلسه : 

1- تصویب اساسنامه 
2- انتخاب اعضاي اصلي و علي البدل هیات مدیره و بازرسان 

3- انتخاب روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهي هاي انجمن صنفی
هيات مؤسس :

3- فروغ مسلم زاده 2- یعقوب دبیری نژاد     1- محمد نعمتی   

تاریخ انتشار آگهی: 1400/10/06



طرح: بیتا هوشنگی

ســرویس گردشــگری // به دنبــال ممنوعیت و 
به  ورود گردشــگران خارجی  دوبــاره  محدودیتِ 
ایران برای جلوگیری از شــیوع بیشتر »امُیکرون«، 
رییس انجمن صنفی دفاتر خدمات مســافرتی ایران 
با اعتــراض به این تصمیم، خبر داد: صدور یک باره و 
اجرای آنی این مصوبه، تعدادی از گردشگران را پشت 

مرزهای ایران نگه داشت. 
وزارت کشــور ۳0 آذرماه با ابلاغ دستورالعملی مطابق با 
مصوبات ستاد ملی مدیریت کرونا، ورود مسافر از 12 کشور 
آفریقایی و اروپایی را به ایران به مدت 15 روز ممنوع کرد. 
همچنین این دســتورالعمل ورود اتباع خارجی از مرزهای 
زمینی، هوایی و دریایی از روز شــنبه ۴ دی ماه 1۴00 را 
به مدت 15 روز فقط بــرای دارندگان پروانه اقامت معتبر 
جمهوری اســلامی، روادید تحصیلی، روادید ورود )شامل 
بازرگانان و تجــار(، روادید با حــق کار، روادید درمانی 
)گردشگری سلامت(، روادید سرمایه گذاری و دارندگان مُهر 
خروج و مراجعت از پلیس مهاجرت و گذرنامه،  مجاز اعلام 
کرده است.این دستورالعمل سربسته از توقف دوباره ویزای 
گردشگری ایران به مدت 15 روز اطلاع داده است. صدور 
ویزای گردشگری ایران از ابتدای سال 1۳99 با دستور ستاد 
ملی کرونا متوقف شــده بود که از پنجم آبان ماه 1۴00 با 
دستور رییس جمهور از سرگرفته شده بود.حرمت الله رفیعی 
ـ رییس هیأت مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت 
هوایی و جهانگردی ایران ـ پس از جلســه فوری با معاون 
گردشــگری وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی با ایسنا گفت وگو کرد و در اعتراض به مصوبه جدید 
ستاد ملی کرونا و دستورالعمل وزارت کشور که بدون نظر 
مشــورتی متولیان، فعالان و کارشناسان گردشگری صادر 
شده است، اظهار کرد: این مصوبه قرار بود از شنبه ۴ دی ماه 
اجرا شود، اما به محض ابلاغ، از روز چهارشنبه اول دی ماه و 
در برخی مبادی ورودی و مرزهای کشور از روز ۳0 آذرماه 
اجرا شده و از ورود گردشگران به ایران جلوگیری شده است.

او تاکید کرد: گردشگری عامل اصلی شیوع ویروس کرونا 
نبوده و نیست، به ویژه آن که از مجرای قانونی و کنترل شده 

انجام شود. در مصوبه ای که وزارت کشور ابلاغ کرده است، 
ورود همه گروه ها و مسافران به ایران آزاد اعلام شده، به جز 
گردشگر خارجی. اگر این گردشگر عامل انتقال ویروس به 
ایران بوده، چرا گزارش آن را تا به حال نداده اند؟ براســاس 
این مصوبه، گردشگر سلامت اجازه ورود دارد، گردشگری 
که بیمار است و برای درمان به کشور ما سفر می کند. ورود 
این گردشگران هیچ محدودیت و مانعی ندارد، اما گردشگر 
فرهنگی و طبیعت که در محیط کنترل شده و تحت نظارت 
حضور دارد و ســفر می کند، عامل انتقال ویروس به کشور 
شناخته شده اســت.رفیعی با »غیرکارشناسی« و »غلط« 
خواندن این مصوبه و دســتورالعمل افــزود: هیچ یک از 
کشورهای توریست پذیر چنین محدودیت و ممنوعیتی را به 
اجرا نگذاشــته اند. حرفی روی آن چند کشور آفریقایی که 
منشــأ ویروس بوده اند و این مصوبه هم ورود از آن ها را به 
ایران ممنوع کرده است، نداریم؛ مساله این است که در این 
مصوبه فقط صدور ویزای گردشگری متوقف شده و ورود 
از مرزهای زمینی برای کشورهای همسایه از جمله عراق 
بلامانع اعلام شــده و ورود دیگر اتباع خارجی که ویزای 
ورود، ســلامت، تجارت، تحصیل و سرمایه گذاری دارند، 

مانعی ندارد.
او نسبت به صدور بدون هماهنگی و اجرای آنی این مصوبه 
هم معترض شد و گفت: چطور می شود یک شبه برای مردمی 
که از قبل برنامه ریزی کرده اند، تصمیم بگیرند!؟ کشور خود 
ما به این گردشــگران ویزا داده است، آن فرد بلیت خریده 
و تا لب مرز آمده، بعد اجازه ورود به او داده نشــده است. 
این مصوبه اساسا اشتباه اســت و به کشور دوباره ضرر و 
زیان وارد می کند و عامل بی اعتمادی می شود، چه کسی قرار 
است خســارت آن گردشگران و جواب این بی اعتمادی را 
بدهد؟ همین طوری در بلوک غرب نســبت به ایران هجمه 
و ایران هراسی وجود دارد، با این تصمیم ها و دستورها این 
بی اعتمادی تشدید می شود. این بخشنامۀ غیرکارشناسی فقط 
فضای عمومی را ملتهب می کند. او یادآور شد: آقایانی که 
مصوبه را تنظیم کرده اند حتما می دانند توریست کسی است 

که از سلامت جسمی و مالی برخوردار است و در شرایطی 
تصمیم به سفر می گیرد که مشکل جسمی نداشته باشد. اگر 
قرار است برای جلوگیری از سویه های جدید کووید تصمیمی 
هم گرفته شود بهتر است مثل همه کشورها، کنترل، مقررات 
و نظارت ها را در مرزها تشــدید کنند. چگونه از فردی که 
خودتان به او ویزا داده اید حقی را ســلب می کنید؟ چگونه 
مردم را از این رونق اقتصادی محروم می کنید؟رییس انجمن 
صنفی دفاتر خدمات مسافرتی ایران با اشاره به رشد ورود 
گردشــگر خارجی پس از صدور دوباره ویزای توریستی، 
اظهار کرد: 20 ماه بود که ورود گردشگر را به کشور متوقف 
کرده بودند، مثل حالا آن دوره هم فقط ورود گردشــگر به 
ایــران ممنوع بود. دقیقا در آن مقطــع زمانی آمار فوتی و 
مبتلایــان کرونا بالا بود. از آبان ماه 1۴00 که صدور ویزای 
توریستی از سر گرفته شده و ورود گردشگر هم رونق گرفته، 
دقیقا آمار ابتلا به هر دلیلی، از جمله تزریق عمومی واکسن، 
کاهشی شده است. اگر گردشگر عامل انتقال کووید بود حتما 
این مدت اثر خود را می گذاشــت، امــا بدون توجه به این 
شرایط، یک مصوبه اشتباه دیگر صادر کردند.او در ارزیابی 
وضعیت ســفر گردشگران به ایران از زمان صدور ویزا بیان 
کرد: آمار ورود گردشگر در یک ماه اخیر با هشت ماه قبل 
از این یک ماه، برابری می کند. تا پیش از این، ویزای درمانی 
صادر می شد و اتباع خارجی با عنوان گردشگر سلامت به 
ایران ســفر می کردند، اگرچه شاید حدود 90 درصد آن ها 
واقعا برای درمان به ایــران نمی آمدند، اما با ویزای درمان 
به ایران می آمدند. در یک ماه گذشــته با ازسرگیری صدور 
ویزای توریســتی جمعیت گردشــگران ورودی به ویژه از 
کشورهای غیرهمســایه درحال افزایش بوده است.رفیعی 
بــا تاکید بر ضرورت اصلاح مصوبات ســتاد ملی کرونا و 
دستورالعمل وزارت کشــور، از عزت الله ضرغامی ـ وزیر 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی ـ با یادآوری 
این که تکیه کلامش »زیر میز زدن« است، درخواست کرد با 
احتساب رعایت پروتکل های بهداشتی و مقررات کشور، زیر 

میز این »دستورالعمل غیرکارشناسی« هم بزند.

رییس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی ایران:

گردشگران خارجی پشت مرزهای ایران ماندند
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گردشگری

گردشگری
به دلیل شیوع اومیکرون مطرح شد
تردید در تعطیلی اکسپو دبی ۲۰۲۱ 

   سرویس گردشــگری // شــیوع اومیکرون موجب شده برخی از 
فعالیت های جمعی پاویون کشــورها در اکسپو 2021 دبی تعطیل شود 
این احتمال هست ادامه فعالیت اکسپو متوقف شود با این وجود تا روشن 
شــدن وضعیت فعالیت ها ادامه خواهد داشت.اکسپوی 2020 دبی با یک 
ســال تأخیر به دلیل شیوع ویروس کرونا برگزار شد ولی هنوز برخی آن 
را به جای اکســپو 2021 با نام اکسپو 2020 می خوانند. اکسپویی که هر 
5 سال یک بار برگزار می شود و این بار خاورمیانه برای اولین بار میزبان 
این رویداد جهانی بود. رعایت پروتکل های بهداشتی و تزریق واکسن های 
مختلف باعث شد تا امارات بتواند میزبان اکسپو در سال 2021 باشد در 
این حین ســخت گیری ها درباره جلوگیری از ورود مبتلایان به محوطه 
اکسپو به خوبی انجام می گرفت. از بررسی کارت واکسن افراد، تا تست های 
منفی و حتی برخــی از محدودیت ها در اجرای برنامه ها.تا اینکه امارات 
چندی پیش اعلام کرد هیچ بیمار جدیدی در این کشــور شناسایی نشده 
است ضمن اینکه روز 20 دســامبر خبرگزاری های اماراتی اعلام کردند 
تعداد بازدیدکنندگان از نمایشگاه اکســپوی 2020 از مرز 7 میلیون نفر 
گذشت این بازدیدکنندگان اقدامات ایمنی مربوط به تمهیدات کرونایی را 
رعایت می کنند.اما این کشــور که تازه داشت جشن شکست ویروس را 
می گرفت، با ســویه جدید کرونا مواجه شد. روز یازدهم آذر ماه وزارت 
بهداشت امارات از ثبت نخستین مورد ابتلاء به سویه جدید خبر داد. این 
فرد مسافری از آفریقای جنوبی بوده است که دو دز واکسن را نیز دریافت 
کرده بود.چند روز پیش هم یک رستوران در پاویون ژاپن به عنوان محل 
انتشــار ویروس کرونا در نمایشگاه جهانی اکسپو دبی شناسایی و تعطیل 
شد. وزارت اقتصاد، تجارت و صنعت ژاپن اعلام کرد که 10 نفر از پرسنل 
رســتوران سوشی در پاویون ژاپن به ســویه جدید ویروس کرونا مبتلا 
شده اند. تعدادی از افراد مبتلا به ویروس کرونا با حضور در این رستوران 
عامل انتشــار ویروس بوده اند و این رستوران تا زمان حصول اطمینان از 
امنیت بســته خواهد شــد اما پاویون ژاپن همچنان به فعالیت خود ادامه 
خواهد داد. شناسایی سویه جدید ویروس باعث شده تا برخی از کشورها 
محدودیت های ورود و خروج را به برخی از کشورها از جمله کشورهای 
آفریقایی که مبدا شناسایی این ویروس هستند، اجرا کنند. امارات نیز اعلام 
کرده از 25 دســامبر مسافران کشورهای کنیا تانزانیا، اتیوپی و نیجریه یا 
مســافرانی که در 1۴ روز گذشته به این کشورها رفته اند نمی توانند وارد 
امارات شــوند. اما اتباع امارات، بستگان درجه یک آنها، نمایندگی های 
دیپلماتیک، هیئت های رسمی بین امارات و این کشورها و دارندگان اقامت 
طلایی از شــمول این تصمیم مستثنی هستند. اما باید ده روز در قرنطینه 
باشند.حالا برخی از برنامه های اکسپو در پی شیوع اومیکرون تعطیل شده 
است از جمله برنامه های جمعی، یا برخی از رستوران های آن. البته بیشتر 
این برنامه ها طبق تصمیم کشورهایی است که در اکسپو دبی پاویون دارند. 
در حال حاضر اگرچه وزیر کشور به تازگی اعلام کرده که مسافران برخی 
از کشورها محدودیت ورود و خروج به ایران دارند اما در میان آنها، امارات 
نیســت. با این وجود برخی از مسئولان ایرانی و متولی برگزاری پاویون 
ایران در اکسپو آینده روشنی از ادامه فعالیت های اکسپو نمی بینند و منتظرند 
سیاســت های امارات در مواجه با اومیکرون و ادامه فعالیت های اکسپو 
روشن تر شود بنابراین تا آن زمان فعالیت های پاویون را ادامه خواهند داد.

سرویس گردشگری // چابهار در حالی که 
دارای ظرفیت های گردشــگری بسیاری 
است اما زیرساخت های آن ضعف جدی 
دارد و در یک نمونه گردشگران خارجی به 
دلیل قطع بودن سیستم گذرنامه فرودگاه 

مجبور شدند به کیش بروند!
 چابهار و سواحل آن یکی از زیباترین مناطق 
کشــورمان اســت که در کنار استراتژیک و 
راهبردی بودنش، می تواند محبوبیت بســیار 
زیادی در بین گردشــگران داخلی و خارجی 
داشته باشــد. به گواه کارشناسان و صاحب 
نظران این شــهر ساحلی بیش از 200 جاذبه 
عمدتاً طبیعی و 9 اثر ثبت شــده در فهرست 
آثار ملــی دارد که تنها در ارائه گزارش ها به 
آن ها اشاره می شود و متاسفانه بسیاری حتی 
در داخل کشــور هم با آن ها آشنا نشده اند 
و از ثبت شــان نیز بی خبرند. این بی خبری 
گردشگران و مســئولان، خود نشان از عمق 

نامهربانی، ناسپاســی و نبود توجه مناسب به 
آن ها حکایت دارد، اما متاسفانه این منطقه از 
کشور عزیزمان با این ظرفیت بالای گردشگری 
در حالی که باید سالانه میزبان هزاران گردشگر 
داخلی و خارجی باشــد سهم کمی در جذب 
گردشــگر دارد که عمده دلیل آن را می توان 
توســعه نیافتن زیرساخت مناسب و همچنین 
ناهماهنگی میان دســتگاه های متولی دانست 
که موجب شده بندر چابهار نتواند سهم خود 
را در گردشگری کشور به دست  آورد. با این 
حال، معدود گردشگران خارجی هم که برای 
دیدن جذابیت های این شــهر به آن سفر می 
کنند با مشکلاتی رو به رو می شوند که شاید 
قابل باور هم نباشد، به طور مثال یک پرواز از 
مسقط به این شهر انجام شده که به دلیل قطع 
بودن سیستم چک گذرنامه مشکلاتی را برای 
مسافران ایجاد کرد که در ادامه به طور مفصل 

به آن اشاره کرده ایم. با این حال با وجود این 
که موضوع بدعهدی هندی ها در توسعه بندر 
چابهار هم نباید مغفول بماند اما در این گزارش 
سعی کردیم مروری بر مشکلات زیرساختی 
چابهار برای جذب گردشــگر داشته باشیم و 
البته نیم نگاهی هم به زیبایی های منحصر به 

فرد این بندر انداخته ایم.
  بندری اقیانوسی با موقعیتی منحصر 

به فرد
بندر چابهار بــه دلیل قرار گرفتــن در کنار 
دریای عمان جزو نوار ساحلی محسوب می 
شــود و دارای آب و هــوای گرم و مرطوب 
اســت. ویژگی متمایز بندر چابهار در مقایسه 
با دیگر بنادر ایران، دسترســی آن به آب های 
آزاد بین المللی اســت. وجــود دریای عمان 
بزرگ ترین پهنه آبی کشور در این منطقه علاوه 
برقابلیت هایی کــه در رونق اقتصادی منطقه 

دارد، دارای جاذبه های بســیار فراوانی است. 
وجود ســواحل ماســه ای و صخره ای، رشته 
ارتفاعات گلی موسوم به کوه های مینیاتوری 
به ویژه از ســواحل بندر چابهــار تا گواتر، 
طلوع و غروب دل انگیز آفتاب، پرندگان دریا، 
انواع خرچنگ ها، لاک پشــت هایی که روی 
صخره ها همبازی موج اقیانوس و جدال موج 
و صخره اند و نســیم روح بخشی که در موج 
می پیچد و همه و همه جلوه های نابی از طبیعت 
شاعرانه را به تصویر می کشند. این بندر زیبا از 
نظر شــرایط آب و هوایی همانند بندر میامی 
در فلوریدای آمریکاســت که در تمام فصول 
سال معتدل اســت. دما در این شهر بندری به 
گونه ای است که باعث شده در زمستان گرم و 
در تابستان یکی از خنک ترین بندرهای جنوبی 

کشور باشد.
 ســهم ناچیــز چابهــار از ظرفیــت 

گردشگران خارجی
یکی از شاخص های مهم جذب گردشگران 
خارجی استفاده از امکانات سواحل و دریاها 
در چند دهه اخیر اســت. از دیرباز، سواحل 
ارزش و اهمیــت خاص و فراوانی داشــته 
و محل رشد و شــکوفایی تمدن ها و مقصد 
سفرهای دریایی بوده است و امروزه نیز نقش 
و اهمیت سواحل دریا و موقعیت استراتژیک 
آن به لحاظ مسائل اجتماعی و اقتصادی بسیار 
نمایان است و سواحل دریا به عنوان یکی از 
مهم ترین مراکز اقتصادی و صنعتی در رشد و 
شکوفایی هر کشوری مطرح می شود. تبلیغات 
مناسب و برنامه ریزی شده از مکان های مهم 
طبیعی و تاریخی تاثیر بسیار زیادی در جذب 
گردشــگر دارد، اما سهم چابهار در این حوزه 

بسیار اندک و ناچیز است به طوری که حتی 
مردم کشورمان هم با جذابیت های این منطقه 
به درستی آشنا نیستند و تبلیغات پرزرق و برق 
اقتصادی منطقه آزاد و صنایع، سایه سنگینی بر 
جاذبه های گردشگری چابهار افکنده است اما 
در کنار این بی توجهی نباید از مشکلات زیر 

ساختی در این منطقه غافل شد.
زیر ساخت های لازم برای توسعه گردشگری

همان طور که پیش از این هم گفتیم این منطقه 
از نظر جاذبه های گردشگری در سطح بسیار 
بالایی قرار دارد اما این جاذبه ها و ظرفیت ها 
به دلیل نبود زیرســاخت های لازم به جذب 
گردشگر و ایجاد اشــتغال و رونق اقتصادی 
تبدیل نشده اســت. در همایش چالش های 
چابهار که چند وقت پیش در دانشگاه سیستان 

و بلوچستان برگزار شــده بود؛ نبود امکانات 
اقامتی مناسب با استانداردهای بین المللی، نبود 
امکانات تجاری و بازارهای صنایع دستی برای 
گردشگر و نبود تسهیلات خدماتی از حمل و 
نقل تا پایین بودن کیفیت تاسیسات و امکانات 
رفاهــی و تفریحی در منطقه بــه دلیل نبود 
سرمایه گذاری مناســب در کنار ضعف شدید 
تبلیغات و اطلاع رســانی از ضعف های زیر 

ساختی منطقه اعلام شد.
 موردی عجیب اما واقعی!

شــاید در کمتر جایی اتفــاق بیفتد که یک 
فرودگاه با آن همه عظمت اش به دلیل قطع 
شدن سیستم گذرنامه، مسافران خارجی را 
از یک شهر به شــهر دیگری ببرد تا بتواند 
ورود آن ها را ثبت کند. متاســفانه به دلیل 
قطع بودن سیستم بررسی گذرنامه، مسافرانی 
که با هواپیمایی کیش ایر از مسقط به چابهار 

ســفر کرده بودند با مشکل مواجه شدند .به 
گفته مدیر روابط عمومی مناطق آزاد، چون 
فــرودگاه چابهار اعلام می کند به دلیل قطع 
بودن سیستم گذرنامه توانایی پذیرش مسافر 
را ندارد، پرواز برای انجام کارهای ورودی 
در کیش فرود می آید! که طول کشیدن فرایند 
ورود مســافران تا تاریکی شب باعث می 
شــود به دلیل کمبود امکانات در فرودگاه 
چابهار که توانایی پذیرش پرواز در شب را 
ندارد، مسافران ســرگردان در کیش بمانند. 
البته به نقل از یک منبع آگاه از آن جایی که 
مسیر پروازی این هواپیما مسقط به چابهار، 
چابهار به کیش، کیش به مســقط بوده همه 
پروازها به مشکل خورده که باعث نارضایتی 
مسافران شــده بود تا جایی که شنیده شده 

به گلایه سفیر عمان نیز انجامیده است. البته 
این  به  مشــکلات فرودگاه چابهار مربوط 
مورد نبوده و متاســفانه در سال قبل هم در 
یک اقدام عجیب و بدون هیچ اطلاع رسانی 
قبلی بهره بردار، این فرودگاه را تعطیل کرده 
بود. همین یک نمونه کافی است تا تلنگری 
جدی بــه خودمان بزنیم که اگر می خواهیم 
در بازار رقابتی جذب گردشگر خارجی و 
اســتفاده از ارزآوری آن ها حضوری جدی 
داشته باشیم، باید بسیار حساب شده تر گام 
برداریم چرا که مقاصد گردشــگری هزینه 
های بســیاری برای جلب نظــر و جذب 
گردشگران و ایجاد نگاه مثبت از سوی آنان 
می کنند در حالی که ما با یک ناهماهنگی و 
بی برنامگی ضربه جدی به اعتبار و ظرفیت 
های خود می زنیم که ســال ها زمان برای 

جبران آن نیاز است.

سرویس گردشــگری // مرمت بناهای تاریخی کار 
ارزشمندی اســت اما مرمت تنها زیبا سازی نمای 
بناها نیســت، مرمت به معنای احیا است، کاری که 
برای بســیاری از بناهای تاریخی از جمله بادگیرها 

اجرا نشده است.
 مخروبه شــدن بسیاری از بناهای تاریخی ارزشمند در 
بافت های تاریخی اســتان یزد، بیشتر متوجه خانه هایی 
اســت که ســکنه ندارند و با رها شــدن به مرور زمان 
ریزش کرده و آوار می شوند یا به عمد تخریب می شوند 
تا سازه ای جدید جایشــان را بگیرد یا با ارزش افزوده 

زمین، به قیمت مناسب فروخته شود.
عکس های هوایی 50 سال اخیر نشان می دهد که تعداد 
بادگیرها در بافت تاریخی یزد بســیار کمتر شده و این 
نشان می دهد که نگهداری این بناها در درجه اهمیت قرار 
نداشته و تنها ساقه یا ریشه هایی از آنها باقی مانده است.

 بلااستفاده ماندن بادگیرها حتی در خانه های 
مرمت شده

یکی از دلایل تخریب این ســازه ها، از بین رفتن کارایی 
آنها حتی در خانه های احیا شــده و تغییر کاربری یافته، 
است. در شرایطی که یزدی های قدیم، با استفاده از بادگیر 
و خانه های چهاروجهی، نیازهای سرمایشی و گرمایشی 
خود را به طور طبیعی تأمین می کردند، امروز خانه های 
مرمت شــده و تغییر کاربری یافته، از وسایل سرمایشی 
امروزی اســتفاده می کنند که البته در شــأن خانه های 

تاریخی نیست.
 رئیس پیشین دانشــکده معماری یزد و یکی از اساتید 
برجسته معماری که طرح های پژوهشی بسیاری درباره 
بادگیرها نوشــته و نمونه آن را نیز بــرای بادگیر خانه 
رسولیان برای احیای کارایی این سازه سنتی، اجرا کرده 
اســت، عقیده دارد که این سازه با راهکارهای علمی در 
معماری امروزی قابل اجرا اســت چنانچه خودش نیز 
در منزل مســکونی اش این طرح را پیاده کرده و مصرف 
انرژِی را به حداقل رســانده اســت. عکس های هوایی 
نشان می دهد که تعداد بادگیرها در گذشته بیشتر بود ولی 
اکنون نصفه و نیمه خراب شــده و از بین رفته اند و تنها 
ساقه یا ریشه آنها باقی مانده است سید محمدحسین آیت 
اللهی که در سال 200۴ طرح پژوهشی در زمینه احیای 
بادگیر خانه رســولیان، محل فعلی دانشــکده معماری 
دانشگاه یزد از طریق UndP یا شبکه توسعه جهانی 
ســازمان ملل متحد ارائه کرده است، گفت: با توجه به 
اینکه بادگیرهای یزد یکی یکی خراب می شوند و برخی 
از مالکان برای اینکه بتوانند خانه ها را بازســازی کنند، 
عمدتاً زیر بادگیرها آب می اندازند، برای ما دغدغه ایجاد 

کرد و این دغدغه باعث شد که این طرح را تهیه کنم.
وی بیان کرد: عکس های هوایی نشان می دهد که تعداد 
بادگیرها در گذشته بیشــتر بود ولی اکنون نصفه و نیمه 
خراب شــده و از بین رفته اند و تنها ساقه یا ریشه آنها 

باقی مانده است.
 اجرای طرح پژوهشی برای احیای بادگیرها

این دکتــرای معماری اعلام کــرد: در نهایت این طرح 
پژوهشــی را پذیرفتند که بادگیرهای فعلی چطور احیا 
شوند چرا که در حال حاضر بادگیرها یا در حال تخریب 
هســتند یا در خانه هایی که مرمت و احیا شــده اند هم، 
کارایی خود را ندارند، دریچه های آنها بســته شده و از 

مدار خارج شده اند.
آیت اللهی به اجرای این طرح پژوهشــی برای بادگیر 
خانه رســولیان دانشکده معماری اشــاره کرد و افزود: 
راهکارهایی را پیشــنهاد، عملیاتی و اجرا کردم و نتایج 
دمــا و رطوبت هوا به ویژه در فضاهای مرتبط با بادگیر 

نشان از موفقیت بودن این پژوهش داشت. استاد برجسته 
معماری گفت: می تــوان در خانه های امروزی هم برای 
خانه های ویلایی و هم آپارتمان ها با توجه به طرح هایی 
که دانشــجویان در حال پژوهش و بررسی آنها هستند، 
بادگیر را اجرا کرد وی ادامه داد: آزمایشات بعدی نشان 
داد که دمای قبل از اجرای طرح برای اســتفاده بهینه از 
بادگیر خانه رســولی ها با دمای زمانی که بادگیر آن بر 
اساس پژوهش انجام شده، کارایی یافت از ۴۳ درجه به 
کمتر از ۳0 درجه کاهش یافت و این کار برای معماری 
امروزی نیز کاربرد دارد و می توان در خانه های امروزی 
هم برای خانه های ویلایی و هم آپارتمان ها با توجه به 
طرح هایی که دانشجویان در حال پژوهش و بررسی آنها 

هستند، بادگیر را اجرا کرد.
وی بیان کرد: بعد از 15 ســال دوباره طرح پژوهشــی 
تعریف کرده و گــزارش نهایی را ارائه کردم که خودش 
منبع علمی معتبر اســت که با شبیه ســازی و استدلال 
منطقی نشــان می دهد، که کارایی بادگیرها باید برگردد 
و نتیجه کلی اینکه بادگیر شاید نتواند خاصیت بادگیری 
داشــته باشد، اما با خاصیت مکش هوا، تهویه مطبوع را 

ایجاد خواهد کرد.
 کارایــی بخشــیدن به بادگیرهــا در معماری 

امروزی
این دکترای معماری اظهار داشــت: شــاید سازه فعلی 
با توجــه به بالا رفتن درجه حرارت شــهرها، افزایش 
طوفان ها و گرد و خاک و دردســرهایی که پرندگان در 
بادگیرها ایجاد می کردند، به شکل قدیمی کارایی ندارد اما 
راهکارهای علمی برای رفع این مشکلات وجود دارد. 
وی ادامه داد: با توجه به شرایط جوی فعلی در صورتی 
که باد هم وزش نداشته باشــد، این بادگیرها می توانند 
نقش بادکش داشته باشند و زمانی که باد نمی وزد و بدنه 
بادگیر در طول روز گرم می شود، گرمای بدنه را از طریق 
دریچه هایی به بالا هدایت کرده و هوای سرد جایگزین 
هوای گرم شود و در نهایت بادگیر باز هم کارایی خنک 

کنندگی خود را باز می یابد.
وی بــا تاکید بر اینکه بادگیر را باید با ســایر فضاهای 
مرتبط با آن ســنجید و مورد بررســی قرار داد، افزود: 
در گذشــته مردم کویر برای فرار از گرما در زیرزمین ها 
زندگی می کردند بعد ســازه های بادگیر ساخته شده و 
تالار، حوضچه یا دریچه هایی در زیر بادگیر ایجاد شد 

که هر کدام کارایی خود را داشت و هوا را لطیف می کرد 
اما امروز بادگیر تنها جنبه زیبایی پیدا کرده و بسیاری از 

فضاهای اطراف آن اصلًا کارایی ندارند.
وی از اینکه خانه های مرمت شــده در طول ســال تنها 
از قســمت زمستانه اســتفاده می کنند و از سیستم های 
گرمایشی و سرمایشی امروزی استفاده کرده و ساختار 

سنتی بنا را زیر سوال می برند، گلایه کرد.
 بادگیر را در خانه خود در بافت جدید شهر یزد 

اجرا کردم
آیت اللهی با بیان اینکه طرح بادگیر را در خانه خود در 
بافت جدید شــهر اجرا کرده و شاهد تأثیر آن بر کاهش 
مصرف انرژِی و لطافت هوا است، گفت: این طرح هزینه 
اضافی برای ســاخت ندارد و حتــی با توجه به کاهش 
هزینه های انرژِی در بلند مدت بســیار مقرون به صرفه 
است. این اســتاد معماری اما از باقی ماندن طرح های 
بسیاری از جمله طرح مرمت بادگیرها گلایه کرد و گفت: 
همیشه بسیاری از طرح ها در حد حرف باقی می ماند و 
من نیز با توجه به این رویکرد حتی در دانشکده معماری، 
زودتر بازنشست شدم چرا که عقیده دارم تا طرحی اجرا 
نشــود و آثار آن ملموس و قابل ارزیابی نباشد، حرف 

زدن به تنهایی نتیجه ای در بر نخواهد داشت. 
وی با تاکید بر اینکه دانشــجویان بسیاری در این زمینه 
تزهای مختلفی دارند که باید بررســی و اجرا شــوند، 
اظهار داشــت: البته دولت هم باید حمایت کند و ایده ها 
را اجرایی کند، کاری که بسیاری از کشورهای خارجی 
خیلی زودتر شــروع کرده اند در حالی کــه ما بهترین 
نمونه ها را داریم. آیت اللهی گفت: متأســفانه بسیاری از 
بادگیرها در اثر عدم اســتفاده در حال تخریب هستند 
چرا که کارایی لازم را ندارند و فقط به ظاهر زیباسازی 
شــده اند به همین دلیل به مرور زمان تخریب می شوند، 
چرا که دریچه بســیاری از بادگیرها مسدود شده است. 

مرمت ظاهری زیبا است اما به معنای احیا نیست.
زیباســازی ظاهری مشمول بسیاری از بناهای تاریخی 
است که پوســته بافت تاریخی را زیبا کرده اما در زیر 
این پوسته اتفاقات تلخی است که عاقبت بناهای تاریخی 
را تهدید می کند و شــاید روزی شــاهد این باشیم که 
بادگیرهایی که ظاهراً مرمت شده اند، فرو بریزند و آواری 

بر بافت تاریخی فرود آید.

سرویس گردشگری // معاون گردشگری وزارت 
با  و صنایع دستی  میراث فرهنگی، گردشــگری 
اشاره به مصوبات ســتاد ملی مقابله با کرونا در 
خصوص ممنوعیــت ۱۵ روزه ورود اتباع خارجی 
از مرزهای، زمینی، دریایی و هوایی، گفت: »این 
مرزهای  از  ورودی  گردشگران  شامل  ممنوعیت 

هوایی نمی شود.« 
علی اصغر شــالبافیان معاون گردشــگری کشور در 
گفت وگویــی با اعــلام این خبر افزود: »بر اســاس 
مصوبه ســتاد ملی مقابله با کرونا که از ســوی وزیر 
کشور به دســتگاه های مختلف ابلاغ شده بود، ورود 
اتباع خارجی از مرزهای زمینی، هوایی و دریایی از 
روز شــنبه ۴ دی ماه 1۴00 به مدت 15 روز صرفا 
برای گروه های  خاصی مجاز شده بود که این مصوبه 
اصلاح شد و بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا 
این ممنوعیت 15 روزه شامل گردشگران از مرزهایی 

هوایی نمی شود.«
او اضافه کرد: »این موضوع از سوی مهندس ضرغامی 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
پیگیری شــد و مصوبه ممنوعیــت 15 روزه ورود 
گردشگران و اتباع خارجی از مرزهای هوایی برداشته 
شد. بر این اساس بند سوم مصوبه ستاد ملی مقابله با 
کرونا که 28 آذرماه برگزار و مصوبات آن از ســوی 
وزیر کشور به دســتگاه ها ابلاغ شده است، امروز در 

جلسه این ستاد اصلاح شد.«
پیش از این در مصوبه جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا 

که 28 آذر برگزار شــده بود، آمده بود: »ورود اتباع 
خارجی از مرزهای زمینی، هوایی و دریایی )به غیر 
از موارد قید شده در بندهای 1 و 2 فوق( از روز شنبه 
مــورخ ۴ دی ماه 1۴00 به مدت 15 روز صرفا برای 

گروه های ذیل  مجاز است.
1- دارنــدگان پروانه های اقامــت معتبر جمهوری 

اسلامی ایران.
2- دارندگان روادید تحصیلی )طلاب مدارس علوم 
دینی و دانشجویان خارجی در دانشگاه های جمهوری 

اسلامی ایران(

۳- دارندگان روادید ورود )شامل بازرگانان و تجار(
۴- دارندگان روادید با حق کار

5- دارندگان روادید درمانی )گردشگری سلامت(
۶- دارندگان روادید سرمایه گذاری

7- دارنــدگان مهر خــروج و مراجعــت از پلیس 
مهاجرت و گذرنامه

تبصره:
الف: ورود اتباع ایرانی حاضر در کشورهای همسایه 
به داخل کشــور از مرزهای زمینی با رعایت الزامات 
  PCr بهداشــتی )کارت واکســن  دو دوز، ارائه تست

منفــی و انجام مجدد تســت PCr در مبادی( مرزی 
امکان پذیر است.

ب: خروج اتباع خارجی حاضر در کشور از مرزهای 
زمینی بلامانع است. 

معاون گردشگری کشور:

ممنوعیت ۱۵ روزه شامل گردشگران ورودی از مرزهای هوایی نمی شود

بررسی کاربرد بادگیرها در معماری امروز؛

جای خالی بادگیر
 بر بام های یزد

چابهار  سرشار از جذابیت گردشگری اما بدون زیرساخت
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پــدرم اوضاع مالی مناســبی دارد و من هم 
از امکانات رفاهی برخــوردارم اما خودم هم 
نفهمیدم چرا به جای حضور در کلاس درس، 
دوباره به همان مرکز تجاری رفتم که قبلا ادکلن 

و زیورآلات را از آن جا سرقت کرده بودم و...
  این ها بخشــی از اظهارات نوجوان 1۳ساله ای 
اســت که توســط کارکنان یک مجتمع تجاری 
دستگیر و تحویل نیروهای انتظامی شده بود. این 
نوجوان دانش آموز که کوله پشــتی مدرسه را در 
دســت داشــت و تلاش می کرد با داستان سرایی 
کودکانه چنین وانمود کند فــرد دیگری او را وادار 
 به ســرقت کرده است، وقتی تصاویر خودش را در 
دوربین های مداربســته دید، اشک ریزان ارتکاب 
ســرقت را پذیرفت. او پس از پاســخ به سوالات 
افسر دایره تجسس و با دستور رئیس کلانتری به 
اتاق مددکاری اجتماعی هدایت شد تا زوایای پنهان 
این ماجرای تاسف بار، واکاوی و توسط مشاوران 
زبده دایره کلانتری بررســی شود. این دانش آموز 
1۳ساله درباره ماجرای سرقت از مجتمع تجاری 
به کارشناس اجتماعی کلانتری گفت: پدرم کارمند 
یکی از ادارات دولتی اســت و در یکی از مناطق 
مرفه نشین شهر زندگی می کنیم. من هم از دوران 
کودکی در بهترین مــدارس غیرانتفاعی تحصیل 
می کنم و از رفاه نســبی برخوردارم به طوری که 
حتی کارت عابر بانک پدرم دســت من اســت و 
 هرآن چه نیاز مالی دارم از حســاب پدرم برداشت 
می کنم. با وجود این چند روز قبل وقتی از مدرسه 
به خانه برمی گشتم در نزدیکی منزلمان از سرویس 
مدرسه پیاده شدم و به داخل یکی از مجتمع های 
تجاری در همان نزدیکی رفتم تا گشــتی بزنم. در 
همین هنگام وقتی به لوازم پشت ویترین مغازه ها 
نگاه می کردم، ناگهان چشــمم به ادکلنی افتاد که 
تبلیغات آن مارک را خیلی در فضای مجازی دیده 
بودم. زمانی که چشــمم به آن ادکلن افتاد وسوسه 
عجیبی وجودم را فراگرفــت. داخل مغازه رفتم و 

زمانی که فروشنده با مشتریان دیگر مشغول گفت 
و گو بود و حواسش از من پرت شد، در یک لحظه 
ادکلن را برداشــتم و از مغازه خارج شدم. سپس 
دور دیگری در آن جا زدم و پشــت ویترین یک 
فروشــگاه زیور آلات نقره ای ایستادم. یک جفت 
 گوشواره زیبا چشمم را گرفته بود. حالا که ادکلن
 را به راحتی برداشــته بودم، احســاس می کردم 
گوشواره ها را هم می توانم سرقت کنم. نقشه ام درست 
از آب درآمد. هنگامی که حواس فروشنده پرت شد 
من در یک چشم به هم زدن، گوشواره ها را برداشتم 
 و به خانه رفتم. زمانی که ادکلن و گوشواره ها را از 
کوله پشــتی ام بیرون آوردم مادرم با تعجب از من 
در این باره سوال کرد ولی من که در بین راه پاسخم 
را آماده کرده بــودم به پدر ومادرم گفتم پدر یکی 
 از همکلاســی هایم شرکت بزرگ تبلیغاتی دارد و
این ها را برای من هدیه آورده است. درحالی که این 
جمله را می گفتم گوشواره را نیز به خواهرم دادم تا 
او را خوشــحال کنم. پدر و مادرم نیز حرف هایم 
را پذیرفتند و چیزی نگفتند تا این که روز بعد در 
نزدیکی مدرسه و به بهانه خرید خوراکی از سرویس 
پیاده شدم. ساعت اول درس زبان انگلیسی داشتم، 
من هم که هیچ علاقه ای به این درس نداشتم و به 
سختی آن را می آموختم، با خودم تصمیم گرفتم 
که دو ساعت اول را به مدرسه نروم، به همین دلیل 
دوباره به همان مجتمع تجاری رفتم و مشغول نگاه 
کردن به لوازم پشت ویترین ها شدم اما هنوز چند 
دقیقه بیشــتر از حضورم نگذشته بود که ناگهان با 
مامــوران انتظامات روبه رو شــدم. آن ها که مرا 
شناسایی کرده بودند با پلیس تماس گرفتند و مرا به 
کلانتری آوردند. خودم نیز گیج بودم و نمی دانستم 
چرا دست به این کار زشت زدم. به همین دلیل به 
دروغ گفتم خانواده ام در شهرستان هستند و فرد 
دیگری مرا وادار به ســرقت کرده است. اما وقتی 
تصاویر خودم را در حال سرقت دیدم مجبور شدم 

حقیقت ماجرا را برای پلیس بازگو کنم و...

نوجوانی که بی خودی دزد شد
سرویس حوادث// صاحب تعمیرگاه وقتی 
متوجه شد کارگرانش قطعات خودروهای 
خارجی را با قطعات فرســوده تعویض 
می کنند قصد پیگیری ماجرا را داشت اما 

خودش به اتهام آدم ربایی دستگیر شد.
  چند روز قبل مرد میانســالی با مراجعه به 
پلیس از ربوده شــدن و ســرقت حساب 
بانکــی اش خبر داد و گفت: شــب از محل 
کارم به خانه بر می گشــتم که ســه مرد مرا 
ربودنــد و پس از ضــرب و جرح و تهدید 
مرا به داخل یک تعمیــرگاه خودرو بردند، 
آنها چند ســاعتی مرا آنجا گروگان گرفتند 
و سپس با زور کارت های بانکی مرا گرفته 
و همه موجودی حساب هایم را خالی کرده 
و ســپس رهایم کردند.بعد از شکایت این 
مرد و با توجه به مشــخصاتی که از مردان 
آدم ربا و تعمیرگاه محــل گروگانگیری به 
پلیــس داده بود مأموران بــه محل رفته و 
صاحــب تعمیرگاه و دو نفــر از کارگران را 
 دستگیر کردند. وقتی این ســه نفر به اتهام

آدم ربایی و سرقت مقابل بازپرس محمدرضا 
صاحب جمعی در شــعبه ششــم دادسرای 
جنایی تهران قرار گرفتند، صاحب تعمیرگاه 
گفت: من اتهام خودم را قبول ندارم این مرد 

خودش مالخر و مجرم است. او با اغفال دو نفر 
از کارگران تعمیرگاه من که دو پسر نوجوان و 
شهرستانی هستند آنها را وادار به سرقت کرده 
بود.مرد جوان در ادامه گفت: من سال هاست 
که تعمیرگاه خودرو دارم و مشتریانم اعتماد 
زیادی به مــن دارند اما چند وقتی بود که با 
شکایت و اعتراض های چند نفر از مشتریانم 
روبه رو شــده بودم، آنها مدعی بودند وقتی 
خودروهایشــان را به تعمیرگاه من آورده اند 
برخی قطعات سالم خودرویشان با قطعات 
فرسوده تعویض شده است.وقتی موضوع را 
پیگیری کردم متوجه شدم درست می گویند 
به همین خاطر تصمیــم گرفتم موضوع را 
پیگیری کنم، مدتی کارگرانم را تحت مراقبت 
نامحسوس قرار دادم تا اینکه متوجه شدم دو 
نفر از کارگرانم که دو پســر کم سن و سال 
هستند قطعات خودروهای خارجی را سرقت 
می کنند.وقتی این سرقت ها برایم محرز شد و 
مچ آنها را گرفتم هر دو نفر شروع به التماس 
و عذرخواهی کردند و مدعی شدند از سوی 
مردی به نام جمشید که خریدار اموال مسروقه 
است اغفال شده اند.کارگرانم گفتند این مرد 
وقتی فهمیده آنهــا در تعمیرگاه خودروهای 
خارجی کار می کنند آنهــا را اغفال کرده و 

گفته اگر قطعات خودروها را عوض کنند و 
قطعه اصلی را به او بفروشند پول خوبی به آنها 
می دهد.صاحب تعمیرگاه ادامه داد: با شنیدن 
اعترافات آنها می خواستم اخراجشان کنم اما 
آنقدر التماس و گریه و ابراز پشیمانی کردند که 
منصرف شدم اما تصمیم گرفتم به جای تحویل 
آنها به پلیس از آنها بخواهم جمشــید را به 
تعمیرگاه بیاورند تا خودم او را گوشمالی دهم 
و تنبیه اش کنم.آنها هم قول همکاری دادند و 
شب حادثه جمشید را به تعمیرگاه آوردند و 
من هم او را تهدید کردم که اگر پول هایی را 
که از راه فروش قطعات خودروهای مشتریانم 

به دست آورده پس ندهد او را تحویل پلیس 
می دهم. بعد هم کارت بانکی او را گرفتیم و 
حسابش را خالی کردیم تا بتوانم با آن پول ها 
خســارت مشــتریانم را بدهم.بدین ترتیب 
با توجه به اظهــارات این مرد، دو کارگر نیز 
صحبت های صاحب کارشان را تأیید کردند 
بنابراین دستور تحقیقات در این رابطه صادر 
و مشخص شد جمشید از مجرمان سابقه دار 
بوده است.با این حال بازپرس جنایی، پرونده 
را در اختیار کارآگاهان پلیس آگاهی قرار داد 
تا درباره صحت اظهارات هر دو طرف پرونده 

تحقیق کنند. 

در امتداد تاریکی
نقشه مرد تعمیرکار برای تنبیه یک مالخر

 تیراندازی به پست بازرسی نظامیان صهیونیست 
در کرانه باختری

  منابع صهیونیســتی از تیراندازی به سمت پست ایست و بازرسی 
نظامیان صهیونیست در جنوب نابلس از داخل یک خودروی فلسطینی 
خبر دادند.پایگاه صهیونیستی والا از تیراندازی به یک پست ایست و 
بازرسی نظامیان صهیونیست در جنوب نابلس واقع در کرانه باختری 
از سوی یک خودروی فلسطینی خبر داد.بر اساس این گزارش، یک 
خودروی فلسطینی به سمت این پست در منطقه نابلس واقع در کرانه 
باختری تیراندازی کرد.رسانه های صهیونیست افزودند که این حادثه 
تلفات و مصدومی به همراه نداشته است.این رسانه ها همچنین گفتند 
که نظامیان صهیونیست پس از کشــف پوکه های ده ها گلوله در این 
مکان به جستجو و بازرسی در منطقه اطراف محل حادثه پرداختند.

این در حالی است که منابع فلسطینی پیش از این از زخمی شدن ده ها 
فلسطینی در درگیری با نظامیان صهیونیست در نابلس خبر داده بودند.

بازداشت مرد انگلیسی 
در پی سرقت ۱۰۰ دستگاه آی پد از بیمارستان اطفال

  پلیس مرزیسایدِ انگلیس از دســتگیری مردی 5۴ ساله به ظن 
دزدی و پس از سرقت 100 دستگاه آی پد به ارزش 70 هزار پوند از 
یک بیمارســتان اطفال در لیورپول خبر داد. پس از گزارشی مبنی بر 
اینکه این آی پدها از یک کانتینر در فضای باز در بیمارستان کودکان 
»آلبرت هی« واقع در »وســت دربــی« در لیورپول و در تاریخ 19 
نوامبر دزدیده شدند با پلیس محلی تماس گرفته شد.مقامات پلیس 
محلی مرزیساید، با انجام تحقیقات گسترده متوجه شدند که مردی در 
ماه گذشــته میلادی ۴0 آی پد را به یک فروشگاه فروخته است.در 
پی این گزارش، مردی 5۴ ســاله اهل هیلوود در انگلیس دستگیر و 
برای بازجویی توسط کارآگاهان به اداره پلیس محلی منتقل شد. وی 
همچنان نیز در بازداشت به سر می برد.به گفته یکی از مقامات پلیس 
محلی، این آی پدها به عنوان هدیه برای کودکان بیمار و خانواده هایشان 

در بیمارستان کودکان »آلبرت هی« خریداری شده بودند.

فردی مسلح در کاخ ملکه انگلیس بازداشت شد
  رســانه ها از بازداشت فردی مسلح در کاخ ملکه انگلیس حین 
برگزاری جشن کریسمس با حضور وی خبر می دهند.فردی مسلح در 
کاخی که ملکه انگلیس در حال برگزاری جشن کریسمس در آن بود، 
بازداشت شد.ملکه الیزابت دوم در حال شرکت در جشن کریسمس 
در محل کاخ ویندسور )Windsor Castle( به همراه شاهزاده 
چارلز همسرش بود که این فرد بازداشت شد.پلیس انگلیس در این 
باره اعلام کرد که بازداشــت وی زمانــی رخ داد که این مَرد به این 
کاخ وارد شد.جوان 19 ســاله از سوی پلیس مترو پلیتن بازداشت 
شــد.تحقیقات از وی در این باره آغاز شده و تا کنون دلیل این اقدام 
وی مشخص نشده است.تا کنون اطلاعات بیشتری در این باره منتشر 

نشده است.

کشف ۲۶ هزار لیتر سوخت قاچاق در » بندرلنگه «
سرویس حوادث// رئیس کل دادگستری استان هرمزگان از کشف ۲۶ هزار لیتر    

سوخت قاچاق در شهرستان » بندر لنگه « خبر داد.
  رئیس کل دادگســتری هرمزگان اظهارداشت: در راستای مأموریت محوله از 
سوی قرارگاه عملیاتی پیشــگیری و مقابله با قاچاق سوخت استان هرمزگان، 
پلیس آگاهی شهرستان بندرلنگه با انجام اقدامات اطلاعاتی از قاچاق سوخت 
در یکی از محلات این شهرستان مطلع و پیگیری موضوع را به صورت ویژه در 

دستور کار خود قرار داد.
  مجتبی قهرمانی در ادامه افزود: مأموران ضمن هماهنگی با مقام قضایی با تشکیل 

اکیپی به محل مورد نظر اعزام و یک دســتگاه کامیون درحال تخلیه و بارگیری 
سوخت را توقیف نمودند.وی همچنین با اعلام دستگیری یک نفر در این رابطه، 
گفت: در جریان این عملیات، 2۶ هزار لیترگازوئیل قاچاق به ارزش تقریبی دو 
میلیارد و نهصد و نود میلیون ریال کشف و ضبط شده است.رئیس کل دادگستری 
اســتان هرمزگان در پایان با اشاره به تأکیدات ریاست قوه قضاییه در خصوص 
لزوم مبارزه بی امان با پدیده قاچاق تصریح کرد: به منظور صیانت از منابع ملی، 
مقابله با قاچاق سوخت با جدیت پیگیری می شود و دستگاه قضایی استان با تمام 

توان و بدون اغماض با قاچاقچیان برخورد خواهد کرد.

استان  دادگستری  کل  رئیس  حوادث//  سرویس 
هرمزگان از کشــف محموله ۴۱ کیلوگرمی مواد 
مخدر صنعتی از نوع شیشــه در شهرســتان 

بندرعباس خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا، رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان از کشــف ۴1 کیلوگرم موادمخدر صنعتی در 
شهرســتان بندرعباس خبر داد. مجتبی قهرمانی اظهار 
داشت: در ادامه روند مبارزه بی امان با سوداگران مرگ 

در استان هرمزگان، مأموران انتظامی با هماهنگی مقام 
قضایی، ضمن ایجاد ایســت بازرسی در روستای باغو 
از توابع شهرســتان بندرعباس، یک دستگاه خودروی 
متعلق به قاچاقچیان را حین تردد شناسایی کردند و پس 
از توقیــف آن، ۴1 کیلو گرم مواد مخدر صنعتی از نوع 
شیشه را که به طرز ماهرانه ای در این خودرو جاسازی 
شده بود، کشف و ضبط نمودند.وی همچنین خاطرنشان 
کرد: در جریان این عملیات، یک نفر متهم دســتگیر 

شــده اســت که با صدور قرار تأمین کیفری بازداشت 
می باشد.رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در پایان 
ضمن هشــدار به قاچاقچیان مواد مخدر خاطرنشان 
کرد: دستگاه قضایی با توسل به اقدامات پیشگیرانه و 
برخورد قاطع و بدون اغماض در مسیر مبارزه بی امان با 
بلای خانمان سوز مواد مخدر از هیچ کوششی فروگذار 
نخواهد شد و در راستای عمل به وظایف قانونی عرصه 

را بر سوداگران مرگ تنگ خواهد کرد.

کشف محموله بزرگ مواد مخدر صنعتی در بندرعباس سرویس حوادث// مردی که متهم است در جریان درگیری با جوانی به خاطر نگاه چپ ، چشم او را کور کرده 
محاکمه شد.

   رسیدگی به این پرونده از سال 99 با درگیری خونین مقابل یک باشگاه بدنسازی در خیابان وحدت اسلامی شروع 
شد. پس از آن مرد ۳5 ساله ای به نام کریم که از ناحیه چشم به شدت آسیب دیده بود به بیمارستان منتقل شد اما در نهایت 
تلاش پزشکان نتیجه نداد و چشم چپ وی نابینا شد. کریم پس از ترخیص از بیمارستان از قاسم عامل درگیری شکایت و 
درخواست دیه کرد.او در تشریح ماجرا گفت: روز حادثه در حال گذر از جلوی باشگاه بودم که قاسم با این بهانه که چرا به 
من چپ چپ نگاه کردی، راهم را سد کرد. من گفتم چنین کاری نکردم اما او شروع به فحاشی کرد و بعد هم با من درگیر 
شد و یکی از چشمانم را کور کرد.در ادامه قاسم بازداشت شد و به درگیری اعتراف کرد.بعد از اظهارات شاکی و متهم ، 
پرونده برای رسیدگی به شعبه دهم دادگاه کیفری استان تهران فرستاده شد و متهم با تکرار اظهاراتش گفت: عمدی در کارم 
نبوده و از شاکی می خواهم تا گذشت کند.پس از آن هم شاکی به جایگاه رفت و عنوان کرد که حاضر به گذشت نیست 

و متهم باید دیه چشمم را بپردازد.بعداز گفته های شاکی، متهم و وکیل مدافع او قضات برای صدور رأی وارد شور شدند.

کور کردن چشم به خاطر نگاه چپ

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره مناقصه ۲۰۰۰۰۹۱۶۱۶۰۰۰۰۰۲
شهرداری قشم در نظر دارد انجام خدمات حفاظتی و زیربنایی و پشتیبانی در امور اجتماعی ، فرهنگی و اداری 
خود را از محل اعتبارات داخلی شهرداری به شرکتهای واجد الشرایط و دارای مجوز و تائید به صلاحیت کار 
از مراجع ذیصلاح در انجام امور مربوطه )اداره کار و امور اجتماعی( و گواهینامه صلاحیت و ایمنی کار، واگذار 
نماید . لذا بدینوســیله از متقاضیان واجد الشرایط دعوت بعمل می آید جهت دریافت اسناد مناقصه از روز 
دوشنبه مورخ 1400/09/29 لغایت پنجشنبه مورخ 1400/10/09 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد ایران( 

به آدرس www.setadiran.ir اقدام نمایند .
 سایر شرایط مناقصه :  - دارا بودن توان فنی ، تجربی و تخصصی در امور مربوطه .

 - برآورد اولیه موضوع مناقصه )در یک ســال( مبلغ38/869/200/000 ریال می باشــد . - مبلغ ســپرده شــرکت در 
مناقصه1/943/460/000ریال بصورت ضمانتنامه معتبر بانکی دارای حداقل سه ماه اعتبار و یا واریز نقدی به حساب سپرده 

شهرداری به شماره 1002218601321 نزد بانک شهر می باشد .
- آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها مورخ 1400/10/19 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد .

- جلسه کمیسیون افتتاح پاکات مناقصه روز دوشنبه مورخ 1400/10/20 در شهرداری قشم برگزار خواهد شد . - چنانچه 
برندگان اول و دوم و سوم حاضر به انعقاد قرارداد نشوند ، سپرده آنان به ترتیب اولویت به نفع شهرداری ضبط خواهد شد .

- شهرداری در رد یا قبول هریک از پیشنهادات مختار است .
 - به پیشنهادی که پس از انقضای مدت مقرر در آگهی واصل شود ترتیب اثر داده نخواهد شد . 

- هزینه چاپ آگهی بعهده برنده مناقصه می باشد .
- سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است .1400/171 م /الف

 شهرداری قشم

ســرویس حوادث// در درگیری سنگین تکاوران 
پلیس مبارزه با مواد مخدر اســتان و شهرســتان 
 ســراوان با قاچاقچیــان مســلح ۶۲7کیلو گرم 
مواد افیونی کشف و ۲ سوداگر مرگ دستگیر شدند.

  ســردار » احمد طاهری« در تشریح جزئیات این 
خبر بیان داشت: مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر 
شهرستان »سراوان« با پشتیبانی فنی و اطلاعاتی پلیس 
استان، اعضای یک باند مسلح قاچاق مواد افیونی را 
که قصد انتقال محموله مواد مخدر از شهرستان مذکور 
به مرکز کشور را داشتند، شناسایی کردند.وی افزود: 
در این عملیــات، مأموران انتظامی در قالب چند تیم 
با رصد منطقه و انجام یک سری اقدامات تخصصي، 
اعضای این باند قاچاق را که با یک دستگاه خودروی 
پژو۴05، در حال جابه جایــی محموله مواد مخدر 
در محور »اســفندک- سراوان« این شهرستان بودند، 

شناسایی و به آنها دستور ایست دادند.فرمانده انتظامی 
اســتان بیان داشت: ســوداگران مرگ که خود را در 
محاصره پلیس دیدند با تیراندازی به سمت مأموران 
انتظامی قصد فرار از محل را داشــتند که بر اثر آتش 
پرحجم تکاوران پلیس، عرصه را برخود تنگ دیدند و 
با رها کردن خودرو به سمت ارتفاعات منطقه متواری 

شدند. 
   ایــن مقام ارشــد انتظامی تصریح کــرد: طی این 
عملیات در بازرســی از خودروی قاچاقچیان ۳51 
کیلو و150گرم موادمخدر از نوع تریاک و 178 کیلو 
و900گرم موادمخدر از نوع حشــیش به دست آمد.

ســردار طاهری خاطرنشــان کرد: در یک عملیات 
موفقیت آمیز دیگر، تیم عملیات ویژه پلیس مبارزه با 
مواد مخدر سیستان و بلوچستان، 2 قاچاقچی مسلح 
را که به وســیله یک دستگاه خودروی پژو در محور 

»زاهدان-بــم« در حال انتقــال مقادیری قابل توجه 
مواد افیونی بودند، شناســایی و تحت نظر قرار دادند.  
وی بیان کرد: سوداگران مرگ با ورود به منطقه کمین 
پلیس به سمت مأموران انتظامی تیراندازی و پس از 
ساعتی درگیری شدید، خودروی آنان متوقف و ضمن 
دســتگیری هر دو قاچاقچی در بازرسی از خودروی 
آنان 97 کیلوگرم تریاک به همراه 2 قبضه سلاح کلاش 
کشف کردند. این مقام  ارشد انتظامی با اشاره به اینکه 
در این 2 عملیــات، در مجموع ۶27 کیلو و 50 گرم 
تریاک و حشیش کشف شده است، بر عزم جدی پلیس 
در برخورد با سوداگران مرگ تأکید کرد و از شهروندان 
 خواســت؛ به منظور مقابله هر چه بهتــر با قاچاق 
مواد مخدر به عنوان بلای خانمان ســوز در جامعه، 
اخبــار و اطلاعات خود را در این خصوص با تماس 

110 در اختیار پلیس قرار دهند.

نوبت دومبه سمت ارتفاعات سراوان متواری شدند

طرح : فاطمه هوشنگی

قاچاقچیان

مفقودی مفقودی مفقودی
 پروانه سبز گمرکی به نام 

محمد اسماعیل موسایی داریان 
شماره کوتاژ 70۱9۲09 به کد 

گمرک ۵0۱00 مربوط به واردات 
 چای سیاه فله مارک تبرزیی 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار 
ساقط می باشد

اصل مجوز کسب به شماره ۵99 
اعتبار 9۶/7/۱4 بنام ابراهیم حبیبی 
طالقانی فعالیت صنفی فروشندگان 

پوشاک بانوان )آوش(  واقع در منطقه 
آزاد قشم بندر درگهان مجتمع تجاری 

مروارید پلاک ۱۱ مفقود و از درجه 
اعتبار ساقط می باشد 

اصل مجوز کسب به شماره ۱7098 
 اعتبار ۱400/8/۲4 بنام امراله 

صالح نژاد  فعالیت صنفی فروشندگان 
لوازم خانگی برقی )امیر(  واقع در 

منطقه آزاد قشم .گیاهدان ابتدای جاده 
ورودی پلاک مفقود و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد 



6
دوشنبه 6 دی 1400

22 جمادی الاول 1443

سال بیست و یکم  شماره 3781

 6 تماشاخانه سیار کانون پرورش فکری کودکان 
در کشور فعال می شود

  سرویس شهرستان// مسئول تماشاخانه های سیار کانون پرورش 
فکری کودکان و نوجوانان گفت: با بهبود شــرایط همه گیری ویروس 
کرونا و وضعیت آب و هوایی کشــور تعداد تماشاخانه های سیار این 
کانون در کشــور به ۶ مورد می رسد. لیلا شــویدی با اشاره به اینکه 
تعطیلی برنامه های حضوری به علت شیوع ویروس کرونا در ۲ سال 
گذشته فرصتی برای تجهیز تماشاخانه های سیار بود اظهار داشت: روند 
تجهیز ۶ تماشاخانه در کشور اکنون به پایان رسیده و برای فعال کردن 
آنها منتظر بهبود شــرایط کرونایی و وضعیت آب و هوایی هستیم.وی 
یادآور شــد: این تماشاخانه ها با امکانات و تجهیزات بومی کشور به 
صحنه نمایش تئاتر، سیستم صوت و تصویر و پرده سینما مجهز شده 
تا در راستای  تحقق عدالت فرهنگی و کاهش آسیب های اجتماعی به 
مناطق هدف خود سفر کند.شویدی اضافه کرد: کانون پرورش فکری 
کــودکان و نواجوانان در نظر دارد برای بهره مندی کودکان و نوجوانان 
تمام نقاط به ویژه مناطق کم برخوردار از زیرســاخت های فرهنگی، 
کشور را به پنج منطقه مختلف تقسیم کند تا هر تماشاخانه در آن مناطق 
مشغول ارایه خدمات فرهنگی و هنری به جامعه هدف خود باشد.وی 
با بیان اینکه در این طرح پنج تماشاخانه در مناطق مستقر و ششمین 
مورد نیز به صورت کشوری فعالیت خواهد کرد اظهار داشت: هم اکنون 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان هرمزگان به عنوان اولین استان 
معین انتخاب شده و در روند کار خود استان های خوزستان و بوشهر را 
پوشش خواهد داد.مسئول تماشاخانه های سیار کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان یادآور شد: معین چهار نقطه دیگر نیز پس از فصل 
بهار تعیین می شــود تا با تحقق آموزش غیررسمی به عنوان یکی از 
جذاب ترین راهکارهای آموزشــی موارد انسانی، اخلاقی و فرهنگی 
را به کودکان اموزش دهد.وی گفت: نخستین تماشاخانه پس از بهبود 
شــرایط کرونایی از ۱۵ روز قبل فعالیت خود را در اســتان هرمزگان 
شــروع کرده و فاز اول برنامه های خود را در کیش به پایان رساند اما 
با وقفه ای کوتاه در روزهای آینده دوباره از جزیره قشم فعالیت خود 
را از سر می گیرد.شویدی با بیان اینکه فعالیت این تماشاخانه تا پایان 
ماه بهمن در اســتان هرمزگان تداوم خواهد داشت اظهار داشت: دلیل 
 انتخاب جزیره کیش به عنوان یکی از محل های اجرای تماشــاخانه 
محصور بــودن آن در بین آب و عدم دسترســی کودکان به امکانات 
مختلف فرهنگی موجود در مرکز کشــور و اســتان است.وی افزود: 
تماشاخانه سیار در جزیره کیش به مدت پنج شب اکران داشته که حدود 
یک هزار و ۳۰۰ نفر از کودکان، نوجوانان و والدین از خدمات فرهنگی 
آن از جملــه قصه گویی، نمایش تئاتر رینارد روباهه و اکران ســینما 
بهره مند شدند.به گزارش ایرنا، تماشاخانه سیار کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان فعالیت خود را از سال ۱۳۵۲ شروع بکار کرد و  در 
زمان جنگ تحمیلی به بیمارستان صحرایی تبدیل شد و توانست جان 
خیلــی از رزمندگان ر ا نجات دهد.بعد از آن در حوزه فرهنگ و هنر 
جــای خودش را باز کرد و با نمایش ها و تعزیه ها به مناطق مختلف 
سفر کرد و در نهایت هم اکنون با رونق گرفتن تئاتر کودک و نوجوان در 

چند دهه گذشته در این عرصه خدمت ارائه می کند.

خبری

شهرستان

 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد ، بجای آتش زدن پسماندهای 
کشاورزی آنها را دفن کنیم 

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

بنادر  و  معاون صید  سرویس شهرســتان//  
طرح  گفت:  ایران  شیلات  سازمان  ماهیگیری 
ســاماندهی مجوزهای صیادی به منظور حل 
مشکلات صیادان جنوب کشور به زودی اجرا 

می شود. 
   پرویــز محبی در دیدار با صیادان کیش اظهار 
داشت: استان هرمزگان دارای سه هزار و ۲۰۰ 
شناور دارای مجوز است و علاوه بر آن بیش از 
۱۲ هزار شناور بدون مجوز نیز صیادی می کنند 

که باید ساماندهی شوند.
   وی اضافــه کــرد: در جزیــره کیش نیز ۵۸ 

صیاد بدون مجوز رســمی تنها با مجوز موقت 
سازمان منطقه آزاد کیش فعالیت می کنند و همین 
موضوع موجب ایجاد مشــکل تامین سوخت 
 برای آنان شده است.محبی با اشاره به اینکه در 
کوتاه مدت ده تا بیست مجوز با شناسایی افراد 
واجــد صلاحیت در کیش و هندورابی اعطا می 
شود یادآور شد: برای پیگیری سوخت شناورها 

در کیش نیاز است تا مسئول توزیع فرآورده های 
ســوختی در کیش همکاری کنــد چرا که این 
قایق ها حتما باید مجوز رســمی شیلات داشته 
باشــند و با مجوز موقت ســازمان منطقه آزاد 

نمی توانند سوخت دریافت کنند.
  به گزارش ایرنا، نماینده مردم غرب هرمزگان 
در مجلس شــورای نیز گفــت: افزایش قدرت 

موتور شــناورهای صیادی در اســتان بوشهر 
اتفاق افتاده اســت، ولی در هرمزگان خبری از 
این طرح نیست و این یک تبعیض آشکار است.
احمد جباری افزود: برای حل مشکلات اسکله 
صیادی رایزنی هایی با سازمان منطقه آزاد کیش 
انجام شــده و بهسازی اســکله نیز شروع شده 

است.

مجوزهای صیادی مناطق جنوب کشور ساماندهی می شود

سرویس شهرستان// دریادار پاسدار علیرضا تنگسیری فرمانده 
نیروی دریایی سپاه در پیامی از مردم ولایتمدار سواحل جنوبی 
کشور و رزمندگان دریادل نیروی دریایی سپاه بواسطه برگزاری 

رزمایش موفقیت آمیز پیامبر اعظم )ص( ۱7 قدردانی کرد.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز خلیج فارس، متن این پیام 

به شرح زیر است: بسم الله الرحمن الرحیم 
َ لمََعَ المُحسِنینَ« )آیه  َّذینَ جاهَدوا فینا لنَهَدِینََّهُم سُبلَُنا وَإنَِّ اللهَّ »وَال

۶۹ سوره عنکبوت(
»و آن ها که در راه ما جهاد کنند، قطعاً به راه های خود، هدایتشان 

خواهیم کرد و خداوند با نیکوکاران است.«
  دفاع از منافع ملت عزیز، منابع نظام اســلامی و برقراری ثبات 
امنیت بزرگترین دســت آورد تلاش ها و مجاهدت های نیرو های 
مسلح کشور است که مظهر قدرت و اقتدار ملت غیور ایران اسلامی 
هستند و رزمایش مشترک پیامبر اعظم )صلی الله علیه و آله( ۱۷ 
یکی از همین صحنه های نمایش اقتــدار ملی و توان رزم، برای 
حفظ و تحکیم صلح و برقــراری امنیت بود که به لطف خداوند 
با موفقیت انجام گرفت. اجرای موفقیت آمیز هفدهمین رزمایش 
مشــترک پیامبر اعظم »صلی الله علیه و آلــه«، مرهون تلاش و 

مجاهدت بهترین فرزندان ایران اسلامی بود که قادرند سخت ترین 
کار ها را در عرصه سواحل، دریا و آسمان انجام دهند تا مردم عزیز 
کشــورمان در بهترین وضعیت امن و آرامش قرار بگیرند  .برخود 
فرض می دانم از صبوری مردم نجیب و ولایتمدار سواحل جنوبی 
کشور از خوزســتان قهرمان تا بوشهر استکبار ستیز و هرمزگان 
غیور، بابت مرارت هایی که از شروع تا پایان رزمایش اخیر متحمل 
شدند، صمیمانه و خاضعانه تقدیر و تشکر نمایم و این همراهی شما 
را که یادآور خاطرات تحسین برانگیز روز های دفاع مقدس بود 
دوباره در اذهان مردم زنده و نمایان نمود، برایتان عزت، سلامتی و 
موفقیت روز افزون از خداوند سبحان مسئلت می نمایم و امیدوارم 
همه ما با استعانت از توفیقات الهی و توکل بر خداوند متعال بتوانیم 
در مسیر گام دوم انقلاب اسلامی با تبعیت از فرامین حکیمانه مقام 
معظم رهبری حضرت آیت الله العظمــی امام خامنه ای )مد ظله 
العالی( با قــوت و صلابت و حضور فعال در صحنه های جهاد و 
مقاومت، موجب عزتمندی و افتخار آفرینی ملت عزیز و قهرمان 

ایران اسلامی در مسیر مکتب امام و شهدا، موفق و مؤید باشیم. 
برادر شما: دریادار پاســدار علیرضا تنگسیری / فرمانده نیروی 

دریایی سپاه

قدردانی سردار تنگسیری
 از مردم ولایتمدار سواحل جنوبی کشور 

دیوان عدالت اداری ۹۰ درصد پرونده های حل اختلاف 
کارگری کیش را تایید کرد

سرویس شهرســتان//  رییس شعبه ۶۴ 
دیــوان عدالت اداری گفــت: ۹۰ درصد 
پرونده های بررســی شده در مراجع حل 
اختلافــات کارگــری و کارفرمایی کیش 

توسط این دیوان به تایید رسید. 
   محمد مرادیان در نشست تخصصی آشنایی 
با رویه های قضایی دیوان عدالت اداری در 
روابط کارگــری - کارفرمایی مناطق آزاد 
تجاری اظهار داشت: آرایی که برای احقاق 
حق کارگر از مراجــع حل اختلاف منطقه 
آزاد کیش به اداره کار و خدمات اشــتغال 
ارسال می شــود مورد بررسی و رسیدگی 
قرار می گیرد.وی با اشاره به نقش محوری 
مناطق آزاد از نظر اقتصادی در کشورهای 
در حال توســعه افزود: قانون گذار با توجه 
به مقررات حاکم بر مناطق آزاد نســبت به 
 معرفی فرصت های ســرمایه گذاری اقدام 
می کنــد که ایــن مهم زمینه ســاز رونق 

اقتصادی می شود.
   مرادیــان یادآور شــد: اداره کار و امور 
اشتغال مناطق آزاد از جمله جزیره کیش بر 
اساس آمار اعلام شده از تعداد ۷۱ پرونده 
هفت مورد نقض شــده و بقیه آن ها مورد 
تایید قرار گرفته اســت که این مهم بیانگر 
اشــراف کامل اداره کار و اشــتغال جزیره 
کیش بر فعالیت ها است.سرپرســت اداره 
کل حوزه مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد 
کیش نیز گفت: نقــش دیوان عدالت اداری 
در نظام اداری و قضایی کشــور بر کســی 
 پوشیده نیست و وجود این مرجع تخصصی 
 ســبب می شــود تا در تهیه بخشــنامه و 
آییــن نامه هایی که در قــوه مجریه صادر 
شــده دقت لازم به عمل آید.محمد ثاقب 
فرد افزود: دیوان عدالت اداری در ســنوات 
گذشته جهت استیفای حقوق مردم و فعالان 
اقتصادی آرای شجاعانه ای را صادر کرده و 

به نوعی وجود این دیوان ریل گذاری صدور 
تصویب نامه ها و آیین نامه هایی را در نظام 

اجرایی کشور تسریع کرده است.
  وی یادآور شــد: دیــوان عدالت اداری با 
پشتوانه قانون اساســی و جایگاهی که در 
نظام قضایی و اداری کشــور دارد به عنوان 
دیده بان قانون اساسی در نظام اداری کشور 
حضور دارد. نشســت تخصصی آشــنایی 
با رویه های قضایی دیــوان عدالت اداری 
در روابــط کارگــری - کارفرمایی مناطق 
آزاد تجــاری با هدف تســهیل در فعالیت 
سرمایه گذاری و رونق کسب و کار برگزار 
شــد.به گزارش ایرنا ، در این جلسه مدیر 
عامل انجمن سرمایه گذاران و کارآفرینان، 
مدیرعامل جامعــه هتلداران، رئیس جامعه 
 مشــاورین امــلاک داران، رئیــس مجمع 
رنت کاران و رئیــس جامعه کلوپ دارا ن 

کیش حضور داشتند.

سرویس شهرســتان// رییس یگان حفاظت از 
اراضی ملی، دولتی و اجراییات سازمان منطقه آزاد 
قشم از رفع تصرف 3۰ قطعه زمین به مساحت ۵3 
هزار و 88۹ متر مربع از اراضی خالصه واقع در ۶ 

روستای جزیره قشم از سوی این یگان خبر داد. 
   مصطفی مازندرانی رئیس یگان حفاظت از اراضی 
ملی و دولتی و اجراییات منطقه آزاد قشم با اعلام 
خبر رفع تصرفی از  ۳۰ قطعه زمین، ارزش تقریبی 
این قطعات زمین رفع تصرف شــده را جمعا ۷۲۲ 
میلیــارد و ۸۹۰ میلیون ریال اعــلام کرد و گفت: 
رفع تصرف همه  این اراضی وفق دســتور دادستان 
دادســرای عمومی و انقلاب شهرستان قشم انجام 
شد. رئیس یگان حفاظت از اراضی ملی، دولتی و 
اجراییات سازمان منطقه آزاد قشم بیشترین اراضی 
رفع تصرف شده را در میان این شش روستا واقع در 
روستای تورگان با ۲۵هزار و ۵۴۰ مترمربع اعلام 
کرد و افزود: این اراضی خالصه در قالب ۸ قطعه به 
ارزش ۵۱۰ میلیارد و ۸۰۰ میلیون ریال با همکاری 

مامورین پلیس امنیت اقتصادی قشم و با تخریب پی 
سنگی رفع تصرف شد. وی روستای نقاشه را دومین 
روستا از نظر میزان مساحت اراضی رفع تصرف شده 
در میان این شــش روستا خواند و گفت: ماموران 
یگان حفاظت از اراضــی ملی، دولتی و اجراییات 
سازمان منطقه آزاد قشم با حضور نماینده دادستان 
و نمایندگان اداره کل حراست، مدیریت حقوقی و 
قراردادها ومدیریت بازرسی، نظارت و پاسخگویی 
به شکایات ســازمان منطقه آزاد قشم همچنین با 
همکاری شایان معاونت عملیات فرماندهی دریابانی 
و مامورین پلیس امنیت اقتصادی قشــم نســبت 
بــه رفع تصرف و تخریب دیــوار چینی تعداد ۱۷ 
قطعــه از اراضی خالصه واقع در خارج از محدوده 
طرح هادی روستای نقاشه )محله گاچو( جمعا به 
مساحت۲۰ هزار و ۱۷۵ متر مربع به ارزش تقریبی 

۲۰۱ میلیــارد و ۷۵۰ میلیون ریال بدون هیچگونه 
تلفات وخســارات مالی و جانی اقدام کرده است.
مازندرانی دو روســتای سهیلی و مسن را مجموعا 
با شــش هزار و ۵۲۴ مترمربع اراضی رفع تصرف 
شــده در رده های بعدی در میان این شش روستا 
اعلام کرد و افزود: این میزان اراضی در قالب ســه 
قطعه زمین شامل یک قطعه از اراضی خالصه واقع 
در خارج از محدوده روستای سهیلی و دو قطعه از 
اراضی خالصه خارج از طرح هادی روستای مسن 
جمعا به ارزش شش میلیارد و ۹۹۰ میلیون ریال با 
همکاری مامورین پاسگاه انتظامی لافت و پاسگاه 
مرزی دریایی شــیب دراز بدون هیچگونه تلفات 
وخســارات مالی و جانی رفع تصرف شد. رییس 
یگان حفاظت از اراضــی ملی، دولتی و اجراییات 
ســازمان منطقه آزاد قشم درخصوص اراضی رفع 

تصرف شــده در دو روســتای طولا و تلمبو که از 
نظر میزان مســاحت اراضی رفع تصرف شــده در 
میان این شش روستا در انتهای این رده بندی قرار 
می گیرند هم گفت: این یگان با همکاری مامورین 
پلیس امنیت اقتصادی قشم نسبت به رفع تصرف و 
تخریب دیوار چینی تعداد دو قطعه از اراضی خالصه 
واقع در روستاهای  طولا و تلمبو جمعا به مساحت 
۱۶۵۰ متــر مربع به ارزش تقریبی ســه میلیارد و 
۳۵۰ میلیون ریال بدون هیچگونه تلفات وخسارات 
مالی و جانی اقدام کرده اســت.به گزارش فارس، 
مازندرانــی با تاکید بر تداوم این این گونه اقدامات 
برای احقاق حقوق مردم جزیــره از حمایت های 
قانونی امید مهدوی مجد دادستان دادسرای عمومی 
و انقلاب شهرســتان قشم و همچنین از فرماندهی 
نیروی انتظامی و فرماندهی دریابانی این شهرستان 
و سایرمسئولینی که در این امر با یگان حفاظت از 
اراضی ملی، دولتی و اجراییات سازمان منطقه آزاد 

قشم همکاری داشته اند، قدردانی کرد.

آگهی مزایده عمومی املاک مازاد

 اداره کل بهزیســتی اســتان هرمزگان در نظر دارد در اجرای جزء)3 ( بند ) د( تبصره ) 12 ( قانون بودجه ســال 1399امــلاک مازاد خود را 
 به شــرح جدول پیوست و جزئیات مندرج در اسناد مزایده با بهره گیری از ســامانه تدارکات دولت ) ستاد ( بر مبنای قیمت پایه از طریق مزایده 
به صورت الکترونیکی و به شــرح جدول زمان بندی زیر به صورت نقد بدون متصرف به فروش برساند . متقاضیان می توانند با مراجعه به سایت 
WWW.SETADIRAN.IR و با در نظر داشتن شماره مزایده نسبت به خرید اسناد مزایده و شرکت در آن اقدام نمایند . همچنین می توانند جهت 
کسب اطلاعات بیشتر به اداره امور حقوقی بهزیستی استان هرمزگان واقع در بندرعباس خ آیت اله غفاری واحد حقوقی بهزیستی مراجعه و یا با 
تلفن 33313031 داخلی 143 تماس حاصل فرموده .خاطر نشــان می سازد که رعایت موارد زیر الزامی می باشد : ۱- فرایند مزایده در سامانه 
تدارکات دولت ) ســتاد ( برگزار می گردد و تمامی مراحل آن شــامل خرید اسناد ، پرداخت تضمین شرکت در مزایده ) ودیعه ( ، پیشنهاد قیمت ، 
گشودن پاکت پیشنهاد قیمت ، اعلام به برنده ، واریز وجه مزایده و تحویل ملک در بستر سامانه ستاد خواهد بود . بدیهی است قیمت پیشنهادی 
تنها در صورتی معتبر و پذیرفته است که در سامانه ستاد ارسال شده باشد و چنانچه پیشنهاد دهنده تنها به نوشتن مبلغ پیشنهادی در برگه پیشنهاد 
قیمت پیوست مزایده بسنده نماید پیشنهاد وی پذیرفته نخواهد بود .زمان دریافت اسناد و مهلت تحویل پیشنهاد قیمت و نیز زمان بازگشایی پاکت 
ها همان است که در سامانه ستاد قید گردیده است . ۲- متقاضیان ابتدا می بایست گواهی الکترونیکی ) توکن ( خود را دریافت از دفاتر پیشخوان 
خدمات دولتی و با استفاده از شناسه کاربری و کلمه عبور دریافتی در مزایده شرکت نمایند .3- سپرده ) ودیعه ( شرکت در مزایده معادل 5 درصد 
 قیمت پایه مزایده اســت که می بایست یا از طریق الکترونیکی به حساب معرفی شده در سامانه ستاد واریز گردد و یا به صورت غیر الکترونیکی 
) ضمانت نامه ، فیش بانکی ( انجام و اصل مدرک واریز ودیعه تا پیش از پایان مهلت ارائه قیمت به بانک تحویل شود .4- پیشنهادات دارای سپرده 
کمتر از میزان مقرر ، مبهم ، مخدوش و مشروط ، مردود خواهند بود . 5- رعایت کلیه نکات و موارد درج شده در برگه ها و اسناد مزایده الزامی است. 
۶- برای کلیه املاک بازدید الزامی اســت و در وضعیت موجود واگذار می گردد .7- چنانچه پیشنهاد دهنده برنده بخواهد وجه ملک را به صورت 
نقدی پرداخت نماید می بایست طی مدت زمانی 10 روزه واریز وجه و عقد قرارداد ) از زمان اعلام برنده بودن ( که کتبا نیز به وی ابلاغ خواهد شد 
درخواست خرید نقدی خود را به بهزیستی ارائه نماید . بدیهی است در این فاصله زمانی 10 روزه باید مبلغ کل معامله خرید ملک از سوی خریدار به 
حساب واریز وجه معرفی شده در سامانه ستاد واریز شده باشد . به درخواست هایی که پس از این مهلت 10 روزه به بهزیستی وصول شوند ترتیب 
اثر داده نخواهد شد .8- مزایده گر باید کلیه مدارک پیوست شامل برگ پیشنهاد قیمت و تعهد نامه شرکت در مزایده و نیز برگه های شرایط و نحوه 
 شرکت در مزایده را که بیشتر از طریق سامانه ستاد دانلود نموده به دقت مطالعه نموده و با آگاهی کامل از شرایط و خواسته های بهزیستی که در
 آن ها قید شده و همچنین پس از بازدید ملک تک تک آنها را امضا و در پاکت دربسته قرار دهد و تا پیش از پایان مهلت مزایده به واحد امور حقوقی 
بهزیســتی تحویل نماید . بدیهی است پس از اعلام قیمت و در صورت برنده شدن هیچ اعتراضی وارد نمی باشد . ۹- کلیه املاک با وضع موجود 

به فروش می رسند و بهزیستی هیچگونه تعهدی در خصوص کاربری ، نوع تولید و سایر مجوزهای قانونی جهت فعالیت یا بهره برداری ندارد .
شماره تماس 33313031 – داخلی 143

زمان انتشار مزایده در سایت از تاریخ 1400/9/27ساعت 14 تا تاریخ1400/10/26 ساعت 14 
مهلت دریافت اسناد مزایده از تاریخ 1400/9/27 ساعت 12 تا تاریخ 1400/10/14 ساعت 14

مهلت بازدید املاک از تاریخ 1400/9/27 تا تاریخ 1400/10/14 ساعت 10 تا 13 
مهلت ارائه پیشنهاد قیمت از تاریخ 1400/9/27 ساعت 14 تا تاریخ 1400/10/26 ساعت 14 

زمان بازگشایی : تاریخ1400/10/27ساعت 11:00
زمان اعلام برنده : تاریخ 1400/10/28 ساعت 10:00

اداره کل بهزیستی استان هرمزگان

ردیف

1

2

مساحت متر مربع

174

158/5

شهرستان

بندرعباس

میناب

آدرس

بندرعباس بلوار امام )ره ( 
 کوچه تیر 5 روبروی 

زمین ورزشی

میناب بلوار امام ) ره (

قیمت پایه کارشناسی ریال

25/130/000/000

4/402/000/000

مشخصات ملک
ششدانگ پلاک ثبتی  11فرعی از 153 
اصلی مفروز و مجزی شده از 2 فرعی از 

اصلی مذکور در قطعه 2 تفکیکی
ششدانگ پلاک ثبتی 17 فرعی از 689 اصلی

شناسه آگهی : 1247405

آگهی دعوت مجمع عمومی فوق العاده شرکت جاودان تجارت بندر)سهامی خاص( 
به شماره ثبت ۱79۴5 و شناسه ملی ۱۴۰۰7۱58673

بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت فوق دعوت به عمل می آورد که درجلسه مجمع عمومی فوق العاده شرکت فوق در مورخه 1400/10/16در 
محل دفتر شرکت به آدرس هرمزگان شهر بندرعباس- شهرک امام رضا - خیابان  امام رضا - بلوار شهید حیدري پور سرخایی-پلاک 0- 
طبقه اول-واحد 1- کدپستی 7919858206 راس ساعت 10 صبح تشکیل میشود حضور بهم رسانند ضمنا کسانی که نمی توانند به هر 

دلیلی در جلسه فوق حضور یابند می توانند حق راي خود را به شخص دیگري وکالت دهند .
* دستور جلسه

1 – انحلال شرکت
مقام دعوت هیئت مدیره شرکت

طرح :  بیتا  هوشنگی

رفع تصرف ۷۲۳ میلیاردی اراضی ملی در قشم 
سرویس شهرستان// سهمیه آرد نانوایی ها در سال گذشته کم شده است و بسیاری 

از نانوایان مخصوصا در روستا و شهر را دچار مشکل شده اند. 
   در چند روز اخیر خبری مبنی بر کمبود آرد در فضای مجازی در شهرستان پارسیان 
منتشر شده بود که  نانوایان این شهرســتان آرد ندارند با پیگیری باشگاه خبرنگاران  
با فرمانداری پارســیان مشکل را جویا شدیم.رضاپور فرماندار پارسیان گفت:مشکل 
کمبود آرد در این شهرســتان در اواخر هر ماه و در نمیه دوم ســال  به علت جمعیت 
شناور در  بخش کشــاورزی  است .وی گفت: درخواست ۵۰ تن سهمیه اضافی آرد 
به اداره غله استان ارسال شــده است و منتظر اختصاص این سهمیه هستیم.فرماندار 
 پارســیان افزود:اکنون تصمیم بر این شده که ا زسهمیه پخت پز خانگی کسر شود و به 
سهمیه نانوایی ها  اضافه شود.  دشوارگر مدیر کل غله استان در این زمینه گفت :سهمیه 
شهرستان ها و نانوایی ها در  کارگروه آرد و نان هر شهرستان مشخص می شود و معمولا 
نانوایانی که دارای سهمیه مازاد در ماه هستند کسر و به نانوایانی که کمبود دارند اضافه  
می شود.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، وی افزود: اداره غله به تنهایی نمی تواند 
سهمیه ی  آرد یک شهرستان را اضافه کند و نیاز به مصوبه کارگروه آرد و نان استان دارد.

مشکل کمبود آرد در پارسیان 
برطرف می شود



گزارش

طالع بینی
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22 جمادی الاول 1443

سال بیست و یکم  شماره 3781

یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 
05:10:42 اذان صبح

06:32:25
11:45:24
16:58:26
17:16:38

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:47:04 اذان صبح
07:12:18
12:15:51
17:19:27

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:34:55 اذان صبح
06:58:01
12:07:08
17:16:17
17:34:49

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:55:36 اذان صبح
06:19:09
11:27:02
16:34:58
16:53:38

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:29:04 اذان صبح
06:52:46
12:00:17
17:07:51
17:26:33

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:11:57 اذان صبح
06:36:14
11:42:12
16:48:13
17:07:04

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:34:34 اذان صبح
06:59:15
12:04:13
17:09:13
17:28:09

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:25:04 اذان صبح
06:50:53
11:53:00
16:55:11
17:14:25

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب17:38:32 اذان مغرب اذان مغرب

فروردین :
شــما تاکنون با یکی از دوستا ن تان در مسیری همراه و 
همگام بودید اما به نظر می رســد این روزها دوست شما 
راه جدیدی برای خود برگزیده است. اگرچه ممکن است 
شما به خود این اجازه را بدهید که از نقشه های خود برای لحظاتی چشم 
بپوشید، اما این می تواند ناشناخته باقی بماند. این مهم نیست که این کشش 
و جذابیت به کجا منجر خواهد شد)یا اینکه اصلا به نتیجه ای نرسد(، امروز 
را به خودتان خوش بگذرانید و شادمانی و سبکباری را چاشنی زندگی 

خود کنید.
   اردیبهشت :

شما ممکن است امروز با فعالیت های غیر منتظره ای مواجه 
شوید، سعی کنید  آنقدر انعطاف پذیر نباشید که بخواهید 
پاسخ همه اطرافیان تان را بدهید. انگیزه های شما تغییری 
را در برنامه های شــما ایجاد می کند قبل از اینکه حتی بدانید چه چیزی 
انتظار شما را می کشد. تازمانی که تمام داستان را نشنیده اید واکنشی نشان 
ندهید  و بعد از آن از راه خود برای پیدا کردن هدف خود  منحرف شوید، 
حتی اگر بواسطه بیان ایده های تان هیجان زده شوید. همیشه کار مثبت 
دیگران را تایید کرده و او را تشــویق کنید و مطمئن باشید او  خوشحال 

خواهد شد،  بجای اینکه مدام او را مورد انتقاد قرار دهید.
   خرداد :

اگر به نظر تان می رســد روز شما تحت کنترل تان است،  
انرژی خود را برای تغییر اتفاقات روزمره هدر ندهید. شما 
ممکن است اعتقاد داشته باشید که آن چیزی که برایتان در 
راه است به بهترین وجه برای شما مقدر خواهد شد.اما شما بیش از آنچه 
که فکرش را بکنید با موقعیت خود سازگار هستید. پس اجازه ندهید که 
احساس نارضایتی و ناامنی در مورد مسائل روزمره باعث شود که شما 
احساس بدی داشته باشید. در نهایت، اگر بر حوادث و اتفاقات غلبه کنید 
خوشی و شادمانی را تجربه خواهید کرد پس برای تغییر دادن مسیر خود 
بیهوده تلاش نکنید چرا که شما توانایی ادامه این مسیر را به راحتی دارید.

    تیر :
در این روزهای تعطیل ممکن است برایتان کمی  درگیری 
و اختلاف بوجود آید چرا که کســی که همواره برای تان 
دردســر ایجاد می کرد این روزها دوباره سر راه شما قرار 
می گیرد و به نظر می رسد که برایتان مشکل ساز خواهد شد. اما  این قضیه 
واقعا اتفاق نخواهد افتاد چرا که امتحانی بیش نیست. وظیفه خود را برای 
حل این بحران انجام دهید ، حتی اگر نمی خواهید که احساسات خود را 

برای دیگری بیان کنید. 
      مرداد :

با وجود اینکه احساســات مشتاقانه ای اکنون حول شما 
می چرخند اما شما نمی خواهید بفهمید که آنها چیستند و 
همین باعث می شود که نتوانید در مسیر شاد و موفقی قدم 
برداریــد. اگر بخواهید این کار را برای مدت طولانی انجام دهید برایتان 
مشکل ساز خواهد شد، اما این می تواند دقیقا همان راهی باشد که لازم 
است شــما و خانواده تان انتخاب کنید تا از حوادث ناراحت کننده روز 

غافل شوید.
   شهریور :

مهم نیست که امروز چقدر سخت کار کرده اید تا روزتان را 
به روزی کامل و عالی تبدیل کنید، مسئله ای پیش می آید  
که به نظر نادرست می رســد و شما را از راه تان منحرف 
می کند. احتمالا باید در قبال شــخصیتی که امروز از خود نشان دادید تا 
امروز را به روزی عالی تبدیل کنید جوابگو باشــید. به جای اینکه روی 
چیزهایی تمرکز کنید که بسیار کم اهمیت و جزیی به نظر می رسند، درست 
این اســت که وارد کار شــوید و آن را انجام دهید تا اینکه در انجام آن 

تعلل کنید. 
   مهر :

این درست نیست که شما کاری را بیشتر از توان خود انجام 
دهید فقط به خاطر اینکه دیگران احساس راحتی کنند و 
از تعطیلات خود لذت ببرند. به یاد داشته بشاید که امسال 
می تواند سال متفاوتی برای شما باشد؛  شما می توانید صاحبخانه بسیار 

خوبی باشید و در عین حال به فکر نیازهای خود نیز باشید.
      آبان :

اگر احساس می کنید که در این تعطیلات چیزی را کم دارید،  
ممکن است بخواهید بیش از حد جبران آن کمبود را بکنید و 
در انجام آن اغراق کنید. اما این کار زیاد مفید نیست و باعث 
هم نمی شود کسی احساس بهتری داشته باشد. این فقط به خاطر این است 
که بر احساس گناه خود سرپوش بگذارید. به جای اینکه وانمود کنید که هر 
چیزی مانند سال قبل است، دلیل این تفاوت را بفهمید. دانستن و پذیرفتن 

حقیقت بهترین کاری است که همه می توانند انجام دهند.
   آذر :

اخلاق و روحیات شــما امروز برخلاف روزهای دیگر 
است و اگر بخواهید تلاش کنید که از بروز احساسات تان 
جلوگیری کنید ممکن است این اوضاع را بدتر هم بکند. 
شما می توانید بگویید که تغییرات شدید در پیش است،  اما می دانید که الان 
نمی خواهید با آن روبرو شوید. انکار کردن برای روزهای معدودی می تواند 
چاره ساز باشــد اما در دراز مدت نمی توانید خود را گول بزنید چرا که 

نمی توان از تغییرات پیش رو اجتناب کرد.
  دی :

خیال بافی های شما ممکن است امروز گردشی پرماجرا 
برای تان به ارمغان آورده و باعث شــوند که دراین گردش 
کلی تفریح کنید اما این نباید باعث شود که آنها را درست 
و واقعی بپندارید. مشکل شما این است که اگر زیادی در تصورات خود 
غرق شوید که احساس کنید این تقدیر شماست و ممکن است هر چیزی 
که جلوی چشمان شماست را تغییر دهد. مواظب باشید، این روی دیگری 
از خیالات و تصورات شماســت. به واقعیت بازگردید و آنگاه می توانید 
از چیزی که درســت و واقعی اســت لذت ببرید نه آن چیزی که وجود 

خارجی ندارد.
   بهمن :

اگر بخواهید مدام به این فکر کنید که اتفاق بدی در حال 
وقوع است و هر لحظه ممکن است رخ دهد، نمی توانید آرام 
باشید. این چیزی است که گردش ماه به اورانوس ناپایدار 
به شما می گوید. این اتفاق زودگذر نیست؛ مسئه ترس شما 
از تغییر و ناپایداری است. اگر زیادی بخواهید به خیالات و تصورات خود 
بچسبید، آنها شکننده شده، زیر فشار ترک بر می دارند. اما گر اجازه دهید 
که جریان داشته و در حال جذر و مد باشند،  با تغییرات بیرونی کاهش یافته 

و در کارتان انرژی تازه ای خواهید گرفت.
  اسفند : 

اگر چه ممکن اســت احســاس کنید به آخرین اهداف و 
درجه های واقعیت چسبیده اید،  اما رویاهایتان ممکن است 
رشــد کنند و به طور موقت بر شما غلبه کنند. یک تصور 
زیبا برای خود ایجاد کنید- عاشقانه یا معنوی- می تواند تجربه ای نشاط 
آور و لذت بخش باشد. اما شما باید راهی برای غلبه بر ترس تان از پیش 
رفتن و جلو رفتن در مســیری جدید پیدا کنید. نگران نباشید؛ حتی در 
دریای خیالات تان غرق شدید مطمئن باشید به زودی به ساحل نجات 

دست خواهید یافت.

گروه گزارش // وقتی حرم امامین عســکریین 
علیهم الســلام در محاصره داعش قرار گرفت، 
سردار ســلیمانی وارد منطقه شد و توانست در 
به عقب نشینی  را مجبور  مدتی کوتاه داعشی ها 

کند و سامرا را از چنگ آنها نجات داد. 
   تا قبل از اینکه داعش در منطقه تشــکیل شــود، 
شــاید کمتر کسی نامی از او شنیده بود و حتی از قاب 
تلویزیون هم چندان دیده نمی شــد. وقتی داعش در 
عراق روز به روز در فکر تســخیر شهرهای مختلف و 
جنایات بود، این حاج قاسم بود که با تدبیر و بصیرت 
مانع پیشــروی آنها شــد.داعش که از سامرا به سوی 
بغداد در حال حرکت بود، همه منتظر بودند تا نیروهای 
مردمی به فرماندهی سردار قاسم سلیمانی مانع حرکت 
آنها به بغداد و ایجاد ناامنی در مسیر شوند، اما هر لحظه 
داعش در حال پیشــروی بود و بسیاری از شهرهای 
صلاح الدین به ویژه ســامرا را تحت سلطه قرار داده 
بود و مسلمانان در محاصره داعشی ها بودند.حاج قاسم 
وارد میدان شد و با خارج کردن حرم امامین عسکریین 
علیهم السلام را از محاصره داعش، مانع تخریب حرم 
توسط داعشی ها شد.در آستانه دومین سالگرد شهادت 
سرفرازانه سردار قاسم سلیمانی، خبرگزاری فارس در 
پرونده »مرد میدان« به بررسی زوایای مختلف زندگی 
و رشادت های حاج قاسم می پردازد. بر همین اساس، 
موسی اسماعیلی، مسؤول سابق ستاد بازسازی عتبات 
در حرم سیدمحمد علیه الســلام و امامین عسکریین 
علیهم السلام، رشــادت های حاج قاسم در مبارزه با 
داعش در عراق را روایت می کند که در ادامه مشروح 

آن را می خوانیم:
  وقتی حرم امامین عسکریین )ع( در محاصره 
داعش درآمد/ نقش حاج قاسم در پاکسازی سامرا

حاج قاسم نقش مهمی در مبارزه با داعش داشت. یکی 
از اقدامات او، جلوگیری از پیشرفت داعشی ها از سامرا 
به بغداد بود. شما شاهد عینی اولین اقدامات جنایتکارانه 
داعش در سامرا برای تسلط بر بغداد بودید. درباره نقش 
حاج قاســم در آن برهه به ویژه جلوگیری از تخریب 
حــرم برایمان بگویید.قبل از حمله داعش به ســامرا 
توفیق نداشتم از نزدیک حاج قاسم را زیارت کنم؛ تا 
اینکه در آســتانه چهاردهم خرداد 9۳ و نیمه شعبان، 
داعش به سامرا حمله کرد. داعش می خواست هشتم 
شــعبان حمله و حرم سامرا را اشغال کرده و حکومت 
شــامات را با مرکز حرم امامین عسکریین اعلام کند. 
آنها همه قوای شــیعیان را محصور و تهدید می کردند 
که اگر حرکتی کنیم، حرم را منفجر می کنند.حمله دوم 
به سامرا که صورت گرفت، آن زمان سامرا در تصرف 
داعــش و حرم در محاصره آنها بود. ما در داخل حرم 
امامین عسکریین علیهم السلام مستقر بودیم و ارتباطی 
با بیرون نداشتیم. البته جسته و گریخته برخی از نیروها 
که در پادگان اسپایکر، مرکز آموزش افسران تکریت 
بودند، با وساطت، خلع ســلاح و آزاد شده و با پای 
پیاده به حرم پناه می آوردند. چرا که مســیر به سمت 
بغداد بسته بود. گزارش هایی می رسید که داعش پادگان 
اسپایکر و موصل را گرفته است و همین اخبار، ترس 
و وحشت نیروهای نظامی مســتقر در حرم را بیشتر 
می کرد و همه منتظر خبری از سردار سلیمانی بودند تا 
از این شرایط نجات پیدا کنند. شرایط بسیار خطرناکی 
بود و همه از ما می پرســیدند که سردار سلیمانی کِی 
می آید تا مــا را نجات دهد. من هم آرامش می دادم و 
می گفتم سردار سلیمانی در منطقه حضور دارد، نگران 
نباشید. تا اینکه سردار سلیمانی حدود 15 روز بعد از 
محاصره حرم امامین عسکریین علیهم السلام توسط 
داعش، وارد حرم شد.قبل از اینکه حاج قاسم به حرم 
ســامرا بیاید، 50 کیلومتری به دلیل تاریکی هوا، وارد 
بلد می شود. در این شهر اتفاق مهمی با حضور ایشان 
رخ می دهد؛ تا جایی که اگر سردار سلیمانی آن شب به 
خاطر تاریکی، مسیر را به سمت بلد تغییر نمی داد، آن 
شب، شب قتل عام مردم بلد توسط داعش بود. اطراف 
شهر بلد که مملو از نخل خرما بود، کمینگاه نیروهای 

داعشی شده و همان شب قرار بود عملیاتی رخ دهد که 
با حضور سردار سلیمانی معجره ای رخ داد که فعلا به 

آن نمی پردازیم.
  نجات خادمان حرم امامین عســکریین )ع( از 

کمین داعش
  وقتی حاج قاسم وارد سامرا شد، روز دوم حضورش 
در حرم، ساعت 9 صبح قرار بود نیروهای خادمان حرم 
امامین عسکریین که حدود ۴0 نفر بودند، وارد سامرا 
شوند. این نیروها با تأمین امنیت توسط نیروهای نظامی 
و دوشگاه ها از بلد راهی سامرا شدند که در منطقه خاکی 
در کمین تک تیراندازان داعشــی افتادند. در میان این 
خادمان، یک نفر از مهندسان ما به نام عباس براری هم 
حضور داشت. در آستانه اذان ظهر به ذهنم رسید تماسی 
با مهندس بگیریم تا از وضعیت آنها مطلع شوم. وقتی 
تماس گرفتم، مهندس گوشی را برداشت. در حالی که 
صدای تیراندازی ممتد می آمد، گفت: ما را کمین زده اند 
و زمینگیر هستیم و نمی دانیم کجاییم. گفتم گوشی را 
به یک عراقی بده و بگو اســماعیلی سامرا پشت خط 
است. اما گفت: به اندازه ای سمت ما شلیک می کنند که 
نمی توانیم تکان بخوریم. با این وجود، تلفن را به سمت 
یکــی از خادمان عراقی که از نیروهای اعلامات حرم 
بود، پرتاب کرد. از او درباره محل محاصره پرســیدم 
که گفت: در منطقه اسحاقی هستیم. گفتم گوشی را نگه 
دارید و رفتم به ســمت باب القبله حرم که دیدم حاج 
قاسم قامت بسته بود و در حال نماز بود. اما ابومهدی 
دستش کنار گوشش بود تا اقامه بسته و نماز را شروع 
کند.سریع دست ابومهدی را گرفتم و گفتم که بچه ها در 
کمین افتاده اند. بعد ابومهدی با او صحبت کرد و از آنجا 
به سمت باب الدخول رفتیم که دیدیم نماینده هوانیروز 
عراق آنجا ایستاده اســت. ابومهدی می دانست برای 
هماهنگی ها نماینده هوانیروز حضور دارد. او دســتور 
پوشش هوایی به وسیله بالگردها را داد و ابومهدی هم 
تلفنی با ســیطره های منطقه اسحاقی از سمت سامرا و 
بلد تماس گرفت تا امنیت برقرار شــود. بعد از حدود 
یک ساعت و اندی بود که با صحنه ناراحت کننده ای 
مواجه شدیم. همه ترسیده بودند. اما بالاخره خادمان 
 آمدند. البته چهار نفر از آنها شــهید شده بودند.بودن 
حاج قاسم و ابومهدی در صحن حرم امامین عسکریین 
علیهم السلام باعث شد که خادمان حرم از داعش جان 
ســالم به در ببرند. آن طوری که شاهدان گفته اند، اگر 

حاج قاسم و ابومهدی نبودند، همه شهید می شدند.
  خمپاره  اصابت شده در نزدیک کانکس اسکان 

حاج قاسم، عمل نکرد
   گفته می شود که حاج قاسم در دوران محاصره حرم 
توسط داعش، در صحن حضور داشته و در کانکسی 
عملیات ها را فرماندهی می کرد و حتی کانکس محل 
اسکان ایشان چند بار مورد حمله داعش قرار گرفت. 
از تلاش حاج قاســم در آن ایــام بگویید.برای اولین 
بار حاج قاسم همراه با ســتون نظامی در سال 9۳ با 
نیروهای حشدالشعبی، سپاه بدر و قدس قوایی تشکیل 
دادند و پیاده از راه زمینی عازم سامرا شدند تا هم مسیر 
را پاکسازی کنند و هم وارد شهر سامرا شوند.هر روز 
داعشی ها به حرم حمله و آنجا را گلوله باران می کردند. 
خیابا های مُشــرف به حرم، محل تجمع و اســتقرار 
نیروهای مردمی حشدالشــعبی بود و حتی بسیاری از 
نیروها در ساختمان ها اسکان داده می شدند و این خبر 
به بیرون نیز مخابره شده بود. به همین دلیل هم داعش 
ایــن مناطق را بمباران می کــرد.در طول مدتی که در 
محاصره داعش بودیم، هیچ مسیر ترددی در شهر وجود 
نداشت. آنها تهدید می کردند تا زمانی که سلیمانی داخل 
صحن است و آنجا را ترک نکند، حرم را گلوله باران و 
اینجا را با خاک یکسان می کنیم. شهید سلیمانی که وارد 
حرم امامین عسکریین علیهم السلام شد، می گفت که 
نگران نباشید. ما آنها را بیرون می کنیم. حاج قاسم هر 
لحظه به نیروها امیدواری می داد و تلاش می کرد تا به 
پیروزی برسیم. مدتی که ایشان در صحن بود، داعش 

چند بار حرم را گلوله باران کرد و همه با خمپاره های 
فرانسوی نقطه ای که اشاره می گرفتند، مقر سردار بود و 
به نظر می رسید که گراها را دقیق می دادند. آنهایی که 
آنجا ساکن بودند، با خانواده هایشان تماس می گرفتند 
و وضعیت را می پرســیدند. بنابراین، ممکن بود اخبار 
حرم به گوش داعشی ها رسیده باشد.ما در صحن باب 
القبله در مصلای خواهران کانکسی داشتیم که سردار 
سلیمانی را در بدو ورود آنجا استقرار دادیم. حاج قاسم 
چند روزی آنجا پشت دیوار باب المراد بود. چند حمله 
خمپاره ای آن موقع به حرم شد. تکیه گاه کانکس حاج 
قاسم به حرم متصل بود که یک روز به تاج این دیوار، 
خمپاره ای برخورد کرد که پس از برخورد، برگشت و 
وارد صحن هم نشد. اگر سه سانتی متر گرایش بالاتر 
بود، خمپاره باید پایین می آمد و وســط کانکس محل 
اقامت ســردار می خورد. اما به تاج دیوار برخورد کرد 
و از روی کانکس به بیرون رفت که خوشبختانه در آن 
محلی که خمپاره خورد، کسی حضور نداشت.بعد با این 
وضعیت دیدیم به صلاح نیست که حاج قاسم در صحن 
باشد. همانجا شیخ حیدر یعقوبی، امام جماعت سامرا 
مقر سردار را تغییر داد و به سمت ورودی خواهران برد 
و ورودی آنجا را بست. پس از آن مقر فرماندهی حاج 

قاسم در سرداب غیبه بود.
  وقتی داعش با رشادت های حاج قاسم مجبور 

به عقب نشینی شد
حرم امامین عســکریین علیهم السلام نقطه بلندی در 
شــهر است و اگر کسی بخواهد شلیک کند، به راحتی 
می تواند تنظیم کند تا به هــدف بخورد. هدف داعش 
تخریب حرم و گنبد بود، اما می گفتند هدف ما شلیک 
به نیروهای مردمی و ســردار سلیمانی است. تا اینکه 
ساعت هشت شب، ناگهان صدای کوبیده شدن شنیدیم. 
چند خمپاره به کفشداری و یک گلوله به محل کانکس 
اعلانات حرم خورد و مســوول اعلانات همان شب 
شهید شد. یک خمپاره هم سمت باب المهدی اصابت 
کرد. یک بشــکه چند هزار لیتری گازوئیل در فاصله 
چهار متــری محل اصابت گلوله وجود داشــت. این 

خمپاره به دو نقطه نزدیک بود. یکی به محل نگهداری 
محصولات شیمیایی طلاکاری نزدیک بود که اگر به آن 
اصابت می کرد، فاجعه رخ می داد. دوم هم اگر به مخزن 
گازوئیل اصابت می کرد آنجا منفجر و به سمت صحن 
نرجس جاتون ادامه می یافت. اما به هیچ کدام از این ها 
اصابت نکرد.گلوله بعدی بین گنبد و مناره های پشت 
بام حرم اصابت کرد. جالب است که ماسوره گلوله 81 
میلی متری به سه قسمت برخورد می کند؛ به طوری که 
از بالاترین نقطه، کمانه کرده و به سقف پایین تر و دوباره 
به پشت بام اصابت می کند. اگر این گلوله عمل می کرد 
به حرم و پشت بام خســارت جدی وارد می شد. ما 
تا نیمه شــب در حال بررسی وضعیت بودیم تا اینکه 
متوجه شدیم غباری که بالای پشت بام وجود دارد، به 
علت اصابت گلوله به سه جا بوده که البته عمل نکرده 
است.تا زمانی که شهر پاکسازی نشد، گلوله باران ادامه 
داشت. بعدها دیگر نیروهای داعش خمپاره ها را روی 
تویوتا گذاشته بودند و با لباس نظامی، نیروهای مردمی 
را فریب داده و شــلیک می کردند. عوامل انتحاری هم 
با لبــاس نیروهای نظامی ســیطره ها را رد می کردند، 
تقسیم می شدند و از چند طرف به سمت حرم شلیک 
می کردند. اما با وجود حاج قاســم، نیروها ساماندهی 
شدند و داعش عقب نشینی کرد و به این ترتیب منطقه 

پاکسازی شد.
  تصمیــم حاج قاســم موجب شــد تا داعش 
عملیاتــش را لو دهد/ نجات مردم بلد توســط 

سردار دل ها
* به خنثی شــدن توطئه داعش در بلد با حضور 
سردار سلیمانی اشاره کردید. ماجرا از چه قرار بود؟

شهر بلد استراتژیک ترین نقطه در بغداد به سمت سامرا 
و یکی از مهم ترین مراکز اســتقرار نیروهای داعش به 
شمار می رفت و به دلیل موقعیت جغرافیایی، مرکز تجمع 
داعشی ها بود. ســال ها قبل داعشی ها به این سرزمین 
آمده و زمین هایی خریده و ســاختمان هایی ســاخته 
بودند. همه ســاختمان ها هدفمند بــود و به نظر، خانه 
ویلایی بود، اما بسیار مستحکم که گلوله معمولی امکان 

تخریب آنجا را نداشت.به خاطر ویژگی بلد که تنها شهر 
شیعه نشین در شمال عراق بود، داعش در جریان فتنه، 
سرمایه گذاری بسیاری در آنجا کرد و نیروهایش را در 
این شهر مستقر کرده بود. هدف آنها این بود که ضربه ای 
به شــیعیان بلد بزنند. وقتی ســردار سلیمانی با کمک 
ســپاه بدر، نیروهای قدس و مقاومت تصمیم می گیرند 
که به ســامرا بیایند، داعش در جاده اصلی مستقر بود 
و حتی جاده را تله گذاری و شــکافته بودند تا نیروها 
از حاشیه جاده بیایند و آنجا هم تله کار گذاشته بودند. 
سردار که خواست به سامرا بیاید، در مسیر هوا تاریک 
می شــود. ایشان صلاح ندید به سامرا ادامه مسیر دهد. 
برای همین تصمیم می گیرد شــب در بلد بماند. با این 
تغییر مســیر و حضور در بلد، داعش تصور می کرد که 
عملیات شان لو رفته است. به همین دلیل تیراندازی را 
شروع می کنند. از اطراف شهر حملات شروع شد و تازه 
متوجه شدند که شهر بلد هم محاصره داعش بوده است. 
آن موقع نیروهای حشدالشــعبی و مردمی هم پای کار 
می آیند و با هر چه داشــتند در صحنه آمدند؛ تا جایی 
که تا صبح هم درگیری ادامه داشت. تلفات بسیاری به 
داعش وارد شد و کشته های آنها آنقدر زیاد بود که در 
جاده چیده شده بود.حضور حاج قاسم در بلد موجب 
می شود که علاوه بر لو رفتن داعش، تلفاتی به آنها وارد 
شود. همچنین از آن پس پاکسازی بلد از داعش آغاز 
می شود. شهید سامرا، شهید تقوی هم در این مسیر در 
منطقه عزیزبلد نقش آفرینی کرد. سردار تقوی با کمک 
نیروهای مردمی شــهر بلد بخش مهمــی از منطقه را 
پاکسازی می کند که محل شهادت تقوی هم در مهم ترین 
نقطه بلد همان عزیزبلد بود. در همان مقرهای نیروهای 
داعش در ســاختمانی شهید تقوی به شهادت رسیده و 
ساختمان هم توسط نیروهای عراقی منهدم می شود و 
آنجا یادمان شهید تقوی است. همچنین باید یاد کنیم از 
شهید نوروزی که ایشان هم یکی از شهدایی است که در 
این منطقه به شهادت رسیدند. از نزدیک شاهد شهادت 
ایشان بودم. فرد ورزیده و شجاع که شیر بلد نام داشت 
و واقعا کیمیا بــود و در محاصره داعش قرار گرفت و 

توسط تک تیرانداز داعش به شهادت رسید.
  حاج قاسم همیشه پیروز میدان بود/ او را در 

جبهه ها نمی توانستند از میان بردارند
*  مهم ترین ویژگی حاج قاسم در دوران محاصره 

چه بود؟
مدتی که حاج قاســم در منطقه بود، داعش به شدت 
حرم را تیرباران می کرد و روزهای خیلی ســختی بود. 
سوالی همیشه در ذهنم بود. اینکه سردار وقتی وارد حرم 
می شــود و زمانی هم که می خواهد بیرون برود؛ چرا با 
یک مینی بوس تردد دارد؟ جلوی دید همه از زائران و 
نیروهای مقاومت به جای اینکه سوار ماشین ضدگلوله 
شود، سوار مینی بوســی که رزمنده ها بودند، می شد و 
به مناطق جنگی می رفت. در ذهنم همیشــه سوال بود 
که حداقل مســائل امنیتی را چــرا رعایت نمی کند و 
همه تلاشش برای امنیت منطقه است و به فکر جانش 
نیست. تا اینکه یکی از دوستان حدیثی را روایت کرد 
که می فرماید: »مَنْ خَافَ الََلهّ أخََافَ الََلهّ مِنْهُ کُلَّ شَیْءٍ«، 
کسی که از خدا بترسد، خدا همه چیز و همه کس را از 
او می ترساند.سردار سلیمانی ترسی به اطرافش نداشت 
و نگاهش به عمق دشمن بود. همه وجودش ذوب خدا 
بود. توجهی نداشت که در میدان کارزار است. در مدتی 
که در کنار ســردار سلیمانی بودم، دیدم که همه ذهنش 
به عمق دشــمن بود و هیچ توجهی به سلامت و امنیت 
خودش نداشت. همین بود که سردار سلیمانی، بصیرت 
نظامی داشت. خداوند او را همراهی می کرد. حاج قاسم 
در هر عملیاتــی موفق بود. چون فقط به پیروزی فکر 
می کرد، نه به حفاظت خودش. لحظه شــهادت و نوع 
شهادت سردار ســلیمانی و همراهانش هم گواه همین 
مدعاســت که او به دست شــیطان بزرگ به صورت 
ناجوانمردانه شهید شد؛ وگرنه حاج قاسم را در جبهه ها 

نمی توانستند از میان بردارند.

گروه گزارش // تالار فرهنگی شهر بندرعباس یکی از پروژه های 
بزرگ اســتان هرمزگان بوده که ایام پر فراز و نشیبی را در این 
سال ها پشت سر گذاشته است و تکمیل آن به تنهایی می تواند 
۵۰ درصد به میزان زیرساخت های فرهنگی هرمزگان اضافه کند. 
  فرهنگ شــاهرگ حیات وجودی انسان ها است جامعه ای که دارای 
فرهنگ باشد می توان آن را جامعه ای زنده نامید امروزه تمام جوامع به 
دنبال این هستند تا در کنار توسعه سیاسی و توسعه اقتصادی به توسعه 
فرهنگی نیز بپردازند. اما در کشــور ما ایران شاید اوضاع به گونه ای 
متفاوت تر باشد چرا که آنچه در کشــور ما دارای اهمیت است حفظ 
فرهنگ ها و جلوگیری از به فراموشــی سپرده شدن آن است زیرا ما 
دارای فرهنگی غنی هستیم که خیلی از جوامع دیگر باید بیایند و از این 
فرهنگ الگوگیری کنند و آمیخته شدن فرهنگ عظیم ایرانی با فرامین 
نوربخش اسلامی نیز ما را در تمام جلوه ها رو به جلو برده است. امروزه 
دشمن تمام توان خود را به کار گرفته است تا ارزنده ترین دارایی ایرانی ها 
که همان فرهنگ اســت را از آنها بگیرد و برای رســیدن به این مهم 
الگوهای فرهنگی مهیج اما نامناسبی را برای تغییر ذائقه فرزندان ایران 
از طرق مختلف ایجاد کرده و به نمایش عموم گذاشته است؛ قطعا این 
روزها دستیابی به یک محتوای ضد فرهنگی در فضاهای مختلف بسیار 
آسان تر از یافتن آب خوردن است چرا که شما با یک سر بلند کردن در 
خیابان می توانید کلی آموزه ضد فرهنگی دریافت کنید اما برای یافتن 
آب در همان خیابان باید خود را به نخســتین سوپرمارکت برسانید و 
هزینه گزاف آب را نیز بپردازید.بنابراین در این جنگ نابرابر فرهنگی، 
مایی که ادعای دفاع از فرهنگ خــود را داریم باید حداقل هزینه ای 
هم در برابر هجمه های فراوان بپردازیم، متاسفانه بخش فرهنگ سالیان 
زیادی است که در غربتی عمیق فرو رفته است و بسیاری از پروژه های 
فرهنگــی به دلیل یک بودجه حداقلی و کمبــود اعتبار بر روی زمین 
مانده اند و اگر به آنها رسیدگی شود و اعتبارات لازم تخصیص پیدا کند 
می توان تحولی شگرف در این حوزه شاهد بود.متاسفانه در بسیاری از 
مواقع شاهد پدیده ای به نام اختلاف طبقاتی امکانات فرهنگی نیز هستیم 
حتی بسی تاسف دارد که به عنوان مثال شهر بندرعباس که یدک کش 
عنوان پایتخت اقتصادی کشــور است، نام خلیج فارس در بسیاری از 

نقاط حساس کشور، آزادراه ها، فرهنگسراها و غیره می درخشد خود 
هنوز از یک ســری امکانات فرهنگی در شان نامش بی بهره است و 
متاســفانه با وجود تلاش هایی هم که برای ارتقای آن می شود برخی 
دستان از داخل استان سنگ هایی روانه آنهایی می کنند که قصد تلاش 
برای توســعه امکانات فرهنگی دارند.هرمزگان استانی غنی و سرشار 
در حوزه اقتصادی اســت که بخش عمده ای از بودجه جاری کشور را 
تامین می کند و ســهم مهمی در گردش چرخ  اقتصاد کشور ایفا می کند 
اما زیرساخت های فرهنگی آن بســیار پایین بوده و به هیچ وجه در 
حد نام یک اســتان به چنین ظرفیت های عظیمی نیســت، در سراسر 
استان وجود دارند پروژه های فرهنگی که برای تکمیل گرفتار چند صد 
میلیون هســتند تا موجب ارتقا سطح فرهنگی و افزایش میزان سرانه 
فرهنگی استان شــوند اما عدم حمایت درست از فرهنگ سبب شده 
این حوزه مشــکلات فراوانی را به جان بخرد. یکی از این مکان هایی 
که با سنگ اندازی ها چند سالی بودجه بیت المال را زمین گیر خود کرده 
است پروژه عظیم تالار فرهنگی بندرعباس است که با تلاش شهردار 
وقت بندرعباس و حکم قضایی می رفت که تخریب شود اما تلاش های 
مدیرکل ارشاد هرمزگان و درایت دادستان وقت مرکز استان که امروز 
در کسوت ریاست کل دادگستری هرمزگان ارائه خدمت می کند موجب 
شد تا جلوی تخریب این ظرفیت عظیم فرهنگی که ستون هایش تا 15 
متر زیر زمین بتن ریزی شده گرفته شود و جای بسی امیدواری دارد که 
با انتصاب مدیرکل جدید دادگســتری هرمزگان و تغییر و تحولات در 
شــهرداری بندرعباس و قول مساعد اعضای شورای شهر بندرعباس 
این مشکل برطرف شود و پروژه تالار فرهنگی شهر بندرعباس قبل از 
اینکه تمام میلگردهایش دزدیده شود دوباره از سر گرفته شود. همین 
امر ســبب شد برای بررسی آخرین وضعیت این پروژه بزرگ و اینکه 
آیا تحولی برای ساخت تالار فرهنگی رخ داده یا خیر به سراغ مدیرکل 
ارشاد استان هرمزگان رفتیم، رضا کمالی زرکانی در گفت وگو با تسنیم 
اظهار داشت: یکی از شــاهکارهایی که در استان هرمزگان انجام شد 
این بود که توانســتیم حکم تخریب تالار فرهنگی شهر بندرعباس را 
بشــکنیم و از تخریب آن جلوگیری کنیم چرا که این تالار همین الان 
که فقط ستون هایش کار شده است بیش از 100 میلیارد تومان ارزش 

دارد و نمی شــد اجازه داد این میزان هزینه از بیت المال نابود شود.وی 
افزود: تالار مرکزی بندرعباس 27 هزار متر بنا است که بر روی ۶ هزار 
متر زمین در طبقات ســاخته خواهد شد وقتی بنده به عنوان مدیرکل 
ارشــاد هرمزگان منصوب شدم یک حکم منع ساخت توسط دادستان 
صادر شــده بود اما مخالفان ساخت این تالار به همین امر هم بسنده 
نکرده بودند و آن را به کمیسیون زیربنایی دولت رسانده بودند و آنجا 
که حداقل ۶ وزیر و روسای ســازمان های دولتی نیز عضو بودند هم 
رای به تخریب این پروژه داده شده بود.کمالی بیان کرد: حکمی که در 
کمیســیون زیربنایی دولت صادر شود بلافاصله اجرا می شود و امکان 
تغییر در آن نزدیک به صفر است در همان کمیسیون هم آخوندی وزیر 
وقت راه و شهرسازی گفته بود که این پروژه باید کامل تخریب شود و 

حتی ستون هایش نیز از پی و ریشه از زمین خارج شود.وی ادامه داد: 
از وزارت، معاونــان و اداره کل حقوقی وزارت به من می گفتند که این 
طرح را دیگر پیگیری نکنــم و وزیر که در زمان صدور حکم، معاون 
وزیر ارشاد بود گفت که دیگر امیدی به برگشت این پروژه نیست ولی 
یک چیزی در وجود من، مرا ترغیب می کرد که بیشتر این موضوع را 
دنبال کنم و از طریق حوزه ریاست جمهوری با حمایت استاندار وقت 
همتی و البته با خواهش و تمنــا و التماس کاری کردیم که این پروژه 
برای بار دوم در کمیســیون زیربنایی دولت مطرح شود.مدیرکل ارشاد 

استان هرمزگان تصریح کرد: بعد از موافقت با اینکه این پرونده برای بار 
دوم به کمیســیون برود در استان با همه مدیرکل های استانی و نماینده 
وزارتخانه ها رایزنی کردیم که با وزیر خودشــان صحبت کنند تا رای 
منفی به این پرونده ندهند اما بار دیگر هم کمیسیون با این طرح مخالفت 
کرد و از همه سخت تر نیز کلانتری رئیس وقت سازمان محیط زیست و 
وزیر نیرو مخالف بود و این شد که همان روز بلیت تهیه کردم با نامه ای 
جدید از اســتاندار توانستیم موافقت شورای عالی شهرسازی مبنی بر 
ادامه پروژه با حفظ و نقشــه بومی و حذف حصار و دیوار بگیریم اما 
پس از صدور این موافقت متوجه شدیم شهرداری بندرعباس شکایات 
را پیگیری کرده و حکم تخریب را در کمیسیون ماده 100 قطعی کرده 
است. وی افزود: قهرمانی دادستان وقت را جهت بازدید سر پروژه بردیم 
و با مســاعدت و راهنمایی های ایشان از شهرداری در دادگاه شکایت 
کردیم و خوشــبختانه حکم تخریب در دادگاه بدوی باطل شــد و در 
دادگاه تجدید نظر هم قطعی شد.کمالی زرکانی گفت: باید در همین جا 
از عنایت و توجه دستگاه قضا در استان و به طور ویژه قهرمانی دادستان 
وقت به حفظ بیت المال و این سرمایه فرهنگی استان تشکر کنم.وی با 
بیان اینکه وزارت ارشاد 12 میلیارد تومان بودجه برای ادامه کار ساخت 
تالار مرکزی بندرعباس در نظر گرفته گفت: اگر شهرداری بندرعباس 
با ما همکاری می کرد از سال گذشــته اجرای این پروژه آغاز می شد 
چرا که شــهرداری، ارشاد را در این پروژه 500 میلیون تومان جریمه 
کرده و وزارتخانه نیز زیربار پرداخت جریمه نمی رود چرا که می گوید 
موافقت نامه این اعتبار برای جریمه صادر نشده از این رو نمی توانیم آن 
را پرداخت کنیم ما هر چه به شهرداری بندرعباس خواهش کردیم که 
عنوان جریمه را حذف کنند تا ما بتوانیم این پول را واریز کنیم و پروانه 
بگیریم همکاری نکردند. به گزارش تســنیم ؛ کمالی خاطرنشان کرد: 
برای تالار فرهنگی بندرعباس در سالی که شروع به اجرا شده است 12 
میلیارد تومان هزینه شده است و اگر تالار فرهنگی بندرعباس ساخته 
شود 50 درصد به میزان متراژ زیرساخت های فرهنگی هرمزگان اضافه 
می شود لذا امید است که در این دولت ضمن کمک جهت پرداخت هزینه 
پروانه یک اعتبار 200 میلیارد تومانی هم مثل دیگر سفرهای استانی 

رئیس جمهور برای این پروژه عظیم نیز در نظر گرفته شود.

عملیاتی با حضور حاج قاسم که کمتر درباره آن شنیده اید

سردار سلیمانی چگونه سامرا 
را از چنگ داعش درآورد؟ 

تالار فرهنگی بندرعباس ؛

 پروژه ای که ۵۰ درصد به زیرساخت فرهنگی هرمزگان اضافه می کند 

حکمی که در کمیسیون زیربنایی دولت صادر شود 
بلافاصله اجرا می شود و امکان تغییر در آن نزدیک 
به صفر اســت در همان کمیســیون هم آخوندی 
وزیر وقت راه و شهرسازی گفته بود که این پروژه 
باید کامل تخریب شود و حتی ستون هایش نیز از 

پی و ریشه از زمین خارج شود 
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گروه گزارش//  حباب مســکن در بندرعباس برخلاف 
برخی شهرهای کشــور که قیمت ها روند نزولی گرفته 
است، در این شهر بزرگتر شده است و گویا هیچ مسئول 
و نهادی نیست تا سوزنی در این حباب بزند تا بترکد و 
قیمــت ها واقعی و منطقی شــود و به همین دلیل هم 
مردم از وضعیت موجود بسیار ناراضی هستند وخواستار 
 اتخاذ تدابیر لازم توسط متولیان حوزه مسکن و نظارت 
دستگاه های نظارتی و قضایی جهت واقعی شدن قیمت 

املاک و رهن و اجاره در این شهر مهاجرپذیر شدند .
    شــهروندان بندرعباســی از وضعیت موجود و رهاشــدن 
بازار مســکن و تپش نبض مســکن در دســتان دلالان و 
بســازبفروش ها و مالکان و تصمیم گیری آنها در خصوص 
اجاره و قیمت مســکن و بی تفاوتی دولت در این حوزه در 
 شهر بندرعباس بســیار گلایه مندند. درنظر داریم در سلسله 
گزارش هایی به موضوع مسکن از زوایای مختلف بپردازیم. در 

بخش اول این گزارش با ما همراه باشید. 
  سه برابرشدن اجاره 

  زن وشوهری با دو فرزند که در یکی از محلات حاشیه نشین 
اجاره نشــین بوده اند و قراردادشان تمام شده است، می گوید 
صاحبخانه اجاره را ســه برابر کــرده و ودیعه را دو برابر و ما 
هم درمانده شــده ایم. چند جای دیگر هم رفته ایم و قیمت ها 
همینطور بالاست و درمانده شده ایم و نمی دانیم چه کار کنیم. با 
درآمد کارگری که نمی توانیم این مبالغ را بپردازیم و هیچکس 
به فکر ما نیست و معلوم نیست با این وضعیت باید چه کار کنیم. 
آیا خانواده هایی مانند ما حتی نباید بتوانیم اجاره نشین باشیم؟ 
 خانه داری وداشــتن ســرپناه  که برای مان آرزو بود و حالا 
 اجاره نشــینی هم رویا شده اســت و می ترسیم که بزودی 
کوچه نشین و خیابان نشین شــویم. چرا به موضوع مسکن 
محرومان توجهی نمی شود؟ چرا مردم بندرعباس باید تاوان 
تجاری و مهاجرپذیر بودن شهرشان را بدهند که قیمت خانه و 

اجاره اینقدر بالاست و هیچ نظارتی هم وجود ندارد ؟ 
  سال هاست که نمی توانیم خانه بخریم 

  خانواده ای دیگر که زن و شــوهر کارمندند و چندین سال 
پس انداز شــان را جمع کردند و وام گرفتند تا خانه شــان را 
بزرگتر کنند که قیمت خانه در پنج شــش ســال اخیر آنقدر 
افزایش یافته است که آنها دیگر توان خرید خانه را هم ندارند. 
می گویند امیدوار بودند با اجرای طرح ساخت مسکن توسط 
دولت سیزدهم، قیمت ها کاهش یابد که گویا این طرح در شهر 
بندرعباس اجرا نمی شود وبه همین دلیل هم اثر مثبتی بر قیمت 
مســکن و رهن واجاره نداشته و قیمت خانه گران تر هم شده 
است و هر کسی برای خانه اش قیمتی را می گوید که غیرقابل 

باور است .
  بنگاه داران نقشی ندارند 

   در حالیکه گفته می شــود برخی از بنــگاه داران در نقش 
دلالان مســکن هم وارد می شوند و برخی برای افزایش حق 
کمیسیون شان اقدام به همراهی با فروشندگان و مالکان املاک 
برای افزیش قیمت ملــک و اجاره و رهن خانه ها می کنند؛ 

یکــی از بنگاه داران املاک می گوید : بنگاهداران در افزایش 
 قیمت ملک چندان نقشی ندارند و صاحبان املاک تعیین کننده 
 ملک شــان هســتند. وی به یکی از صاحبان ملک اشــاره 

می کند که واحد مسکونی اش را در همین چند هفته از هر متری 
15میلیون و ســپس 20 میلیون و چند روز بعد هم۳5میلیون 
تومان افزایش داده اســت و گفته اگر کســی خواست، با این 
قیمت می فروشــم. وی می گوید: وقتی مالک خودش نرخ 
ملک  را تعیین می کند و به بنگاهدار می گوید، بنظرتان ما چه 
کاری می تواند انجام دهیم؟ اگر من ملک  را در فایل فروشــم 
نگذارم، بنگاهــداری دیگر می گذارد. بنظرم دولت باید طرح 
 جهش مسکن را در بندرعباس هم اجرا کند تا افراد بی خانه 

ثبت نام کننــد که اگر این اتفاق بیفتــد، بطور حتم بر قیمت 
 مسکن اثرگذار است. اما گویا در بندرعباس این طرح را اجرا 
نکرده اند و تقاضای مســکن در این شهر بالاست و مالکان 
خودشان تعیین کننده قیمت هستند و قیمت هایی را اعلام میکنند 
 که ما هم می دانیم که این قیمت هاواقعی و منطقی نیست و واقعا 
قیمت ها هم حبابی اســت، اما تا طرح های ساخت مسکن 
توســط انبوه ســازان و... اجرا نشــود وبه نیاز مسکن مردم 
 پاسخ داده نشود، این مشکلات همچنان وجود دارد و مالکان 
تعیین کننده قیمت ها هستند. الان شهروندان زیادی برای خانه 
اجاره می آیند که متاسفانه در این بخش هم کمبود وجود دارد 

و نمی توانیم به متقاضیان اجاره پاسخ دهیم. 
  گلایــه از نحوه اجــرای طرح جهش مســکن در 

بندرعباس 
  برخی از شــهروندان هم با گلایه از عدم اختصاص زمین در 
شــهر بندرعباس در طرح جهش تولید مسکن می گویند: از 
رئیس جمهور و وزیر راه وشهرســازی می خواهیم این طرح 
را در شهر بندرعباس اجراکنند تا مردم بتوانند در طرح جهش 
تولید مسکن در این شهر هم ثبت نام کنند وبه خانه دار شدن 
امیدوار شوند. متاسفانه دولت قبلی هیچگونه طرح مسکن را در 
کشور اجرا نکرد واین دولت هم که طرح ساخت چهار میلیون 
واحد مسکن را در کشور اجرایی کرده است، نمی دانیم چرا شهر 
بندرعباس را از قلم انداخته اند؟ نمی دانیم بر اساس چه معیاری 
شــهرک علوی در نزدیکی بندرخمیر را برای ثبت نام درنظر 
گرفته اند. آن شهرک برای بندر خمیری ها و پرسنل صنایع شاید 

مناسب باشد، اما برای بندرعباسی ها مناسب نیست. در شرق 
و شمال بندرعباس زمین خالی هست. مشخص نیست چرا در 

این مناطق طرح جهش مسکن را اجرا نمی کنند؟ 
   از رئیــس جمهور و وزیر راه دعوت می کنیم به بندرعباس 
بیایند و مشــکلات مسکن مردم این شهر را ببینند و زمین را 
برای ساخت مســکن در بندرعباس اختصاص دهند تا مردم 
خانه دار شوند. چرا تبعیض و بی عدالتی در این بخش وجود 
دارد؟ از دولت ســیزدهم انتظار داشــتیم در اجرای طرح ها 
عادلانه برخورد کند که متاسفانه گویا مسئولان استانی همچنان 
 می خواهنــد رویه تبعیض آمیزی کــه در دولت های قبل در 
حق هرمزگان و بندرعباس روا می شــد را ادامه دهند. مگر 
بندرعباســی ها حق ندارند خانه دار شوند؟ امیدواریم با سفر 
رئیس جمهور به بندرعباس، مشــکل ساخت مسکن برای 
بندرعباسی ها در داخل شهرشان برطرف شود؛ وگرنه از این 
مسئولان استانی که آبی برای مردم بی خانه شهر بندرعباس گرم 

نمی شود و مردم را به خانه دار شدن ناامید کرده اند. 
   گلایه مستاجران 

  برخی از مســتاجران هم می گویند صاحبخانه ها برخلاف 
مصوبه ســتاد کرونا که قرار بود 15تا 20درصد به اجاره بها 
افزوده شود و بیشتر صاحبخانه ها این مصوبه را اجرا نکردند 
و برخــی اجاره و پول پیش را بیش از 100و200 درصد هم 
افزایش دادند و گفتند اگر پرداخت نمی کنید که خانه را تخلیه 
کنید و مستاجران در تنگنا قرار گرفتند وهیچگونه نظارتی در 
این بخش وجود ندارد؛ آنها از دستگاه های نظارتی و قضایی 

خواستند سازوکار مناسبی را در این حوزه بیندیشند تا اتحادیه 
املاک و سازمان صمت و... بر نرخ گذاری در این بخش نظارت 
و مداخله داشته باشند و نیاز است کارشناسان رسمی دادگستری 
هم بر قیمت گذاری ملک و رهن واجاره مشارکت داشته باشند 
تا هر کســی نتواند هر قیمتی و هر مبلغی برای رهن واجاره بر 
ملکش بگذارد. آنها از طرفی دیگر به صنایع غرب  بندرعباس 
 پیشــنهاد می دهند برای پرســنل شان مسکن بســازند تا از 
 هجوم شــان به داخل شــهر بندرعباس و اجاره کردن خانه با 
قیمت های بالا کاسته شود و مردم عادی و بومی ها بتوانند خانه را 
باقیمت مناسب بخرند یا اجاره کنند. آنها معتقدند با توجه به اینکه 
 نیروهای غیربومی شاغل در صنایع که حقوق های بالایی هم

مــی گیرند و اجاره گرفتن خانه در داخل شــهر بندرعباس و 
پرداخت دو ســه چهار میلیون اجاره و  صد، دویست و سیصد 
میلیون و بیشــتر به عنوان ودیعه مسکن شاید برای آنها سخت 
نباشد، اما برای مردم عادی که حقوق شان به دو سه میلیون هم 
نمی رسد و پس اندازی هم ندارند، پرداخت این مبالغ سنگین به 
عنوان ودیعه و اجاره سخت وگاهی غیرممکن است و نیاز است 
مسکن پرسنل صنایع که بیشترین مشتریان خانه ها با مبالغ گران 
در شهر بندرعباس هستند، توسط خود صنایع برطرف شود و با 
استفاده از ظرفیت انبوه سازان مسکن استفاده شده و خانه برایشان 
ساخته شود تا قیمت ها در شهر کاهش یابد و بومی ها به راحتی 

بتوانند با قیمت مناسب خانه بخرند یا اجاره کنند. 
  درخواست از دستگاه قضایی 

  شهروند بندرعباسی می گوید:  در بندرعباس هیچ مسئولی 
گویا خودش را مسئول سروســامان دادن به بازار مسکن و 
ساخت مســکن نمی داند. وی از رئیس کل دادگستری که به 
تازگی منصوب شــده و کارنامه درخشانی در دفاع از حقوق 
عامه و... دارد هم درخواست دارد تا برای رفع مشکل مسکن 
و رهن واجاره و واقعی شدن قیمت ها وافزایش ساخت وساز 
مسکن واجرای طرح جهش تولید مسکن در بندرعباس اقدام 
کنند ودستگاه های متولی مسکن را به دور یک میز گرد آورد 
و این موضوع را آســیب شناسی کنند و راهکارهای مناسبی 
اندیشیده شود تا با استفاده از راهکارهای قانونی، مشکل مسکن 
و اجاره افراد بی خانه برطرف شــود. وی می گوید: در حال 
حاضر فقط تنها امید افراد فاقد مسکن به دستگاه قضایی است 
و دولت مشــخص نیست برچه اساسی بندرعباس را حتی از 
اجرای طرح جهش مسکن خارج کرده است که به همین دلیل 
افزایش قیمت و اجاره مســکن در بندرعباس و حبابی شدن 
اجاره و قیمت مسکن در بندرعباس غیرقابل باور است. تا کی 
باید مردم و افراد بی خانمان تاوان ضعف مدیریت مدیرانی را 
دهند که بیشترشان از دولت قبل همچنان باقی مانده اند و گویا 
سیاست های دولت سابق را ادامه می دهند؛ وگرنه دولت جدید 
و شخص رئیس جمهور وعده نمود چهار میلیون واحد مسکن 
را در طرح جهش مسکن اجرا کند و مشخص نیست چرا در 
سامانه ثبت نام مسکن، نام بندرعباس وجود ندارد که از  رئیس 
کل دادگستری استان هم می خواهیم این موضوع را بررسی و 
پیگیری کنند و مدافع حقوق بندرعباسی ها وافراد فاقد مسکن 
در این شــهر بندری باشند واز آن طرف تدابیری بیندیشند تا 
نظارت ها بر قیمت مسکن در این شهر افزایش یابد و دلالان 
و مالکان و برخی بنگاه داران تعیین کننده قیمت مسکن نباشند.

علی زارعی/دریا 
daryaz           @gmail.com1359

مسئولان سوزن به دست می خواهیم  

مسکن در بندرعباس حبابی تر شد

   از رئیــس جمهــور و وزیــر راه 
دعــوت می کنیم بــه بندرعباس 
بیایند و مشــکلات مسکن مردم 
این شهر را ببینند و زمین را برای 
ســاخت مســکن در بندرعبــاس 
اختصاص دهند تا مردم خانه دار 

شوند

,,

سازه هایی که خیلی زود کاربری شان را 
از دست می دهند!

   آنهایی که سنی ازشان گذشته و اکنون پا 
به میانه جوانی و شــاید هم میان سالی 
بلیط های کاغذی  اند، خرید  گذاشــته 
اتوبوس هــای خطی را خوب به خاطر 
دارند و شــاید کســانی هم باشــند که 
 بــه عنوان یادگاری یکــی، دو تا از آن 
بلیط های کوچک مستطیلی شکل را نزد 
خود نگه داشــته اند. بلیط هایی که اگر 
چه قیمت کمی داشتند ولی کار مردم را 
راه می انداخت. اما ســوژه مورد نظر ما 
در این یادداشت خود اتوبوس یا بلیط، 
اتوبوس شهر  ایستگاه های  بلکه  نیست 

بندرعباس را بررسی می کنیم.
*  شهروندان و ایستگاه

  آن چیزی که شهروندان به عنون ایستگاه 
انتظار دارند مکانی اســت که  اتوبوس 
بتوانند به اندازه فقط چند دقیقه در آنجا 
منتظر بمانند، یا روی صندلی بنشــینند 
تا اتوبوس از راه برســد ، ســوار شوند 
و به مقصد خودشــان در آن سوی شهر 
برسند. البته این کمترین خواسته است که 
متاسفانه همین هم در حال حاضر برای 
شهروندان بندرعباسی امکان ندارد. یعنی 
آنها در ایستگاه های اتوبوس هیچ جایی 
برایشــان درنظر گرفته نشده بلکه جای 
شــهروندان در ایستگاه های اتوبوس به 
اتاقک هایی شیشه ای و فلزی داده شده 
تا فقط کنار آن بیاستند.ایستگاه هایی که 
بیش از آنکه شــبیه محلی برای منتظر 
ماندن برای اتوبوس خطی باشند در گذر 
تصمیمات و تحولات مختلف مسئولان 
الان دیگر به یک انباری، میوه فروشــی 
و یا حتی بقالی بیشــتر شبیه هستند تا 

ایستگاه اتوبوس عمومی.
*  ایستگاه مکانیزه اتوبوس

    ایســتگاه های اتوبوس مورد نظر ما 
سازه هایی هســتند که چند سال پیش 

ســاخته و مورد بهربرداری قرار گرفتند 
این ســازه ها عنوان ایســتگاه مکانیزه 
اتوبوس شهری مورد استفاده شهروندان 
قرار گرفتند، ایســتگاه هایی که با چند 
بخش مختلف تعریف، طراحی و اجرایی 
شــدند. فضای کلی این مجموعه شامل 
انتظار مســافران است که  مکانی برای 
دور تا دورش بوســیله شیشه محصور 
شــده اســت تا بتوان فضای بیرون را 
نظاره گر بود، درون ایستگاه از یک کولر 
اسپیلت برای خنک کردن فضای داخل 
وجود دارد و صندلی هایی برای نشستن 
شهروندان قرار داده شده است علاوه بر 
این اتاقک ، یک فضــای کوچکتر نیز 
در کنــارش قرار دارد کــه محلی برای 
غذایی،نشــریات  محصــولات   فروش 
و ... و شاید جنبه ی نگهبانی هم داشته 

باشد. 
  از قســمت خارجــی و بــالای این 
اتاقک هــا نیز به عنــوان محلی برای 
تبلیغــات محیطی اســتفاده می شــود 
البتــه احتمــالا پرکاربردترین و  کــه 
 مفیــد ترین بخــش این ســازه برای 
ســازنده اش همین قسمت است چرا که 
این سازه ها معمولا در شلوغ ترین و پر 
رفت و آمد ترین مکان های شــهر قرار 
گرفته انــد و از آنها به عنوان تابلوها یا 
بیلبورد های تبلیغاتی استفاده می شود. 
به هر حال این نمایی کلی از این ســازه 

است.
*  به نام شهروندان به کام دیگران

  در حال حاضر این ایستگاه ها مهمترین 
کاربرد خودشــان را از دست داده اند و 
بیش از اینکه به عنوان مکانی برای انتظار 
شــهروندان باشــند به یک دکه فروش 
نشریات، مغازه فروش میوه، خشکبار ، 
قهوه، سیمکارت های موبایل و ... هستند 
 و کمتر ایســتگاه یا کمتر جایی اســت 
که شــهروندان بتوانند بــه عنوان حق 

خودشان از آن استفاده کنند در واقع این 
ایستگاه ها به نام آسایش ، راحتی و رفاه 
شهروندان ساخته شــده اند ولی به کام 
دیگران مورد استفاده هستند و از کاربری 

اصلی خودشان کاملا خارج شده  اند.
*  به نام شهروندان به کام هیچکس

  علاوه بر پروژه ایستگاه های اتوبوس 
شــهر که حال و احوالش را شرح دادیم 
اجــازه می خواهم پــروژه ای دیگر را 
 هم معرفی کنم کــه از توصیف آن باید 
 صــد رحمت و صلــوات و شــکر به 
چند  داشــت.  مکانیزه  های   ایســتگاه 
ســال پیش  بود که بحث بهره برداری 
 از اتوبــوس های شــهری بــا عنوان 
 » BRT« بــی آر تی در بندرعباس داغ 
می شــود. و خوب لازمــه ورود این 
نوع اتوبــوس های شــهری چیزی به 
نام ایســتگاه اســت. و دوبــاره همان 
 ماجرای ساخت ایستگاه اینجا هم دیده 
 می شود با این تفاوت که بعد از گذشته 
 چند ســال از شــروع به ســاخت این 
ایســتگاه ها و هزینه کردهای فراوان از 
برای  که  بندرعباسی  جیب شــهروندان 
ساخت آن انجام شــده هنوز حتی این 
پروژه کامل هم نشــده است چه برسد 
به اینکه حتــی به کام دیگــران مورد 
بهره بــرداری قرار بگیرنــد. برخی از 

 این ســازه ها در میانــه دو خیابان یا 
 بلوار های اصلی شــهر ساخته شده اند
 تا بتــوان از آنهــا به عنوان ایســتگاه

اتوبــوس هــای بــی آر تی اســتفاده 
 کرد. روند پیشــرفت این ایســتگاه ها 
 با هــم متفــاوت اســت. برخــی از

 ایــن ایســتگاه هــا فقــط اســکلت   
 فلزی شان ایجاد شده است و برخی دیگر 
پیشرفت های بیشــتری داشته اند ولی 
هیچگاه به مرحله بهره برداری و استفاده 
نرسیده اند که بتوان از آنها حتی به عنوان 
ســایبان هم استفاده کرد با این حال این 
سازه ها با وجود اینکه هنوز کامل نیستند 
رو به فرسودگی و تخریب رفته اند تا زیان 
آن ها برای شــهروندان چند برابر باشد.
 این جا چند سوال اساسی ذهن را درگیر 
 می کند کــه طراحی و اجــرای چنین 
 پروژه هایــی به چــه اهدافی صورت 
می گیرد؟ اگر به نام شهر و آسایش مردم 
شهروندان  چرا  پس  اســت  بندرعباس 
از آن بهــره مند نیســتند، اگر با هدف 
روانســازی ترافیک است و وجود آنها 
الزامی است پس چرا تکمیل نمی شوند 
تا مردم در آرامش و آســایش بیشتری 
باشــند؟ اگر در ســاخت این پروژه ها 
قصور و کوتاهی صورت گرفته است چرا 

به وضعیت آنها رسیدگی نمی شود؟

انباری ، بقالی و شاید هم ایستگاه اتوبوس 
یادداشت

Taha           @ gmail.com
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گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان در دیدار 
با قضات محاکم تجدید نظر استان بر لزوم توجه به 

کیفیت و اتقان آرای قضایی تأکید کرد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی قهرمانی رئیس کل 
دادگستری اســتان هرمزگان در دیدار با قضات  محاکم 
تجدید نظر استان با اشاره به اهمیت شعب تجدیدنظر در 
فرآیند رســیدگی به پرونده های قضایی گفت: در روند 

بررســی عملکرد مراجع قضایی، توجه به موضوع اتقان 
آرا، بســیار حائز اهمیت است و در واقع رأی هر قاضی 
شناسنامه عملکرد وی می باشد.این مقام قضایی در ادامه 
افزود: نتیجه تلاش های صورت گرفته از بدو تشــکیل 
پرونده ها در دستگاه قضایی به دادگاه تجدیدنظر ختم می 
شود که بر این اســاس باید تلاش کرد ضمن تسریع در 
رسیدگی به پرونده ها، به کیفیت و اتقان آرا نیز توجه شود 

چرا که این موضوع موجــب  افزایش اعتماد عمومی به 
عنوان مهمترین سرمایه اجتماعی دستگاه قضایی خواهد 
شد.قهرمانی همچنین خاطر نشان کرد: باید  نسبت به مقوله 
تألیف و چاپ کتب علمی از آرای برگزیده دادگســتری 
استان اهتمام بیشتری صورت گیرد تا بدین وسیله دانش 
قضات مجرب به نسل های آینده و قضات جوان تر منتقل 

گردد.

تأکید رئیس کل دادگستری هرمزگان بر لزوم توجه به کیفیت و اتقان آراء
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